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یک وزارتخانه 
از مردم عذرخواهی کرد!

در اتفاقی نادر

2

بارها نوشته ایم، بازهم می نویسیم؛ رسانه 
بیش و پیــش از آن که رکــن چهارم 
دموکراسی باشد، خاکریز نخست مبارزه با 
فساد و جلوگیری از انحراف و دور زدن 
قوانین از سوی همه ی آن هایی است که 
قانون را بخشی از مایملک و اصلاً جزئی 
از توانمندی خــود می دانند. منهای این 
موضوع، واقفیم انسان فی نفسه، ستایش 
جو و توجه طلب است حتی در مواقعی که 

قدم در مسیری می گذارد که »کژ« است.
حالا بیاییم بحث را اندکی دورتر دنبال کنیم 
مثلاً از غزه و جدالی که حماس با اسرائیل 
غاصب دارد. در مدت چهل و چند روزی 
که اســرائیل از زمین و هوا و دریا بر سر 
مردمان بی دفاع و کودکان مظلوم فلسطینی، 
گلوله و بمب می ریزد از دو ناحیه به زانو 
درآمد؛ یکی از مقاومتی که شجاعانه، مثال 
زدنی و ستودنی است و دیگری از منظر 
افکار عمومی جهانی که هرچه از 7 اکتبر 
فاصله گرفتیم فضا به گونه ای پیش رفت و 
ترسیم شد که غاصب بودن و ددمنش و 
شیطان صفت بودن اسرائیلی ها عیان تر شد. 
در بخش مقاومت، 75 سالی می شود که 
رژیم غاصب صهیونیستی، هرچه زده به 
در بسته خورده است اما بسیج رسانه های 
بین المللی بــرای بازتاب جنایات ارتش 
اســرائیلی، هنگامه را آن چنان علیه آنان 
تنگ کــرده که خود نیز باور نمی کردند. 
این همان کارکرد رسانه است که چون بر 
موضوعی تمرکز می کند لابد غیرمنصفانه 
هم بازتاب دهنده ی ماجرا باشد در پیشگاه 
قضاوت جهانی، بازهم خود گوشه ای از 
روشنگری اســت. توجه به همه ی ابعاد 
حماسه ی حماس در طوفان الاقصی ما 
را به خودی خود سوق می دهد به توان و 
قدرت رسانه چه، آن جا که بخواهد سره از 
ناسره جدا کند کافی است روایتگر آن چه 
باشد که می بیند بی هیچ تحلیل و تفسیری و 
همین روایتگری آن چنان اسرائیل و ارتش 
این کشور را به مخمصه ای سخت گرفتار 

کرده که خود نیز باور ندارند.
حالا بازگردیم به رســانه و کارکردهای 
علی حده ی آن؛ مثلاً دست گذاشتن روی 
فساد و انحراف، مثلاً بازتاب دادن مطالبات 
به حق مــردم و پیگیری های مجدانه، از 
این جا به بعد، جاده رســانه و مسئولان 
یک طرفه می شــود. از یک سو رسانه را 
می خواهند که بازتاب دهنده ی عملکردها 
باشــد، زمینه ی دیده شدن فراهم آورد، 
رسانه را می خواهند که خوش آب و رنگ 
دیده شوند و از سویی دیگر رسانه ای را 
می خواهند که صرفاً در راستای تعریف 
و تمجید برآید، از این جا به بعد رســانه 
می شود مخل آســایش و رویارویی در 

شکلی نامتوازن آغاز می شود.
سالی یک روز به بهانه ی 17 مرداد که در 
تقویم به عنوان روز خبرنگار نامیده شده 
می آیند ســراغ رسانه و از مسئولیت ها و 
تعهدها و رسالت ها می گویند و سالی 364 
روز گلایه پشت گلایه که؛ این چه مطلبی 
است؟ آن چه عکسی است؟ این چه تیتری 

است؟ الی آخر...
دامنه ی سخن را جمع کنیم و برسیم به کُنه 
ماجرا. از روزی که قدم در دنیای پیچیده 
و معماگونه ی رســانه گذاشته ایم؛ شما 
بخوانید 4 دهه، تا به همین امروز، شاهد 
و ناظر یک جدل همیشه تلخ بوده ایم. از 
یک سو رسانه باید سالم باشد، متعهد باشد، 
قانون مند باشد، و... چه و چه باشد و از 
سویی دیگر رسانه باید مطیع و سر به زیر 

هم باشد که در بیشتر مواقع نمی شود! 
بارها متذکر شده و باز هم متذکر می شویم؛ 
مبارزه با فساد حتی اگر با تمام توان و قوای 
قانونی و قهری هم بخواهد به نتیجه برسد 
بی کمک رسانه، مشت بر سندان می کوبد 
که رســانه درســت در جایی به یاری 
مبارزه گران با فساد می آید که مفسد شروع 

می کند به تخطئه و شلوغ بازی. 

امان از جاده یک طرفه 
رسانه و مسئولان

منصور مظفری
مدیرمسئول

سرمقاله

صفحه 3

ادامه در صفحه 3

سرکشی قاضی القضات 
از مجتمع قضایی شهید بهشتی تهران

مورد منطقی آزاردهنده برای جاودانگی میلیاردرها ثروتمندان، خود و کیف پولشان را مثل خوکچه های هندی
7برای تحقیقات طول عمر عرضه کرده اند

درحالی که ایران و کشورهای محور مقاومت 
از نخستین روزهای نبرد طوفان الاقصی برای 
برقــراری آتش بس در نوار غزه و انزوای رژیم 
صهیونیستی تلاش میکنند اما متاسفانه برخی 
کشورهای عربی-اسلامی پشت پرده با رژیم 
کودک کش اســرائیل همــکاری و همراهی 

میکنند.
شــبکه ۱۲ تلویزیون رژیم صهیونیســتی در 
گزارشــی در ایــن رابطه ادعا کرد ۹ کشــور 
عربــی همچون ســدی در مقابل تلاش های 
صورت گرفته برای توقف جنگ علیه نوار غزه 
ایســتاده اند و بیش از یک ماه اســت که این 
کار را همچنان ادامــه می دهند. از میان این 
۹کشور تنها یک کشور هرگونه دخالت خود 
در این توطئه را رد کرده و کشورهای دیگر در 

مقابل این اتهام فعلا سکوت اختیار کرده اند.
انتشار این خبر از سوی رژیم صهیونیستی و 
اقدامات کشورهای عربی-اسلامی در همکاری 
با دولت جعلی اســرائیل از چنــد زاویه قابل 
تحلیل و بررسی است. براین اساس به تبیین 

اهداف و دلایل هر یک از آن ها می پردازیم.
بی تردید رژیم صهیونیســتی در نبرد طوفان 
الاقصی شکســت مفتضحانــه ای را متحمل 
شده اســت. شکســتی که نقطه عطفی در 
تاریخ ســرزمین های اشــغالی و آینده رژیم 
جعلی اســرائیل خواهد بود. صهیونیست ها با 
شــروع نبرد طوفان الاقصی آنچنان در شوک 
این حمله گرفتار شــده بودند که تنها اقدام 
تلافی جویانــه آن ها بمباران وحشــیانه علیه 
کودکان و زنان و ویرانی زیرســاخت های نوار 
غزه بود، چراکه باید چهره شکســت خورده 
خود را در اذعان عمومی سرزمین های اشغالی 
و همچنین مردم جهان بازسازی می کردند. اما 
این بمباران ها تنها در روزهای نخست اندکی 
بازتاب بازدارندگی داشــت بــه همین علت 
صهیونیســت ها تلاش کردند از طریق چند 
گــردان و تیپ زرهــی از جهت های مختلف 
وارد نوار غزه شــوند که بــا تدابیر و اقدامات 
هوشمندانه نیروهای حماس بعد بیش از یک 
ماه از حمله زمینی نه تنها هیچ دســتاوردی 
نداشــتند بلکه متحمل تلفات و انهدام ادوات 
نظامی خود شدند. حال رژیم صهیونیستی در 
یک باتلاقی گرفتار شده است که اگر بخواهد 
به این جنگ ادامه دهــد نه تنها باید هزینه 
گزافــی را از لحاظ اقتصادی متحمل شــود 
بلکه فشارهای بین المللی و مهاجرت معکوس 

شهرک نشین ها را هم تحمل کند. 

کشورهای عربی 
سدی در مقابل آتش بس غزه

محمد قره باغی

یادداشت-3

فلســطین و غزه پاره تن جهان اســلام است، 
ســازمان آزادی بخش فلســطین در جلســه 
فوق العاده ۱۸ نوامبر ۱۹۸۸ در الجزیره پایتخت 
کشور الجزایر با انتشار بیانیه استقلال فلسطین 
تشکیل دولت فلسطین را اعلام نموده و انتشار 
بیانیه مذکوربا استقبال تعداد زیادی ازکشورهای 
عضوســازمان ملل متحد مبنی به رســمیت 
شناختن دولت فلســطین مواجه گردیدو در 
فوریــه ۱۹۸۹ نماینده ســازمان آزادی بخش 
فلسطین در شورای امنیت سازمان ملل متحد 
ادعا کرد که بیش از ۹۴ کشور، دولت فلسطین 
را به رسمیت شــناخته اندودرنتیجه به عنوان 
بخشی از تلاش های دیپلماتیک وپیگیری های 
بین المللی و برای پایان دادن به مناقشات و نزاع 
فیمابین اســرائیل و فلسطین و در پی امضای 
پیمان اسلو میان اسرائیل وسازمان آزادی بخش 
فلســطین، حکومت خودگردان فلســطین، 
بــه عنوان یک دولت موقــت و خودگردان در 
ســرزمین های فلسطین نشین آغاز به فعالیت 
نمود ولیکن اسرائیل اعلام کرد، دولت فلسطین 
را به عنوان یک دولت مستقل هرگز به رسمیت 
نمی شناسد و حاکمیت وکنترل سرزمین های 
تحــت اشــراف مدیریتی وتصــرف حکومت 
خودگردان را همچنان در اختیار خواهد داشت 
وهیچگونه عقب نشینی ای نسبت به این مهم 
نخواهد داشت ودرنهایت در ۲۹ نوامبر ۲۰۱۲ 
مجمع عمومی ســازمان ملــل متحد با ۱۳۸ 
رأی موافق و ۹ رأی مخالف و ۴۱ رأی ممتنع 
وضعیت فلسطین رااز »ناظر« به »دولت ناظر 
غیر عضو« تغییر داد وباتوجه به اینکه درماده۴ 
منشور سازمان ملل متحد، شرایط عضویت در 
ســازمان مذکور درج و دولت ها تنها می توانند 
عضوآن واین مهم ازشروط اصلی واولیه عضویت 
درآن سازمان است وکشور فلسطین اولین بار 
در سال ۱۹۷۴ به عضویت ناظر در سازمان ملل 
متحدنائل واکنون نیز دارای موقعیت وجایگاه 
کشــور غیر عضو ناظر در ســازمان ملل است 
ایفای نقش و علیرغم شناسایی و به رسمیت 
شناختن وی توسط بیش از صدکشور دنیا به 
عنوان کشــور و دولت مستقل؛ تاکنون دولت 
آمریکا و رژیم غاصب وجعلی صهیونیســتی 
)اسرائیل( به دلیل منافع مشترک و خصومت 

دیرین با دولت وملت مظلوم فلسطین...

فلسطین محصور در آپارتاید حقوقی 
قدرت های غربی و بین المللی

قربان نگاری: یوسف رضا ادیب زاده: 

یادداشت-4

ادامه در صفحه 2

استمرار بازدیدهای میدانی رئیس قوه قضائیه 
از مراکز و مراجع قضائی با رویکرد آسیب شناسی فرایندها و روندهای قضائی 
و بررسی میزان تکریم ارباب رجوع در واحدهای عدلیه

آفتاب یزد در گفت و گو با علی بیگدلی 
مواضع چین و آمریکا در اجلاس»اپَک« را بررسی می کند

ناگفته ها و نانوشته های
»اپَک« مهم است نه حاشیه ها!

در گفتگوی آفتاب یزد با متخصصان 
مطرح شد

13 درصد از سکته ها 
ریشه  در خونریزی 

یا »خونریزی مغزی«  دارد
6

قیمت در سراسر کشور  8000 تومان

میلاد با سعادت حضرت زینب )س( مبارک باد

عضوکمیسیون حقوقی:

عضو کمیسیون امور داخلی:

عضو کمیسیون انرژی:

رئیسی در ریاض 
راهکارهایی همه جانبه 

برای توقف فاجعه غزه ارائه داد

مطالبه مردم دنیا 
محاکمه رژیم صهیونیستی
در یک دادگاه عادلانه است

چرا باید 
سبد سوختی کشور 

متنوع شود؟

مجلس نامه؛ 
آن چه وکلای مردم گفتند

بشر با تمام توانمندیهای خود هنوز نیازمند پند 
و اندرز جامعه می باشد.

زیــرا بدفهمی هــا در زندگی عــلاج ناپذیرند 
و از نادانی ها سرچشــمه گرفته انــد، چقدر از 
نعمت هــای کوچکــی که داریــم بی خبریم و 
ناگهــان زمان می گذرد. زیرا حســاب عاشــق 
با عشــق اســت نه معشــوق، اگر در زندگی 
خسته ایم باید اســتراحت کردن را یاد بگیریم 
نه تسلیم شــدن را. پیام ها در همه ادوار تاریخ 
بشــر تاثیرگذار بودند و موثــر و اکنون نیز در 
این دنیای مجازی غیر واقعی که در اقیانوســی 
از اطلاعــات و آمار غوطه وریــم و روز به روز 
گرفتارتر، به خود آییم شــاید این چند صباح 

عمر به راحتی و آرامش سپری شود نه با اندوه 
و حســرت؛ به نمونه هایی از پند های انســانی 
توجه کنیم بد ترین اتفاق در زندگی این اســت 
 که اجــازه دهید در عین زنــده بودن از درون 

بمیرید.
یادمان باشــد کــه زندگی ما سراســر آزمون 
و خطاســت لــذا خطــا و اشــتباه بخــش 
اجتناب ناپذیری از حیات بشری است و گذشت 
و درک متقابل تنها گزینه ممکن در جبران این 

نقص می باشد.
از صمیمیــت بیش از حد، اعتماد بیش از حد، 
انتظار بیش از حد دوری کنید. برای داشــتن 
ارتبــاط با آرامش مــا در زندگــی هیچ وقت 
نتوانستیم درست خواسته ها و نیازهای مان را 
بیان کنیم در جامعه ای هســتیم که آدم هایش 
دچار سوء رابطه اند و هر قدمی از هر شهروندی 

آسیبی به دیگری است

پیام های واقعی 
زندگی

قربانعلی تنگ شیر
استاد دانشگاه

یادداشت-1

مِلانزی های بومیِ آن ســوی اقیانوس آرام که 
راگبی پانزده نفره را بیشــتر از نفس کشیدن 
دوست دارند، در سومین نبرد خود در جاکارتای 
مرطوب برابر پســران بافراســتِ فوتبال ایران 
شکست سهمگینی خوردند و زیر برگه صعودِ 

یوزهای باصلابت را پاراف کردند.
خودکشــی مورچه های جزایر دورافتاده زمانی 
اتفاق افتاد که حمله برای فتح قفس توری آن ها 
بی مضایقه در دستور کار نوجوانان ما قرار گرفت.

نوجوانان سبک بال که در جنگ نابرابر شیفته 
واژه تغابن شــدند و با روی آوردن به نمایشی 

پرجاذبه... 

اورلپ 
برای عبور از کازابلانکا

امید مافی
روزنامه نگار

یادداشت-2
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بازتاب راهپیمایی سراسری در محکومیت جنایات رژیم صهیونیستی

حمایت ایران 
از کودکان مظلوم غزه

صفحه 8

آفتاب یزد بررسی می کند

الحلبوسی چرا و چگونه 
»برکنار« شد؟!
تقریباً همه از برکناری 
رئیس پارلمان عراق حمایت کردند!

جنگ اوکراین را تمام شده بدانید و روسیه را برنده ی جنگ!

برگزاری اجلاس اپک اگرچه اخبار بسیاری را روی خروجی خبرگزاری های 
بین المللی قرار داد از جمله »دیکتاتوری« دانستن نظام سیاسی در پکن که 
از منظر سیاست بین الملل اهمیت چندانی ندارد اما علی بیگدلی می گوید؛ 
به حاشیه ها توجه نکنید، این اجلاس از نظر ژئوپلیتیک و استراتژیک بسیار 
مهم اســت. این استاد دانشگاه معتقد است؛ بایدن در تلاش است تا اشتباه 
اوباما در رابطه با خروج از خاورمیانه و تمایل به شرق آسیا را با نزدیکی با چین 

و کاهش سطح تنش ها جبران کند

صفحه 4

2
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1831- اس��رائیل غاص��ب مدارس، مس��اجد، 
بیمارس��تان ها و پناهگاهه��ا را دقیقا هدف قرار 

می دهد آیا اینها جنایت جنگی نیست؟ 
1841- در خبری عنوان شده جراحی های قطع 
عضو در غزه بدون بیهوشی انجام می شود! واقعا 
این وحشتناک است. کمبود داروی بیهوشی چه 
معضلاتی را برای مجروحانی که باید قطع عضو 

شوند به وجود آورده. 
ب��ه  خط��اب  مس��ئولان  از  یک��ی   -1901
گفته ان��د  انتخاب��ات   ردصلاحی��ت  ش��دگان 
نظ��ام را زیرس��وال نبرید. آیا کس��ی که منتقد 
ردصلاحیت شدن خود اس��ت نظام را زیرسوال 

برده؟ 
1920- برخی هر چقدر دوس��ت دارند تندروی 
کنند اما کار آنها لطمه به کشور و نهایتا لطمه به 
انتخابات و مشارکت انتخاباتی خواهد بود. شاید 

هم همین را می خواهند!
1745- متأس��فانه در کشور ما برخی مسئولان 
برای توجیه مشکلات می گویند نگران نباشید. 
قبلا هم این مشکلات بوده. واقعا تأسف آور است. 
1802- واقع��ا این یک س��وال مهم اس��ت که 
پاس��خ آن ه��م داده نمی ش��ود. م��ردم کجای 
تصمیم گیری ها قرار دارند؟ در چه مواردی از رأی 

و نظر مردم استفاده شده؟ 
1820- چرا کیفیت نان ها این روزها آنقدر پایین 
آمده؟ مش��کل آرد اس��ت یا علت دیگری دارد؟ 
بیشتر نان ها زود خشک می ش��وند دورریز آنها 

زیاد می شود. 
1645- ی��ک مش��کل  بزرگ در کش��ور ما این 
است که بسیاری از مدیران اجرایی نمی خواهند 
واقعیت های اقتصادی و رنج مردم طبقه فقیر را 
درک کنند به آن اعت��راف کنند برعکس دم از 

رشد و پیشرفت اقتصادی می زنند.
1701- یعن��ی اوضاع اقتصادی مردم باید آنقدر 
خراب بش��ود که برای خرید بس��یاری از اقلام 
مجبور به خرید اقس��اطی بشوند؟ آن هم با زور 
و به س��ختی. این در شأن مردم ما نیست آنقدر 

درگیر مشکلات بشوند. 
1720- جالب اس��ت وزیر ارتباطات می گویند 
برای برخورد با فیلترش��کن فروش ها یک خط 
قانون نداریم! خب یک قانون برای آن بنویسند، 

مجلس هم تصویب کند. 
1452- ق��رار بود ش��رکت های خودروس��ازی 
بعد از جراح��ی اقتصادی طبق دس��تور دولت 
خصوصی سازی بشوند اما چرا این اتفاق نیفتاد؟ 

1502- آنق��در ب��رای افزای��ش مج��دد حقوق 
کارگران شرط و شروط می گذارند که اصلا این 
اتفاق نیفتد. برای افزایش حقوق کارگران همیشه 

هزار تا مانع دارند! 
1521- حیرت انگیز است بخش زیادی از مردم 
ق��درت خرید خود را از دس��ت دادند، اما برخی 
مدیران دم از پیشرفت و رشد اقتصادی می زنند. 
1531- ک��دام نماینده و دولتمرد در مقابل این 
همه مش��کلات اقتصادی که برای مردم حاصل 
شده حاضر به اعتراف و عذرخواهی بوده؟ مردم 
چق��در باید در مقابل این فش��ارهای س��نگین 

زندگی. تاب بیاورند؟ 
1345- تندروها جامعه را دچار مشکل می کنند. 
افراطیون خود را صاحب کشور می دانند. نگذارید 

این جماعت بی منطق پیشروی کند! 
1401- امام جمعه تهران گفتند ما را به خاطر 
صحبت هایمان در مورد بی حجابی فحش باران 

می کنند! 
1410- سرمربی تراکتور در جمله ای کنایه آمیز 
گفته بودن��د اگر س��وت های مش��کوک نزنند 
استقلال را می بریم. کنایه ایشان به داوری بوده! 
1421- ظاهرا معاون شهرسازی شهرداری تهران 
در اظهاراتی عجیب گفتند تا قبل از اسلام یک اثر 
مکتوب در حوزه معماری شعر و ریاضی نداریم! 

واقعا ایشان یعنی در تاریخ چیزی نمی داند؟ 
1431- خیلی جالب بود پس از استعفای خانم 
مرضیه برومند از ریاس��ت خانه سینما و برخی 
حرفهای او پست های اینس��تاگرامی اش صدا و 

سیما با انتشار تصاویری از وی تقدیر کرده!
1321- چند درصد کس��انی ک��ه ردصلاحیت 
شدند می توانند امیدوار باشند بعد از اعتراض آنها 

دوباره تائید بشوند؟ 
1331- یک نماینده مجل��س که ردصلاحیت 
ب��رای انتخاب��ات ش��ده می گوید گلای��ه دارم و 
ش��کایتم را به خدا می برم. عجب دل سوخته ای 
دارد؟ ش��ورای نگهبان رس��یدگی کن��د نگذارد 
ردصلاحیت شده ای اینگونه گلایه مند بشود که 

شکایت به خدا ببرد. 
1210- آق��ای حدادع��ادل در جمله ای عجیب 
گفتند هولوکاست مش��کوک است. آمریکا باید 
تمام کش��ورش را به سرخ پوس��ت ها بدهد! این 

حرفها چه معنی می دهد؟ 
1220- ظاه��را آق��ای رفیق دوس��ت دولتمرد 
س��ابق در ویدئویی گفتند به یاسر عرفات گفتم 
بزرگترین اش��تباهت این بود که به جای تفنگ 

شاخه زیتون دست گرفتی!
1225- چ��را آق��ای گروس��ی رئی��س آژانس 
بین المللی هس��ته ای تهدیدات اتمی اسرائیل را 
به س��ازمان گزارش نمی دهد؟ این س��کوت چه 

معنایی می دهد؟ 
1301- رئی��س ش��ورای اطلاع رس��انی دولت 
می گویند باید برای مردم تعیین شود که دولت 
را در چ��ه وضعیتی تحویل گرفتیم. به نظر این 
سخنان دیگر کهنه شده. تا چند سال می خواهند 

این حرف ها را بزنند؟ 
1142- وزیر ارش��اد در تمجید از رئیس دولت 
گفتند در دنیایی تاریک که روش��نی اندیش��ه 
دیری��اب اس��ت آیت الله رئیس��ی حلق��ه وصل 
مظلوم��ان و حکمرانان اس��ت. چقدر ش��اعرانه 

توصیف کردند! 
پیامهای مردمی در صفحات 7-2

روی خط آفتاب 
 پیامک 1796   299   0912

واتساپ و تلگرام   1796   299   0912

aftabeyazd.ir :نشانی سایت

آفت�اب یزد: حجت الاسلام والمسلمین محس��نی اژه ای، در ادامه بازدیدهای میدانی 
خود از مراجع و مراکز قضائی، از مجتمع قضائی شهید بهشتی تهران بازدید کرد و از 

نزدیک در جریان کم و کیف رسیدگی به پرونده ها در این واحد قضائی قرار گرفت.
علاوه بر دیدار بدون واسطه با مردم و مراجعه کنندگان به دستگاه قضائی، آسیب شناسی 
از رونده��ا و فرایندهای موجود در مراکز و مراجع قضائ��ی یکی از اصلی ترین اهداف 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای از بازدیدها و سرکشی های خود از واحدهای 
قضائی اس��ت؛ این مهم در جریان بازدید امروز قاضی القضات از مجتمع قضائی شهید 
بهشتی تهران نیز مورد توجه بود و رئیس قوه قضائیه با نگاهی تخصصی و موشکافانه، 

روندهای موجود در این واحد قضائی را مورد ارزیابی قرار داد. 
مجتمع قضائی ش��هید بهشتی تهران دارای 6 شعبه اجرای احکام و 28 شعبه دادگاه 
حقوقی است که واحد اجرای احکام آن، به منظور تسریع و تسهیل خدمت رسانی به 

مراجعان، بصورت متمرکز درآمده است.
رئیس قوه قضائیه در جریان سرکشی امروز خود از مجتمع قضائی شهید بهشتی، به 
»شعب اجرای احکام متمرکز« این مجتمع قضائی مراجعه کرد تا از نزدیک روند امور 
را مورد بررس��ی و واکاوی قرار دهد. رئیس عدلیه در جریان حضور خود در »ش��عب 
اجرای احکام متمرکز مجتمع قضائی شهید بهشتی« به مطالعه و بررسی موردی چند 
پرون��ده پرداخت و س��ؤالاتی تخصصی را پیرامون روند رس��یدگی ها به این پرونده ها 
از مس��ئولین مربوطه مطرح کرد؛ قاضی القضات همچنین در جریان آمار پرونده های 

وارده، جریانی، مختومه موقت و مختومه 1401 این شعب نیز قرار گرفت.
رئیس دس��تگاه قضا با اش��اره به اهمیت رضایتمندی مردم و تس��هیل و تسریع امور 
حقوقی و قضائی آنها، خطاب به مس��ئولین مربوطه در مجتمع قضائی شهید بهشتی 
تاکید کرد که بررسی دقیقی از میزان رضایتمندی مردم بواسطه متمرکز شدن شعب 

اجرای احکام به عمل آورند.
در ادامه بازدید حجت الاس��لام والمسلمین محس��نی اژه ای از مجتمع قضائی شهید 
بهش��تی تهران، »دهقانی« سرپرس��ت این مجتمع و »قربانی« رئیس کل دادگاه های 
عمومی و انقلاب تهران اش��اره داش��تند ک��ه ارتباط محاکم تهران ب��ا بانک مرکزی 
بصورت »برخط« می باش��د اما به دلیل وجود پاره ای از ایرادات نرم افزاری، بعضاً پاسخ 
استعلامات، با کندی واصل می شود؛ رئیس دستگاه قضا پس از استماع این موضوع، بر 
مرتفع شدن مشکلِ مزبور در اسرع وقت به منظور عدم ایجاد خلل و تعلل در پیشبرد 

امور حقوقی و قضائی مردم تاکید کرد. 
رئیس قوه قضائیه در هنگام سرکش��ی از یکی از ش��عب دادگاه های حقوقی مجتمع 
قضائی ش��هید بهشتی این سؤال را از مسئولین مربوطه مطرح کرد که »قانون اصلاح 
قانون صدور چک« که از سال 97 اجرایی می شود و شامل الزاماتی نظیر » ثبت تمام 
چک های جدید در سامانه« و »ممنوعیت دارندگان چک برگشتی رفع سوء اثر نشده، 
از صدور چک جدید و ثبت آن در س��امانه« اس��ت، چه میزان در کاهش آمار ورودی 
پروند ها نقش داشته است؟ رئیس دادگاه در پاسخ به این سؤالِ قاضی القضات، برخی 
نواقص قانون جدید چک را برش��مرد و رئیس کل محاکم تهران نیز اعلام داش��ت که 
قانون جدید چک تأثیرقابل اعتنایی در تقلیل ورودی پرونده ها نداش��ته است. رئیس 
عدلیه در همین رابطه تصریح کرد: نواقص این مقوله باید احصاء شود و آسیب شناسی 

مدونی درخصوص آن صورت گیرد.
رئیس دس��تگاه قضا در ادامه از دفتر مزایده های مجتمع قضائی شهید بهشتی بازدید 
ب��ه عمل آورد و از نزدیک در جریان فعالیت »س��امانه ت��دارکات الکترونیکی دولت« 
قرار گرفت؛ در این س��امانه، مزایده ه��ا بصورت الکترونیکی انجام می پذیرند و تاکنون 

س��ه مزایده الکترونیک بصورت آزمایشی برگزار ش��ده و مقرر است طی ماه های آتی 
کلیه مزایده ها به این ش��کل انجام گیرند؛ مسئولین مربوطه تاکید داشتند که سامانه 
مزبور علی رغم برخی کُندی ها در مجموع، مزایای قابل توجهی دارد؛ رئیس عدلیه در 
همین رابطه ضمن تاکید بر بهره گیری از فناوری های نوین برای تس��هیل و تس��ریع 
امور حقوقی و قضائی مردم گفت: زمانی چنین مطرح می کردند که با اجرایی ش��دن 
قانون جدید چک بالغ بر 90 درصد از ورودی های این مقوله به مراجع قضائی کاسته 
می ش��ود اما امروز در آس��یب شناس��ی میدانی مش��اهده کردیم که انتظارات در این 
زمینه در عرصه عمل آنطور که باید محقق نش��ده اس��ت لذا شما در بخش مربوط به 
مزایده ه��ای الکترونیکی، باید به گونه ای کار را از ابت��دا پایه گذاری و پیش ببرید که 
به واس��طه عملیاتی شدن این امر، مش��کلات و پرونده های جدید ایجاد نگردد.رئیس 
عدلیه در ادامه بازدید خود از مجتمع قضائی ش��هید بهش��تی، هنگام بررسی یکی از 
پرونده ه��ا در ش��عبه ای از دادگاه حقوقی این مجتمع، بر اهمی��ت انعقاد قراردادهای 
رس��می میان م��ردم و متعاملین تاکید کرد و گفت: انعق��اد قراردادها بصورت مُتقن، 
محکم و رس��می از بروز بس��یاری از مش��کلات و ایجاد پرونده های زیاد جلوگیری به 
عمل می آورد؛ این امر ش��امل حال معاونت ها و واحدهای حقوقی ادارات و ش��رکت ها 
نیز می ش��ود و آنان باید بیش از سایر آحاد جامعه نسبت به انعقاد قراردادهای متقن 
و رس��می اهتمام داشته باشند. حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای از شعبه 55 
دادگاه حقوقی مستقر در مجتمع قضائی شهید بهشتی تهران ویژه امور بین الملل نیز 
بازدید به عمل آورد و از نزدیک در جریان روند رسیدگی ها در این شعبه قرار گرفت؛ 
طبق اظهارات رئیس شعبه 55، روند رسیدگی ها در این شعبه علنی می باشد و آرای 
صادره برای س��فارتخانه های خارجی ابلاغ می شوند. »رس��یدگی به شکایت بیماران 
پروانه ای از دولت آمریکا«، »رسیدگی به دادخواهی خانواده های شهدای مدافع حرم از 
گروهک های تروریستی تحت حمایت مستقیم دولت تروریستی آمریکا با دادخواهی 
646 نفر از 15 استان کشور«، »رسیدگی حقوقی به پرونده گروهک تروریستی حرکة 
النضال« و »دادرس��ی حقوقی سرکرده گروهک تروریستی تندر« از جمله پرونده های 
مورد رسیدگی در شعبه 55 دادگاه حقوقی بوده است. دیدار بدون واسطه و چهره به 
چهره با مردم و مراجعان، همانند همه بازدیدهای میدانی رئیس قوه قضائیه، یکی از 
برنامه های سرکشی وی از مجتمع قضائی شهید بهشتی تهران بود؛ بر همین اساس، 
رئیس عدلیه به اس��تماع مشکلات و مس��ائل برخی از مراجعان پرداخت و دستورات 
مقتضی را برای رفع مسائل آنها در چارچوب موازین قانونی صادر کرد.  حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه در جمع قضات و کارکنان مجتمع قضائی شهید 

بهش��تی به ایراد سخنرانی پرداخت و اظهار داشت: کار شما در این مجتمع قضائی از 
حجم و حساس��یت بالایی برخوردار است و من بر این مهم واقف هستم و در جریانم 
که س��رریز مسائل اقتصادی کشور در دس��تگاه قضائی بر حجم و حساسیت کار شما 
افزوده اس��ت و شما حتی در برخی روزهای تعطیل نیز در سر کار حاضر می شوید؛ با 
این حال توصیه مؤکد من به ش��ما آن اس��ت که علی رغم سنگینی کار، از خدمت به 
خانواده خود غافل نشوید. رئیس قوه قضائیه بیان داشت: وقتی حجم و حساسیت کار 
و میزان مراجعه ارباب رجوع و ارجاع پرونده ها افزایش می یاید و در کنار این موضوع، 
با محدودیت های عِدّه و عُدّه ای نیز مواجه ایم؛ ممکن اس��ت بس��تر برای سوء استفاده 
ش��یطان وش��یطان صفتان مهیا گردد و آنها بخواهند تا قداس��ت دس��تگاه قضائی را 
مخدوش سازند؛ در اینجاست که اهمیت صیانت از خود و همکاران و مجموعه مضاعف 

می شود؛ لذا فرد فرد شما همکاران باید در صیانت از خود و مجموعه کوشا باشید.
رئیس دس��تگاه قضا بر لزوم اتقان هرچه بیش��تر آرای قضائی نیز تاکید کرد و گفت: 
نقض هایی که در مراجع بالاتر در روند رسیدگی ها گرفته می شود، امور را پیچیده تر و 
حجیم تر می کند؛ چنانچه بر مقوله اتقان آراء اهتمام شود، هم از حجم کار در مراجع 

قضائی کاسته می شود و هم اعتبار احکام ما افزایش می یابند.
رئیس عدلیه در ادامه 5 ش��اخصه را برای متقن ش��دن آرای قضائی برشمرد و گفت: 
استماع دقیق مطالب طرفین پرونده، تسلط بر قانون، دقت پیرامون مستندات پرونده، 
تطبیق دقیق مستندات پرونده با مفاد قانونی و مشورت با اشخاص مجرب و متخصص 

از جمله شاخصه هایی است که بر اتقان آرای قضائی می افزاید. 
قاضی  القضات بر اتقان و وضوح ش��کلی و انشائی احکام صادره نیز تاکید کرد و گفت: 
یک حکم و رأی قضائی علاوه بر اتقان محتوایی، باید از لحاظ ش��کلی و انش��ائی نیز 
متقن و واضح باش��د و الفاظ به کار رفته در آن به گونه ای نباشند که موضوع دادنامه 
توس��ط طرفین پرونده فهم نشود و یا س��بب به اشتباه افتادن تایپ کننده شود؛ شب 
 گذش��ته من مش��غول مطالعه ی��ک رأی قضائی بودم، علی رغم آنک��ه موضوع پرونده 
چندان پیچیده و غامض نبود اما س��ه ب��ار آن را خواندم تا منظور صادر کننده رأی را 

متوجه شوم.  
رئیس قوه قضائیه بیان داشت: باید در راستای کوتاه کردن فرآیندهای قضائی اقدامات 
مجدان��ه ای انجام داد؛ اینکه یک نف��ر در مراجع مختلف قضائی، پرونده های متعددی 
را در باب یک موضوع واحد تشکیل می دهد از دلایل طولانی شدن فرآیند رسیدگی 
اس��ت؛ لازم اس��ت این قبیل موضوعات مورد رصد قرار گیرند؛ فرضاً برخی پرونده ها 
صلاحیت های مختلفی دارند و یا از ابعاد متکثر و پیچیده ای برخوردارند، می توان این 
قبیل پرونده ها را در راستای کوتاه کردن فرآیندهای قضائی با یک حکم ویژه در یک 

شعبه ویژه بررسی کرد و من آمادگی ابلاغ این حکم را دارم.
حجت الاس��لام والمسلمین محس��نی اژه ای در پایان خاطرنشان کرد: قضات در روند 
رس��یدگی های خود تحت تأثیر فضاسازی ها و فشارهای بیرونی قرار نگیرند چرا که در 

اینصورت بر امر تحقق تمام و کمال عدالت خدشه وارد خواهد شد. 
همچنین در این نشس��ت، »القاصی« رئیس کل دادگس��تری اس��تان تهران به ارائه 
گزارش��ی در خصوص وضعیت رس��یدگی به پرونده ها در 28 شعبه دادگاه و 6 شعبه 

اجرای احکام مجتمع قضائی شهید بهشتی پرداخت.
حجت الاس��لام »دهقانی« سرپرست مجتمع قضائی شهید بهشتی نیز در این نشست 
اظهار کرد: در راس��تای افزایش تعامل دانش��گاه و دستگاه قضا، مجتمع قضائی شهید 
بهش��تی هر هفته یکی از اس��اتید رش��ته حقوق دانش��گاه های کش��ور را به جلسات 

هم اندیشی با قضات دعوت و از نظرات و پیشنهادات حقوقی آنها استفاده می کند.

استمرار بازدیدهای میدانی رئیس قوه قضائیه از مراکز و مراجع قضائی با رویکرد آسیب شناسی فرایندها و روندهای قضائی و بررسی میزان تکریم ارباب رجوع در واحدهای عدلیه
 

 سرکشی قاضی القضات از مجتمع قضایی شهید بهشتی تهران

< رئیسی در ریاض راهکارهایی همه جانبه برای توقف فاجعه غزه ارائه داد
 یکی از نمایندگان مجلس ش��ورای اسلامی با اشاره به طرح 10 راهکار برای پایان دادن 
به فاجعه غزه از س��وی رئیس جمهوری در نشس��ت مش��ترک اضطراری سران سازمان 
همکاری اس��لامی و اتحادیه عرب که در ریاض برگزار ش��د، تاکید کرد: طبیعتاً نکات و 
پیش��نهادات همه جانبه ای که رئیس جمهوری مطرح کرد، در صورت اجرا به یک رفتار 
موثر علیه رژیم صهیونیستی منجر می شود. مهدی باقری با تاکید بر اینکه فلسطین جزو 
مهمی از جهان اس��لام و به تعبیر درس��ت پاره تن جهان اسلام است، گفت: امروز دیگر 
دنیا نمی تواند نسبت به فلسطین بی تفاوت باشد و رفتار غیرموثر انجام دهد. وی با اشاره 
به طرح 10 راهکار برای پایان دادن به فاجعه غزه از س��وی رئیس جمهوری در نشس��ت 
مش��ترک اضطراری سران سازمان همکاری اسلامی و اتحادیه عرب که در ریاض برگزار 
شد، تاکید کرد: طبیعتاً نکات و پیشنهادات همه جانبه ای که رئیس جمهوری مطرح کرد، 
در صورت اجرا به یک رفتار موثر علیه رژیم صهیونیس��تی منجر می ش��ود؛ این راهکارها 
هم نسبت به جنایات صهیونیست ها دارای بازدارندگی است و هم شامل اقداماتی قضائی 
و حقوقی برای برخورد با آنها در س��طح مجامع بین المللی اس��ت. این نماینده مجلس 
اظهار کرد: صرف اینکه بگوییم کشتار در غزه و فلسطین متوقف شود هیچ گاه مطلوب 
ما نبوده بلکه معتقدیم مسلمانان باید با هم متحد شوند تا نتیجه ای جامع بگیریم؛ رژیم 
صهیونیس��تی به دور از چشم رسانه ها سالیان سال اس��ت که به معنای واقعی کلمه در 
حال قصابی کردن مردم فلسطین است، اما به دلیل این که به میزانی که امروز شاهدیم، 
نبوده، رس��انه ها به آن توجه نمی کردند اما حجم بالای جنایات امروز رژیم صهیونیستی 
بهانه ای ایجاد شده تا تمام کشورهای مسلمان پای کار بیایند.باقری با بیان اینکه »خون 
پاک شهدا شاید مایه خیر و برکتی برای اتحاد جوامع مسلمین باشد«، عنوان کرد: درست 
است که مردم کشورها مسلمان قلب شان با مردم فلسطین است اما متاسفانه حاکمان و 
مسئولان این کشورها اینگونه نیستند و شاید سنگینی فشارهای بین المللی و نگاه های 
رس��انه ای باعث ش��ود که اینها بیایند و با ایران که ابتکار عمل را به خرج داده و پای کار 

آمده همکاری کنند./ایسنا

< مطالبه مردم دنیا محاکمه رژیم صهیونیستی در یک دادگاه عادلانه است
 یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس شورای اسلامی گفت: امروز 
مطالبه مردم آزاده جهان محاکمه رژیم صهیونیس��تی در یک دادگاه عادلانه است. علی 
حدادی با اش��اره به س��خنرانی رئیس جمهور در اجلاس سران کشورهای عضو سازمان 
همکاری اس��لامی در ریاض در راس��تای ضرورت توقف جنایات رژیم صهیونیستی علیه 
مردم غزه، بیان کرد: نقش نظام سلطه یعنی آمریکا در این فاجعه بزرگ انسانی که رژیم 
غاصب صهیونیستی در غزه به وجود آورده و دست به کشتار جمعی کودکان و زنان زده 
است، کاملا مشهود است و می توان گفت طراح اصلی این جنایت و مدیریت آن بر عهده 

آمریکا است.
وی با تاکید بر اینکه ش��ریک اصلی این حملات وحش��یانه و تامین تجهیزات کش��تار 
جمع��ی، آمریکا اس��ت، اظهار کرد: امروز جهان و ملت ه��ای آزاده انتظار این را دارند که 
دادگاهی عادلانه تشکیل و رژیم صهیونیستی محاکمه شود. اخیرا معاون پارلمانی رژیم 
صهیونیستی گفته اس��ت که غزه را باید سوزاند که در جواب باید گفت این ها خودشان 
باید سوزانده شوند. نماینده مردم طالقان، ساوجبلاغ و نظرآباد در مجلس شورای اسلامی، 
تصریح کرد: محاکمه رژیم صهیونیستی مطالبه جدی همه مردم جهان است. امروز دیگر 
فقط مس��لمانان فریاد مرگ بر اسرائیل س��ر نمی دهند. اگر در گذشته وحشی گری های 

 رژیم صهیونیس��تی با تلاش امپراطور رسانه ای غرب سانسور می شد، امروز تمام دنیا این 
وحشی گری ها را به عینه دیده و از مردم مظلوم فلسطین حمایت همه جانبه دارند.

این عضو کمیسیون امور داخلی تاکید کرد: انتظار از کشورهای اسلامی بیش از این است. 
کشورهای اسلامی نباید صرفا شعار دهند بلکه باید عملا وارد صحنه شده و رژیم غاصب 
صهیونیستی را تحریم کامل کنند و با قطع روابط خود با این رژیم عملا حمایت خود را 
از مردم فلس��طین نشان دهند، باید خط لوله های نفت را به روی این رژیم بسته و تمام 

خدمات کشورهای اسلامی به این رژیم منحوس قطع شود./ایسنا

< چرا باید سبد سوختی کشور متنوع شود؟
یک عضو کمیس��یون انرژی مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: روزانه حدود 115 تا 120 
میلیون لیتر بنزین در کش��ور تولید می ش��ود و به مصرف می رس��د اما با تنوع بخشی به 
س��بد سوختی کشور می توان بخشی از این بنزین را صادر و برای کشور ارزآوری داشت. 
رمضانعلی س��نگدوینی با اش��اره به تکلیف مجلس به دولت برای تنوع بخش��ی به سبد 
سوختی کشور در لایحه برنامه هفتم، بیان کرد: امروز کل دنیا به سمت استفاده از سبد 
س��وختی متنوع حرکت کرده است؛ در آمریکا، روسیه، چین و سایر کشورهای پیشرفته 
در کنار نفت و گاز از انرژی های نو و برق استفاده می کنند. اگر ما نیز 20 سال پیش این 

تنوع بخشی را آغاز می کردیم امروز دچار مشکل نبودیم.
نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس ادامه داد: چرا می گوییم س��بد س��وختی باید 
متنوع باشد؟ چون امروز روزانه 115 تا 120 میلیون لیتر بنزین تولید و همه آن را مصرف 
می کنی��م، حتی مقداری نیز وارد می کنیم که نباید اینگونه باش��د. وی در ادامه با بیان 
اینکه اکنون 24 درصد سبد سوخت کشور را CNG یا همان گاز طبیعی فشرده تشکیل 
می دهد، اظهار کرد: مجلس در برنامه هفتم توس��عه مصوب کرد تا سبد سوختی کشور 
شامل بنزین، نفت گاز، برق، LPG و CNG باشد. اگر این اتفاق رقم بخورد ما می توانیم 

برنامه تولید خودرو را نیز در این مسیر دنبال کنیم.
این عضو کمیس��یون انرژی مجلس ش��ورای اسلامی، تصریح کرد: اگر این تنوع در سبد 
س��وختی کشور ایجاد ش��ود و 50 درصد از سبد سوختی کشور را سوختی غیر از بنزین 
تامین کند، می توانیم بنزین خود را صادر کنیم و ارز آوری داش��ته باشیم. سنگدوینی در 
پایان گفت: در کش��ور ما انرژی ارزان اس��ت. ما باید از یک طرف درآمد مردم را افزایش 
دهیم و از طرف دیگر قیمت حامل های انرژی را واقعی کنیم. از طرف دیگر باید افرادی 

که چندین خودرو و خانه گران قیمت دارند، هزینه بالاتری بپردازند./ایسنا

 <قطعا پایان جنگ با رژیم صهیونیستی نیست
 نایب رئیس کمیس��یون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس شورای اسلامی گفت: اگر 
کش��ورهای عربی دس��ت از حمایت های اقتصادی خود از رژیم صهیونیستی برداشته و 
صادرات نفت خود را به رژیم صهیونیستی قطع کنند، شاهد ادامه جاه طلبی صهیونیست ها 
در منطقه نخواهیم بود. محمدحس��ن آصفری بیان کرد: سردمداران آمریکایی با لابی و 
پول صهیونیس��ت ها به قدرت می رسند و کنگره و سنای آمریکا با حمایت و اسپانسری 

صهیونیست ها شکل می گیرد فلذا چاره ای جز حمایت از رژیم صهیونیستی ندارند.
وی در ادام��ه اظهار کرد: امروز هیچ جنایتی در دنیا ش��کل نمی گیرد که با چراغ س��بز 
آمریکایی ها نباشد و جنایاتی که امروز صهیونیست ها علیه مردم فلسطین انجام می دهند 
با حمایت آمریکایی ها است. اگر کشورهای عربی نیز دست از حمایت های اقتصادی خود 
از رژیم صهیونیستی بردارند و صادرات نفت خود را به رژیم صهیونیستی قطع و کالاهای 

صهیونیس��تی را تحریم کنند، شاهد ادامه جاه طلبی صهیونیست ها در منطقه نخواهیم 
بود. نماینده مردم اراک در مجلس ش��ورای اس��لامی، تصریح ک��رد: امروز جنایات رژیم 
صهیونیستی روی نازی ها را سفید کرده است. رژیم صهیونیستی باید بداند که شاید شروع 
جنگ با آنها بوده اما قطعا پایان جنگ با آنها نیست. امروز جریان حماس این توانایی را 

دارد که در جنگ شهری تلفات بالایی را از رژیم صهیونیستی بگیرد.
آصفری در پایان گفت: امروز توقع از کش��ورهای اس��لامی و دولت های آزادی خواه این 
اس��ت که نس��بت به جنایاتی که علیه مردم غزه صورت می گیرد س��اکت نمانده و برای 

کمک رسانی به مردم غزه و توقف این جنایت گام بردارند./ایسنا

 < برخی حامیان رئیسی هم توسط هیئت های اجرایی ردصلاحیت شده اند
نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: هفته قبل در صحن مجلس با چند نفر از دوستان 
صحبت می کردیم که جزو حامیان آقای رئیس��ی بودند و در شهرس��تان خود توس��ط 
هیئت اجرایی رد شدند. محمدحسین فرهنگی نماینده مردم تبریز در رابطه با عملکرد 
هیئت های اجرایی در ردصلاحیت یا عدم احراز صلاحیت داوطلبان کاندیداتوری انتخابات 
مجلس دوازدهم گفت: روالی که در حال حاضر روی آن حساسیت ایجاد شده مربوط به 
صرفا همین دوره انتخابات نیست بلکه در همه ادوار این جریان با کم و زیاد خاص خود 
وجود داشته است. وی ادامه داد: علت اینکه الان حساسیت ها بیشتر است، فاصله هاست؛ 
فاصله هایی که بین نظر هیئت اجرایی و مراحل بعدی نظارت یعنی شورای نگهبان وجود 
دارد. عضو مجمع نمایندگان آذربایجان ش��رقی در مجلس افزود: روز سه شنبه در صحن 
مجلس با چند نفر از دوس��تان صحبت می کردیم که جزو حامیان آقای رئیسی بودند و 
در شهرستان خود توسط هیئت اجرایی رد شدند. یکی از این دوستان که دوره قبل هم 
نماینده بود می گفت من در چند دوره ای که کاندیدای انتخابات مجلس ش��دم همیشه 
هیئت اجرایی من را تایید کرده؛ مثلا در دوره آقای روحانی توس��ط هیئت اجرایی تایید 

شدم اما اکنون در دولت آقای رئیسی رد شده ام.
وی خاطرنشان کرد: لذا اینکه این موضوعات نسبت داده می شود به اینکه جریان خاصی 
وجود دارد و دنبال اقدامات سازماندهی هستند، چنین چیزی نیست. فرهنگی در پاسخ به 
سوالی درخصوص ردصلاحیت برخی نمایندگان مجلس، اظهار داشت: نمی دانم علت چه 
بوده اما برخی در انتخابات ریاست جمهوری جزو حامیان سرسخت آقای رئیسی بودند که 
اکنون رد شده اند. یعنی در بین ردصلاحیت شدگان از مجلس افراد قابل توجهی هستند 

که حامی رئیس جمهور و نزدیک به دولت بودند.
وی یادآور ش��د: هنوز فرآیند بررسی صلاحیت ها به پایان نرسیده و این اعلام نظر صرفاً 
در گام اول بوده اس��ت، در نتیجه می توان انتظار داشت که افکار عمومی خیلی حساس 
نشود؛ چراکه خیلی از این ها تغییر می کند و نتیجه نهایی باید مبنای قضاوت قرار گیرد. 
اگر افکار عمومی اندکی صبر کند نتیجه نهایی مش��خص ش��ود شاید بهتر باشد، چراکه 
خیلی از کس��انی که اکنون رد ش��ده اند ممکن است تایید شوند یا برعکس و الان زمان 
مناسبی برای قضاوت و داوری نیست. نماینده مردم تبریز در پاسخ به این سوال که »از 
یک سال قبل ذهنیتی بود که بخشی از دولت به دنبال روی کار آوردن مجلسی همراه تر 
از این مجلس اس��ت«، گفت: من اطلاعی ندارم، واقعا هم بی اطلاع هستم نه اینکه چون 
دارید می پرسید این را بگویم، اساسا چون خودم ذی نفع بودم و هستم هیچ وقت کنجکاوی 
نمی کن��م. قاعدتاً آن ها وظایفی دارند و در چارچوب وظایف خود کار را انجام می دهند و 
معمولا هم با رأی گیری اس��ت. وی ادامه داد: حتی در ش��ورای نگهبان هم با رأی گیری 
بررسی صلاحیت ها انجام می شود مگر مواردی که اجماع داشته باشند، لذا کنجکاوی هم 
نمی کنم و اطلاعات ما واقعا کامل نیست که آیا اراده ای در یک جهتی وجود دارد یا خیر؛ 
ولی در مجلس که با دوس��تان صحبت می کردیم، یک نمونه هایی را که سوال می کردم 
مشاهده کردم که برخی افرادی که مدافع دولت بودند هم تایید نشدند حالا باید ببینیم 

نتیجه در هیئت های نظارت چگونه خواهد بود./ ایلنا

مجلس نامه؛ آن چه وکلای مردم گفتند
   در این ستون، بدون هیچ حک و اصلاحی، نظر و دیدگاه نمایندگان مجلس پیرامون موضوعات روز را بازتاب می دهیم.

کشورهای عربی سدی
 در مقابل آتش بس غزه

ادامه از صفحه اول:
در این ش��رایط صهیونیست ها به دنبال این هستند که دیگر کشورهای عرب را هم 
ک��ه به اش��کالی با آن ها همکاری یا همراهی کرده ان��د را درگیر کنند که هم حجم 
انتقادها را کاهش دهند و هم به جهان القا کنند که کش��ورهای اس��لامی و عربی 

حامی آن ها هستند.
اما این موضوع از س��مت کش��ورهای عربی چن��د زاویه دارد؛ نخس��تین زاویه این 
موض��وع نقش و جای��گاه گروه حماس و محور مقاومت اس��ت. از جنگ دوم اعراب 

با اس��رائیل که به شکس��ت اعراب منجر شد هیچ کشور عربی با همه توان و امکانات 
نظامی که دارند نه جرات حمله به اسرائیل را دارند و نه رهبران این کشورها اراده ای 
برای دفاع از مردم فلسطین را دارند. به بیان دیگر ناسیونالیسم عربی دیگر رنگ باخته 
اس��ت. در این شرایط کوچک ترین عضو محور مقاومت توانسته ارتش مدرن و مجهز 
رژیم صهیونیستی با حداقل امکانات و اراده الهی به زانو در بیاورد. از این رو کشورهای 
عربی پیروزی نیروهای حماس را نوعی تحقیر شدن خود تلقی کرده و از ادامه جنگ 

حمایت می کنند تا شاید نیروهای حماس متحمل شکست شوند.
دومین زاویه آنچنان که پیشتر مقام معظم رهبری فرمودند برخی دولت های عربی 
و اس��لامی روی اسب بازنده شرط بندی کرده بودند و حال همین کشورها شکست 
اس��رائیل را به نوعی شکس��ت خود می دانند، چراکه در س��ال های اخیر تلاش های 
گس��ترده ای انجام گرفت تا بین اعراب و اسرائیل سیاست عادی سازی شکل بگیرد 

و ب��رای ای��ن موضوع هم هزینه کلانی صرف ش��د. در برخی از این کش��ورها رژیم 
صهیونیس��تی توانس��ت س��فارت خود را دایر کند ت��ا خاورمیانه جدی��د با رهبری 
اسرائیل شکل بگیرد اما طوفان الاقصی توانست خط بطلانی روی همه این طرح ها 
و نقش��ه ها بکشد. سومین زاویه در این مسئله موضوع نظامی سیاسی حاکم بر این 
کشورها اس��ت. نظام حاکم بر این کشورها دیکتاتوری، اقماری و یا پادشاهی است 
که مردم عملًا نقش س��ازنده و چندانی در ساختار سیاسی آن ندارند. براین اساس 
مش��روعیت نظام در این کشورها نه از آرای مردم بلکه از سمت دولت های غربی به 
خصوص دولت آمریکا تامین می شود. یکی از پیش شرط های حمایت امریکا از این 
کش��ورها همانا پذیرش و همکاری با رژیم غاصب صهیونیس��تی است. براین اساس 
این کش��ورها مجبور هس��تند علنی یا پنهان با این رژیم کودک کش تعامل و رابطه 

برقرار کنند.
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آفتاب یزد � رضا بردس�تانی - خبرنگار بین الملل: یک استاد تاریخ و روابط بین الملل دانشگاه با سیال 
خواندن سیاست به ویژه در نظام بین الملل خاطرنشان کرد: چین و آمریکا به این 
نتیجه رسیده اند راه رهایی از تنش ها و اختلاف ها، پناه بردن به مسائل بازرگانی 
و اقتصادی اس��ت زیرا در سایه ی اقتصاد اس��ت که می توان همه ی اختلافات 
سیاسی را حل و فصل کرد.علی بیگدلی می افزاید: آن چه رسانه های بین المللی 
 از »اجلاس اپَک« نشان دادند ورای آن اتفاقات مهمی است که درون آن اجلاس 
رخ داد از جمله دیدار کوتاه رئیس جمهور چین با نخست وزیر ژاپن که اهمیت 
علیحده ای دارد یا گفتگو با مقامات کره جنوبی که می تواند ما را به آینده ی شرق 

آسیا امیدوارتر کند.

<شی جین پینگ در دیدار با بایدن: »در روابط دوجانبه چین و آمریکا تایوان خطرناک ترین است«
یک مقام ارشد آمریکایی می گوید، شی جین پینگ، رئیس جمهور چین در جریان دیدار چهار ساعته خود با جو 
بایدن، رئیس جمهور آمریکا گفته است که تایوان بزرگ ترین و خطرناک ترین موضوع پیش روی دو کشور است. 
این مقام آمریکایی همچنین به نقل از آقای شی جینگ پینگ به خبرنگاران گفت که چین ترجیح می دهد از 
طریق راه های مسالمت آمیز با تایوان به »اتحاد مجدد« برسد اما او در ادامه صحبت هایش گفته است در شرایط 
خاص ممکن است از زور نیز استفاده کنیم. او در ادامه افزود، رئیس جمهور چین تلاش داشت نشان دهد که پکن 
در حال آماده شدن برای یک تهاجم گسترده به تایوان نیست، با این وجود این سخنان رویکرد آمریکا را تغییر 
نمی دهد. بایدن نیز در این نشست بر اهمیت صلح در منطقه تاکید کرد و گفت »موضع دیرینه ایالات متحده، 

عزم برای حفظ صلح و ثبات است.«

<تحت هیچ شرایطی چین به تایوان حمله نمی کند
»تحت هیچ شرایطی چین به تایوان حمله نمی کند«. بیگدلی با تکرار این جمله که بارها در مصاحبه های خود با 
آفتاب یزد روی آن تأکید کرده است اظهار می دارد: آن ها که دیپلماسی را بلد هستند می دانند تنش ها زودگذر و 
صرفاً برای رسیدن به منافع بیشتر است نه برای دشمنی ورزیدن و کینه و انتقام. بر همین اساس مطمئن باشید 

همانطور که بارها گفته ام؛ چین تحت هیچ شرایطی به تایوان حمله نخواهد کرد.
این استاد دانشگاه با اشاره به سخنرانی اوباما که اواخر دوران ریاست جمهوری خود در استرالیا ایراد کرد به آفتاب 
یزد گفت: تصمیم اوبامای در زمان آمریکا برای خروج از خاورمیانه و رفتن به شرق دور از تلخ ترین تصمیمات 
اش��تباهی بود که آمریکایی ها خیلی زود متوجه ش��دند و حالا در تلاش هس��تند با حفظ سهم چین از بازار 
خاورمیانه، مجدداً به خاورمیانه بازگردند. وی ادامه داد: آمریکایی ها از چینی ها خواسته اند تا ایران را مجاب کند 
در مسائل منطقه ای به دنبال ایجاد تنش نباشد ضمن آن که انتظار دارند فاصله ی پکن از مسکو بیشتر شود اما 

این بدان معنا نیست که چین، روسیه و پوتین را رها کند!

<چین، روسیه را تنها نخواهد گذاشت
»شاید صادرات نفت ایران به چین متوقف شود«

علی بیگدلی در ادامه با »ایدئولوژیک« دانستن روابط چین و روسیه تأکید کرد: این که می گوییم آمریکا از چین 
خواسته تا فاصله اش را با روسیه بیشتر کند بدان معنا نیست که همین فردا پکن تمام روابط خود با مسکو را 
متوقف کند اما تلاش خواهد کرد بر دیدگاه های متقابل غرب با روسیه و روسیه با غرب تأثیر مثبت داشته باشد. 
این استاد دانشگاه با اشاره به اتفاقاتی که در جنگ اوکراین افتاده می گوید: به طور طبیعی با کاهش سطح تنش 
میان آمریکا و چین، نگاه غرب به روسیه نیز دستخوش تغییراتی خواهد شد اما این تغییرات به منزله ی از بین 
رفتن اختلافات و دشمنی ها نیست. وی ادامه می دهد: تنها مسئله ی کاخ سفید و مقامات پکن صرفاً در روابط 
با مسکو ختم نمی شود زیرا آمریکا روی نفوذ سیاسی چین بر تهران نیز حساب باز کرده است و انتظار دارد این 

نفوذ باعث شود تا تهران در سیاست های منطقه ای خود تجدید نظر کند.

بیگدلی با این پیش بینی که؛ »شاید صادرات نفت ایران به چین متوقف شود« افزود: یکی از مواردی که در کنار 
اجلاس اپَک رخ داد و نباید از آن غافل شد، مذاکرات محرمانه ی آمریکا و ونزوئلا است که پیشتر به وقوع پیوسته 
بود حال و در سایه ی مذاکرات چین و آمریکا، چندان بعید نیست که صادرات نفت ایران به چین تحت تأثیر 

قرار گیرد و حتی متوقف شود!

<وال استریت ژورنال: استراتژی پوتین در مقابل غرب موفقیت آمیز بوده است
وال استریت ژورنال استراتژی رئیس جمهور روسیه در مقابل غرب را موفقت آمیز توصیف کرد. به گزارش ایلنا، 
 وال استریت ژورنال در مقاله ای نوشت که سیاست خارجی روسیه و دستاوردهای نظامی و اقتصادی آن ثابت 

می کند که استراتژی »ولادیمیر پوتین«، رئیس جمهور روسیه در برابر غرب موفق بوده است. در این گزارش آمده 
است: »کشورهای غربی بر این باور بودند که  آرزوهایشان عملی خواهد شد. آنها بسیار امیدوار بودند که ضدحمله 
اوکراین موفق آمیز عمل کرده و اقتصاد روسیه تحت فشار تحریم ها دچار فروپاشی شود اما این امیدها در واقعیت 
از بین رفت، نه تنها اقتصاد روسیه سقوط نکرد، بلکه صنایع دفاعی این کشور از نظر حجم تولید از صنایع غربی 
پیشی گرفت و اکنون پوتین می تواند با رضایت به دستاوردهای سیاست خارجی خود که نمود حمایت کشورهای 
اصلی آسیا و جنوب جهان است، نگاه کند.« در ادامه این گزارش نیز تاکید شده است: »هیچ یک از این موارد نباید 
تعجب آور باشد. بیش از شش ماه پیش از ورود نیروهای روسیه به اوکراین در فوریه ۲۰۲۲، پوتین یک استراتژی 
جدید امنیت ملی برای روسیه را امضا کرد. هدف اصلی این سند این بود که کشور را برای مقابله طولانی مدت با 

غرب آماده کند. او امروز می تواند به مردم روسیه بگوید که استراتژی وی موفق بوده است.«

<جنگ اوکراین را تمام شده بدانید و روسیه را برنده ی جنگ!
علی بیگدلی در بخش دیگری از این گفتگو گریزی هم به جنگ اوکراین زده می گوید: فرار سربازان اوکراینی از 
جبهه های جنگ پیام آشکاری دارد و آن این که »اوکراینی ها« دیگر نمی خواهند به جنگ با روسیه ادامه دهند. 
وی خاطرنشان می کند: وقتی می گوییم روسیه از اوکراین دست خالی بیرون نخواهد رفت یعنی حداقل ترین 
دستاورد روسیه می تواند باقی نگاه داشتن مناطقی باشد که تحت تصرف دارد و از این منظر باید روسیه و پوتین را 
برنده ی جنگ دانست ضمن آن که غرب نیز دیگر تمایلی به ادامه ی این جنگ ندارد زیرا از این جنگ هزینه های 

بسیاری را متحمل شده و خواهان ادامه ی آن نیست.
بیگدلی می گوید: بخشی از بی میلی غرب برای ادامه ی جنگ اوکراین پیش از شروع بحران غزه نمایان شده 
بود که با آغاز حملات حماس به اسرائیل این بی میلی به یک نوع اجبار تبدیل شد و با این توضیح باید جنگ 

اوکراین را خاتمه یافته تلقی کرد.

<کاهش تنش با چین؛ کنترل کره شمالی، حفظ امنیت سئول و توکیو
این استاد تاریخ و روابط بین الملل دانشگاه با اشاره به دیدارهای »شی« و مقامات کره ی جنوبی و ژاپن در محل 
اجلاس اپَک به آفتاب یزد گفت: کاخ سفید با پذیرفتن اشتباه محاسباتی خود مبنی بر خروج از خاورمیانه و تمایل 
به شرق حال به دنبال چند هدف است: یکی این که با کاهش تنش ها به نوعی سپر امنیتی برای شرکای خود 
یعنی کره جنوبی و ژاپن فراهم آورد. دوم آن که با این نزدیک تر شدن به پکن به نوعی می توانند کره شمالی و 
خطرات احتمالی پیونگ یانگ را کنترل کنند و بر فعالیت های هسته ای این کشور نظارت داشته باشند و سوم این 
که خاطر جمع خواهند بود مسکو منافع ایالات متحده امریکا را دستخوش تهدید نخواهد کرد. بیگدلی با اشاره 
به سیاست ایالات متحده مبنی بر کاهش تنش ها به این نکته نیز می پردازد که این مسئله می تواند هزینه های 

اضافی که برای امنیت زایی صرف می شود را بکاهد .

<چین به بازارهای آمریکا باز می گردد؟
نتیجه انتخابات در آمریکا برای پکن مهم نیست!

علی بیگدلی در بخش پایانی این گفتگو با اش��اره به تصمیم بایدن برای س��ر و سامان دادن به روابط تجاری 
چین و آمریکا به آفتاب یزد گفت: با دقت در مذاکراتی که بین کاخ سفید و پکن در محل اجلاس اپَک رخ داد 
 می توان چنین پیش بینی کرد که آمریکا در نظر دارد بازارهای خود به روی چینی ها را باز کند و در جهت مقابل 
سر و سامانی به وضعیت اقتصادی و اشتغال در آمریکا که بسیار حائز اهمیت است بدهد.این استاد دانشگاه با 
تأکید بر این مسئله که؛ چینی ها انتخابات آمریکا را نظارت مثبت خواهند کرد افزود: نتیجه ی انتخابات در آمریکا 
برای چینی ها اصلاً مهم نیست زیرا نه جمهوری خواهان با پکن مشکلی دارند و نه دموکرات ها مضافاً این که، 
رئیس جمهور باقی ماندن بایدن یا رئیس جمهور شدن احتمالی ترامپ در توافقات و تصمیمات مقامات دو کشور 
تأثیر آن چنانی نخواهد گذاشت یعنی استراتژی ها ثابت خواهد ماند و تنها ممکن است در تاکتیک ها تغییراتی 

ایجاد شود.

آفتاب یزد در گفتگو با علی بیگدلی استاد تاریخ و روابط بین الملل دانشگاه، مواضع چین و آمریکا در اجلاس»اپَک« را بررسی می کند

ناگفته ها و نانوشته های » اپَک« مهم است نه حاشیه ها !
جنگ اوکراین را تمام شده بدانید و روسیه را برنده ی جنگ!

علی بیگدلی: تردید نکنید؛ واشنگتن و پکن به دنبال کاهش تنش ها هستند

فلسطین محصور در آپارتاید حقوقی 
قدرت های غربی و بین المللی

ادامه از صفحه اول:
... موجب ومانعی برای عدم شناسایی رسمی وی به عنوان کشور وعضورسمی توسط سازمان ملل متحد گردیده، 
ولیکن در فضای بین المللی، همین موقعیت فلسطین درجایگاه کشور غیر عضو ناظرملت مظلوم فلسطین را 
درامر شناسایی جمعی کشور بودن وی در سازمان ملل یاری رسانده ولذا ازآنجا که موقعیت کنونی فلسطین 
در سازمان ملل »یک ناظر با یک موقعیت خاص« است، باتوجه به اینکه در هیچ جای منشور سازمان ملل 
متحد، صحبت واشاره ای از عبارت »ناظر« به میان نمی آید و منشور سازمان مرقوم همواره از لفظ و عبارت 
»اعضاء« سخن رانده وبنابراین چنانچه شناسایی فلسطین به عنوان یک کشور، توسط مجمع عمومی سازمان 
ملل متحدد محقق و مورد تصویب قرار گیرد، موقعیت حقوقی و سیاسی فلسطین در این سازمان بیشتر تثبیت 
و بی شک دولت فلسطین هم می تواند درسایه سار چنین ثمره ای درسازمان های بین المللی عضویت یابد وهم 
دسترسی عملی وی به دادگاه های بین المللی کیفری در جهت احقاق حقوق ملت مظلوم فلسطین، در مقابل 
جنایات رژیم غاصب اسرائیل میسّر ومقدور خواهد شد و هم می تواند به سهولت مطالبات حقوق بشر دوستانه 
و حقوق بشری خویش در سازمان ملل و ارگان های ذی ربط آن، از جمله دیوان دادگستری بین المللی و دیوان 

کیفری بین المللی را رصد و پیگیری و از موقعیت برابر در مذاکرات با طرف دیگر مذاکرات بهره مند شود.
امروزه فلسطین محصور در آپارتاید حقوقی بین المللی قدرت های غربی و بین المللی و گریبانگیر بی مهری برخی 
دولت های عربی منطقه قرارگرفته و به یقین از موجبات ضعف و ناکارآمدی سازمان ملل متحدد در بحث ملت 

فلسطین، حاکمیت »آپارتاید حقوقی قدرت ها در شورای امنیت سازمان ملل« و صدور قطعنامه های متعدد 
علیه وی بانفوذ لابی های صهیونیستی است، که نقض حقوق انسانی وسرزمینی مردم و ملت مظلوم فلسطین 
در طول یک قرن گذشته رقم زده است و صدورقطعنامه نوامبر ۱۹۴۷ درسازمان ملل متحد که متضمّن تقسیم 
سرزمین فلسطین به دو قسمت بین ساکنین حاکم برآن ومهاجران بوده و این لکه ننگ بین المللی بر پیشانی 
سازمان ملل متحدد کماکان باقی وموجب تداوم جنایات و کشتار وحشیانه رژیم غاصب صهیونیستی علیه 
زنان وکودکان وی گردیده و بی شک سازمان ملل متحدد و دول غربی حامی صهیونیست های غاصب در این 
جنایات ضد بشری و به خصوص در حمله اخیر به مردم مظلوم غزه شریک می باشندو اگر چه امروزه واخیراً 
شاهد یک وضعیت حماسه عظیم توسط گروه های مقاومت نظیر طوفان الاقصی و فروپاشی هیمنه اطلاعاتی، 
امنیتی و نظامی رژیم غاصب وجعلی صهیونیستی را شاهد هستیم و در عرصه مقاومت صحنه دست گروه های 
مقاومت فلسطینی است، و لیکن حمایت همه جانبه معنوی و سیاسی از مردم فلسطین وظیفه آحاد کشورهای 

اسلامی منطقه و آزادیخواهان جهان است.
مجامع بین المللی، من جمله دیوان دادگستری بین المللی، منحصراً دارای صلاحیت رسیدگی به دعاوی بین 
دولت ها بوده وس��ازمان ها و افراد نمی توانند در این نهادها و ارگان های بین المللی اعلام ش��کایت نمایند و از 
مواهب قانونی وبین المللی موارد مذکور بهره مند شود واگرچه پذیرش عضویت فلسطین در دیوان بین المللی 
کیفری در آوریل سال ۲۰۱۵ خود مهر تاییدی بر دولت تلقی شدن فلسطین از سوی مجامع بین المللی است 
و اگر چه موقعیت کنونی دولت فلسطین در سازمان ملل متحد، هرچند به مطالبات فلسطینیان در مجامع 
و سازمان های بین المللی وجاهت قانونی و مشروعیت سیاسی خواهد بخشید و راه عضویت کامل فلسطین 
در سازمان ملل متحد و ارکان آن را بیشتر هموار خواهد نمود و نتیجه هرگونه اقدام اسرائیل در جهت اعمال 
فشار بر فلسطینی ها را در موارد مختلف با چالش جدّی مواجه نموده و دارای ساز وکار روابط دیپلماتیک با 

کشورهای عضو سازمان ملل متحد و چهره جعلی و ضدانسانی و جنایتکار رژیم غاصب اسرائیل را بیشتر عیان 
نموده ولیکن باهمه امتیازات حاصله استنادی، به لحاظ عدم شناسایی رسمی وی به عنوان یک کشور مستقل 
و عضو در سازمان ملل متحد، پیگیری مطالبات حقّه ومسلّم وی در نهادها و دادگاه بین المللی و... را بامشکل 
حقوقی داخلی و بین المللی مواجه نموده و لذا پیگیری برای اجماع بیشتر جهانی درشناسایی افزون ترکشور 
فلسطین وعضویت رسمی آن درسازمان ملل متحد می تواند   پیامدها وثمرات مثبت بیشتر وفزاینده تری را برای 
فلسطینیان از جمله، مصونیت سران آن، امکان بهره مندی از نیروی نظامی، حق بر دفاع مشروع فردی و جمعی 
در برابر یک حمله نظامی به خصوص درقبال رژیم جعلی صهیونیستی »اسرائیل«، صلاحیت مطلق بر سرزمین 
خود، امکان عضویت در دیگر سازمان های دولتی و آژانس های تخصّصی و اهلیت انعقاد معاهدات بین المللی را 
فراهم خواهد نمودودرهرحال حق تعیین سرنوشت و تشکیل کشور مستقل فلسطینی، جزء حقوق مسلّم ملت 
فلسطین بوده که توسط قطعنامه های مجمع عمومی و شورای امنیت نیز بارها مورد تأکید قرار گرفته است 
ودروضعیت فعلی فلسطین دارای دعوت دائمی برای شرکت به عنوان »ناظر« در مجمع عمومی بوده  و به 
وی دسترسی رایگان به اسناد سازمان ملل متحد را مقدور ساخته ولیکن هنوز اراده جدی ای در سازمان ملل 
 متحد برای حل و فصل این موضوع وجود نداردونتیجه تداوم وضعیت نامشخص دولت فلسطین، آوارگی و از

 دس��ت رفتن جان میلیون ها نفر انس��ان مظلوم بوده اس��ت که به رغم گذشت دهه های متمادی، درنتیجه 
لابی های قوی صهیونیستی و مداخلات، تهدیدات وحق وتوآمریکا نتوانسته اند با تشکیل یک کشور ودولت 
مستقل، از حقوق خود در مجامع بین المللی دفاع کنند ولذایکی از موانع اصلی حقوقی در خصوص حمایت 

همه جانبه از حقوق مردم فلسطین، عدم تحقق عینی تشکیل کشور مستقل فلسطین است.
* حقوقدان و معاون وکلای مرکز وکلای قوه قضائیه
** وکیل پایه یک و عضو مرکز وکلای قوه قضائیه

امان از جاده یک طرفه 
رسانه و مسئولان

ادامه از صفحه اول:
از این جا به بعد رس��انه دیگر رکن چهارم دموکراس��ی نیس��ت؛ خاکریز نخست مبارزه 

بافس��اد اس��ت، همراه و همیار فساد س��تیزان در هر عرصه و دس��تگاهی است و از این 
 جا به بعد، رس��انه فقط به حمایت نیاز دارد به جاده ای که دوطرفه باش��د. در این بخش 
گلایه مندانه می گوییم: آن چنان رس��انه را تنها می گذارند که گاه جای ش��اکی و متش��اکی 
هم عوض می ش��ود و چون دیوار رس��انه کوتاه اس��ت، به آس��انی آماج حمله واقع می شود 
و فرجام نیز مش��خص اس��ت؛ یکی با »نش��ر اکاذیب« حمله می کند، آن دیگری با » تشویش 

اذهان عمومی«، دیگری هم لابد با »سیاهنمایی« و... دست آخر که هیچکدام روی رسانه اثر 
نگذاش��ت و پا پس نکشید سُنبه پرُ زورتر می ش��ود؛ باج خواهی و مشکل شخصی داشتن و 
غرض ورزی و... رهایی از این چندتای آخر رمقی برای رسانه نمی گذارد مگر این که عدلیه، 
جور دیگری ببیند و رسانه و رسانه ای را در کنار حمایت کردن، تنها نگذارد. عرض مختصری 

بود تا چه قبول افتد و چه در نظر آید... عزت مستدام.

 برگ�زاری اجلاس اپک اگرچ�ه اخبار بس�یاری را روی خروج�ی خبرگزاری های 
بین المللی قرار داد از جمله »دیکتاتوری« دانستن نظام سیاسی در پکن که از 
منظر سیاست بین الملل اهمیت چندانی ندارد اما علی بیگدلی می گوید؛ به 
حاشیه ها توجه نکنید، این اجلاس از نظر ژئوپلیتیک و استراتژیک بسیار مهم 
است. این استاد دانشگاه معتقد است؛ بایدن در تلاش است تا اشتباه اوباما 
در رابطه با خروج از خاورمیانه و تمایل به ش�رق آس�یا را با نزدیکی با چین و 

کاهش سطح تنش ها جبران کند

نتیجه ی انتخابات در آمریکا برای چینی ها اصلًا مهم نیست زیرا نه جمهوری 
خواهان با پکن مشکلی دارند و نه دموکرات ها مضافاً این که، رئیس جمهور 
باق�ی مان�دن بایدن یا رئی�س جمهور ش�دن احتمالی ترام�پ در توافقات 
و تصمیم�ات مقامات دو کش�ور تأثی�ر آن چنانی نخواهد گذاش�ت یعنی 
اس�تراتژی ها ثابت خواهد ماند و تنها ممکن اس�ت در تاکتیک ها تغییراتی 

ایجاد شود

< نشست اپک بدون توافق درباره غزه و اوکراین پایان یافت
رهبران کشورهای کرانه اقیانوس آرام پس از پایان نشست دو روزه »اپک«، نتوانستند بر سر مسائلی مانند 
جنگ اوکراین و غزه به توافق برسند و به ارائه طرح هایی برای اصلاح سازمان تجارت جهانی اکتفا کردند. 
به گزارش ایسنا، 21 کشور حاضر در »سازمان همکاری های اقتصادی آسیا–پاسفیک« موسوم به »اپَک« 
در بیانیه پایانی نشست دو روزه خود به جنگ های اوکراین و غزه هیچ اشاره ای نکردند. این دور از نشست 
سران اپک به شکلی گسترده زیر سایه دیدار چهارشنبه جو بایدن و شی جینپینگ، رهبران آمریکا و چین 
قرار گرفت؛ دیداری که هدف آن کاهش تنش های دو اقتصاد بزرگ جهان بود. بایدن از نشس�ت اپک که 
در سانفرانسیسکو برگزار شد، برای برجسته سازی »اقتصاد قوی آمریکا« و ارتباطاتش با دیگر کشورهای 
اقیانوس آرام استفاده کرد. از آنجا که اعضای این سازمان برای صدور بیانیه ای مشترک درباره جنگ های 
غزه و اوکراین و به توافق نرسیدند، جو بایدن شخصاً به عنوان مدیر این دور از اجلاس بیانیه ای منتشر و در 
آن اظهار کرد: برخی رهبران با این ادبیات )در اشاره به جنگ غزه( در بیانیه پایانی نشست مخالف بودند، 
چراکه به باور آن ها اپک یک مجمع اقتصادی بوده و فضای مناسبی برای مسائل ژئوپلتیک نیست. با این 
وجود، رهبران برونئی، اندونزی و مالزی در بیانیه ای مشترک اعلام کردند که به عنوان اعضای اپک، با بیانیه 
نشست ریاض درباره جنگ غزه موافق بوده و ضمن محکوم کردن اقدامات رژیم صهیونیستی، خواستار 
پایان یافتن خشونت ها در غزه هستند. در بیانیه بایدن درباره جنگ اوکراین آمده است که بیشتر کشورهای 
حاضر حمله روسیه به اوکراین را محکوم« و بر »تاثیر شدید آن بر اوکراین« و »اقتصاد جهانی« تاکید کردند.

< چانگ هوآ: چین با همکاری با ایران سهم بیشتری در بهبود اقتصاد جهان ادا خواهد کرد
 س�فیر چین در ایران در یادداش�تی با اشاره به برگزاری نمایشگاه بین المللی واردات در این کشور تاکید 
کرد که کشورش با کشورهای سراسر جهان از جمله ایران همکاری خواهد کرد تا سهم بیشتری در بهبود 
اقتصاد جهان و توسعه و رفاه جامعه بین المللی ادا کند. چانگ هوآ در یادداشتی اختصاصی با عنوان » به 
اشتراک گذاری آینده با جهان« برای ایسنا نوشت: ششمین نمایشگاه بین المللی واردات چین از ۵ الی 10 
نوامبر با موفقیت در شانگهای برگزار شد. من در شانگهای در فعالیت های مربوط به حضور جناب آقای دکتر 

مخبر در این نمایشگاه شرکت کرده  ام. در این مدت، من از همه غرفه های ایران بازدید کرده و با تجار ایرانی 
صحبت کردم تا از جزئیات مش�ارکت، مذاکرات و معاملات آنها در این نمایشگاه مطلع شوم. غرفه داران 
ایرانی نمایشگاه بین المللی واردات چین را مثبت ارزیابی کرده و آن را پنجره ای مهم برای نمایش محصولات 
و پتانسیل ایرانی در جهان دانستند. آنها همچنین با استفاده از این پلتفرم با بسیاری از شرکای تجاری بالقوه 
آشنا شدند. من احساس فوریت کارآفرینان ایرانی برای جستجوی فعالانه نکات برجسته جدید در همکاری 
چین و ایران را دارم و همچنین درک عمیق تری از اهمیت موضوع نمایشگاه این دوره یعنی »آینده مشترک 
در عصر جدید« دارم. نمایشگاه بین المللی واردات چین به عنوان اولین نمایشگاه ملی در جهان با موضوع 
واردات، به پلتفرم و پنجره چین برای ایجاد الگوی توسعه جدید و ترویج گشایش در سطح بالا تبدیل شده 
است. این نمایشگاه هم به عنوان یک محصول عمومی بین المللی که مورد استقبال گسترده شناخته شده 
است. حجم کل معاملات این نمایشگاه به 78.41 میلیارد دلار آمریکا رسید که بالاترین رکورد تاریخ است. 
نمایشگاه بین المللی واردات چین بهتر و بهتر می شود و منجر به نشان دادن تصویر چین به عنوان یک کشور 
 بزرگ مسئول، آوردن فرصت های عظیمی با توسعه چین و تزریق انرژی مثبت به احیای اقتصاد جهانی است.
 از طریق این دوره نمایش�گاه بین المللی واردات چین، طرف ها اعتماد خود به چش�م انداز توسعه چین را 
بیش از پیش نشان می دهند. از شرکت های بزرگ چند ملیتی تا کسب و کارهای کوچک خانوادگی، از قلب آسیا 
تا شاخ آفریقا، مهمانانی از 1۵4 کشور، منطقه و سازمان بین المللی در این دوره نمایشگاه بین المللی واردات 
چین گرد هم آمدند. در مجموع 72 کشور و سازمان بین المللی در نمایشگاه ملی مشارکت کردند و 3486 
شرکت از 128 کشور و منطقه در نمایشگاه شرکتی مشارکت کردند و 442 محصول جدید، فناوری جدید و 
خدمت جدید را برای اولین بار به نمایش گذاشتند. تعداد شرکت های شرکت کننده از ۵00 شرکت برتر جهان 
و پیشروان صنعت فراتر از سال های گذشته بود. از طریق این دوره نمایشگاه بین المللی واردات چین، جهان 
بیش از پیش عزم چین برای گسترش مداوم در باز را می بیند. جناب آقای شی جینپینگ در نامه تبریک 
به این نمایشگاه تاکید کردند که برگزاری این نمایشگاه یک تصمیم مهم چین برای ترویج دور جدیدی از 
گش�ایش در س�طح بالا و اقدامی مهم چین برای باز کردن فعالانه بازار خود به روی جهان است.این دوره 
نمایشگاه بین المللی واردات چین با چهار پلتفرم اصلی تدارکات بین المللی، ترویج سرمایه گذاری، تبادلات 

فرهنگی، و همکاری باز، فرصت های بازار، سرمایه گذاری و توسعه را برای همه طرف های شرکت کننده ارائه 
می کند که با توسعه جدید چین، فرصت های جدید را به جهان فراهم می کند. از جناب آقای مخبر، معاون اول 
رئیس جمهور ایران به عنوان کشوری مهم در ابتکار یک کمربند یک جاده برای حضور در مراسم افتتاحیه 
نمایش�گاه بین المللی واردات چین و ایراد سخنرانی دعوت ش�د. بیش از ۵0 شرکت ایرانی و بیش از 2۵0 
بازرگان ایرانی در نمایشگاه بین المللی واردات چین CIIE شرکت کردند که این موضوع قویا نشان دهنده 
پتانسیل همکاری با ایران و اعتماد طرف ایرانی به توسعه چین است. در این نمایشگاه، ایران مجموعه ای 
خیره کننده از محصولات ویژه کشاورزی، صنایع دستی سنتی، گاز و پتروشیمی، فناوری نانو، درمان های 
پزشکی و محصولات سایر تکنولوژی های پیشرفته را به نمایش گذاشت که تعداد زیادی از بازدیدکنندگان 
را برای برقراری ارتباط و کشف فرصت های تجاری به خود جذب کرد. بسیاری از غرفه داران ایرانی مشتری 
همیشگی نمایشگاه بین المللی واردات هستند و مشتاقانه منتظر استفاده از پلتفرم CIIE برای ادغام در 
بازار چین و بازار جهانی هستند. در بازدید از این نمایشگاه، با یک نام تجاری به نام باریج آشنا شدم که یک 
شرکت چینی با شرکای تولید ایرانی و مواد اولیه ایرانی بود. از اولین حضور شرکت باریج در نمایشگاه واردات 
بین المللی چین در سال 201۹ تاکنون، بیش از ده ها میلیون بطری روغن گل رز این برند تجاری در چین 
بفروش رفته است. تامین کننده ایرانی این شرکت، درین گلاب از قدرت خرید بالایی در چین بهره مند شده 
و مقیاس تجاری خود را گسترش داده است. ایجاد مشترک کمربند و جاده و برگزاری نمایشگاه بین المللی 
واردات چین، عرضه ایران و تقاضای چین را کاملا همسو می کند و منافع زیادی برای هر دو طرف به همراه 
دارد.نمایشگاه بین المللی واردات چین نه تنها یک نمایشگاه چین است، بلکه هم یک صحنه برای جهان 
است. نمایشگاه بین المللی واردات چین شاهد بوده است که در باز چین گسترده و گسترده تر می شود و 
اعتماد همه کشورها برای به اشتراک گذاری آینده با چین را تقویت کرده است. گشایش و همکاری، سود 
متقابل و برد-برد عاقلانه ترین و طبیعی ترین انتخاب ها هستند. چین به ترویج باز کردن با فرصت های بیشتر 
بازار، همسویی بهتر قوانین، شتاب بیشتر نوآوری و فراگیری و اشتراک گذاری بیشتر ادامه می دهد، و با 
کشورهای سراسر جهان از جمله ایران همکاری خواهد کرد تا سهم بیشتری در بهبود اقتصاد جهان و توسعه 

و رفاه جامعه بین المللی ادا کند.

اخبارمرتبط



آفتاب یزد - رضا بردستانی: دقایقی پس از آن که سخنرانی »محمدالحلبوسی« 
منتشر شد، خبری عجیب حکایت از آن داشت که، دادگاه فدرال عراق به برکناری 
محمد الحلبوســی و مصطفی حمود الدیلمی رأی داده اســت. رئیس مجلس 
نمایندگان عراق در آن ســخنرانی مدعی شده بود: »در طول ۵ سال گذشته که 
ریاست مجلس را برعهده گرفتیم برای »ترمیم شکاف« هایی که سیاستمداران 

سابق در استان الانبار ایجاد کرده اند تلاش کردیم. «
در واکنش به این گفته ها، دکتر حیدر البرزنچی تحلیلگر مســائل سیاســی در 
توییتی با اشاره به آخرین سخنان محمد الحلبوسی در پارلمان عراق، این سخنان 
را تهدیدی برای فعال شدن گروه های تروریستی در برخی از مناطق عراق ارزیابی 
کرد. وی در عین حال با بیان اینکه انتظار واکنش ها و سناریوهای از قبل آماده شده 
می رود، تاکید کرد که مردانی در میدان عراق هســتند که اجازه رخ دادن چنین 

وضعیتی را نخواهند داد.

< از برکناری تا تلاش برای بازگشت
اگرچــه ۵ روز از برکناری رئیس پارلمان عراق می گذرد اما همچنان او در تلاش 
است تا اقدامات علیه خود را متوقف کند. از زمان صدور حکم دادگاه عالی فدرال 
عراق مبنی بر پایان عضویت محمد الحلبوسی در پارلمان عراق، وی آرام ننشسته 
و دیدارهایی با سران سیاسی و نمایندگان هیئت های دیپلماتیک در بغداد برای 
بررسی بازگشت خود و نقش دستگاه قضایی در کشور انجام داده است. بنا به گفته 
ناظران، این دیدارها با دو هدف انجام شده است؛ نخست تلاش برای یافتن راهی 
برای بازگشت به منصب حتی در صورت کمک گرفتن از مداخله خارجی و دوم 
توقف اقدامات علیه خود و جلوگیری از کشیده شدن موضوع به دادگاه و محاکمه 
به دلیل جعل امضا که به گفته یک کارشناس حقوقی ممکن است به حبس او 

منجر شود.

< پیام الحلبوسی به سران سیاسی
به گزارش میدل ایست نیوز، در همین راستا، سیف رعد، تحلیلگر امور سیاسی در 
گفت وگو با العالم الجدید گفت که دیدار الحلبوسی با سران سیاسی، تلاشی برای 
رساندن چند پیام بود از جمله یادآوری توافق سیاسی و وجود حزب او به عنوان 
یک پایه اساســی در ائتلاف حاکم »ادارة الدوله« در عراق و اینکه آنچه رخ داده، 
برخلاف عرف سیاســی حاکم بر عراق است که به صورت واضح مبتنی بر توافق 
اســت. به گفته رعد، الحلبوسی قصد رساندن این پیام را داشته که نقض قانون 
اساسی و تخلفات بسیار است و پرونده هایی علیه سایر سران سیاسی وجود دارد 

پس چرا تنها با او تعامل شده است.
این تحلیلگر مسائل سیاسی افزود؛ اما درخصوص اقدامات قضایی، او از تلاش 
برای پایان حضور سیاسی اش و جلوگیری از فعالیت حزبش در صورت باز ماندن 
پرونده بیم دارد، شــکایت هایی که یکی از مهم ترین آن ها توسط باسم خشان 
مطرح شده مبنی بر قرارداد با یک شرکت آمریکایی که یکی از مشاوران اساسی 
آن نخست وزیر اسبق اسرائیل است و الحلبوسی ممکن است در این پرونده با 
توجه به قانون جرم انگاری عادی ســازی روابط با اسرائیل مجرم شناخته شود. 
رعد در ادامه توضیح داد که سران سیاسی سنی نیز بیم آن دارند که در آینده 
شکایت هایی نیز علیه آن ها مطرح شود، پیشتر حکم بازداشت برای بسیاری از 
آن ها صادر شده و شکایت هایی علیه آن ها وجود دارد، برای همین امکان دارد 
سران سنی، کنار رفتن الحلبوسی را بپذیرند و از آن بهره ببرند و یکی از سران 
دیگر خود را جایگزین او کنند و برخی نیز هســتند که تلاش می کنند جلوی 
این اقدامات علیه الحلبوســی را بگیرند تا در آینده خود گرفتار این سرنوشت 
نشوند. وی بیان کرد که الحلبوسی تلاش می کند از همه راه های موجود برای 
فشار بر شرکای سیاسی با هدف ایجاد راه حلی قانونی برای قضیه استفاده کند. 
این تحلیلگر مسائل سیاسی تاکید کرد که الحلبوسی اگر نتواند به نتیجه برسد، 
از فشــارهای خارجی استفاده خواهد کرد و اگر باز هم نتوانست، ممکن است 
به الانبار رفته و با مردم و ائتلاف با برخی شــیوخ عشــایر فشار وارد کند و به 
سمت اعلام رفراندوم عمومی در الانبار برای تبدیل آن به اقلیم براساس قانون 

اساسی عراق برود.

< الحلبوسی با چه کسانی دیدار کرد؟
نخستین دیدار الحلبوسی پس از برکناری، 
با محمد شیاع السودانی، نخست وزیر عراق 
بود کــه در بیانیه دفتر اطلاع رســانی او، از 
الحلبوسی به عنوان رئیس پارلمان یاد شده 
است. الحلبوسی سپس میزبان عبداللطیف 
رشــید، رئیس جمهور عراق بود و دیداری 
نیز با جنین هنیس پلاســخرت، نماینده 
دبیرکل سازمان ملل در عراق داشت که در 
پستی که او منتشر کرد تنها به ذکر »آقای 
الحلبوسی« اکتفا کرد. الحلبوسی سپس با 
الینا رومانوسکی، سفیر امریکا در بغداد دیدار 
کرد و جزئیات حکــم دادگاه فدرال عراق را 

بررسی کرد و سپس رومانوســکی همان روز با فائق زیدان، رئیس شورای عالی 
قضایی عراق گفتگو کرد.

< تبعات حقوقی و قضایی اتهام جعل برای الحلبوسی
محمد الســاعدی، کارشناس امور حقوقی در گفت وگو با العالم الجدید گفت که 
تبعات حقوقی و قانونی علیه الحلبوسی تنها به پایان عضویت او از پارلمان متوقف 
نخواهد شد بلکه پیامدهای دیگری نیز وجود دارد و او به اتهام جعل که جرمی است 
که براســاس قانون مجازات دارد، محاکمه خواهد شد. الساعدی اشاره کرد: جرم 
جعل، جزء جرم های مخل شــرف است و مجازات آن از یک الی ۱۵ سال حبس 
می رسد و این مساله بســتگی به تحقیقات دادگاه ویژه این جرائم دارد و دادگاه 
فدرال صلاحیت بررسی این مسائل را ندارد و از صلاحیت های دادگاه های دیگر 
است و امکان به جریان انداختن این شکایت از الحلبوسی توسط مدعی العموم یا 
از ســوی هر شخصی وجود دارد. وی تأکید می کند: پایان عضویت الحلبوسی به 
اتهام جعل این بدان معنا است که او در آینده نمی تواند برای انتخابات نامزد شود یا 
منصب دولتی داشته باشد بنابراین، این حکم دادگاه فدرال تبعات حقوقی و قضایی 
در آینده خواهد داشت و تنها آنطور که برخی تصور می کنند، به پایان عضویت او 

در پارلمان خلاصه نمی شود.

< خرسندی برخی سران سیاسی سُنی از کاهش نفوذ الحلبوسی
از طرفی دیگر غالب الدعمی، تحلیلگر مسائل سیاسی گفت که دیدار الحلبوسی، 
رئیس سابق پارلمان با برخی سران سیاسی پس از حکم دادگاه فدرال، بخشی از 
تعارفات سیاسی است و نه بیشتر به خصوص با توجه به اینکه برخی طرف های 
سیاسی سنی، منتظر کنار رفتن الحلبوسی بودند تا منصب ریاست پارلمان و سایر 
مناصب را به دســت آورند. الدعمی بیان می کند: تمایلی از سوی طبقه سیاسی 
برای پیگرد الحلبوسی و ارجاع آن به دادگاه و حبس او و پایان فعالیت سیاسی اش 
به طور دائم وجود دارد اما به نظر می رسد الحلبوسی عراق را ترک خواهد کرد یا 
توافقات سیاسی شکل خواهد گرفت تا پرونده ای دیگر علیه او گشوده نشود و نقش 
سیاسی او به پایان برسد. وی در ادامه تشریح کرد: کنار گذاشتن الحلبوسی، این 
حس را به بسیاری از طرفداران سنی او القا کرد که او به حاشیه رفته است و برخی 
طرف های سیاسی و مردمی سنی نیز با او همدردی کردند. این تحلیلگر مسائل 
سیاسی احتمال داد که طی مرحله آتی نقش سیاسی الحلبوسی کاهش یابد و این 
خواسته نه فقط طرف های سیاسی سنی بلکه برخی افراد در چارچوب هماهنگی 

نیروهای سیاسی شیعه است.
نیروهای سیاسی سنی در همین راســتا برخی نامزدها را برای ریاست پارلمان 
مطرح کرده اند و تاکنون مذاکرات ادامه دارد اما اختلافات بر سر نامزد این منصب 
میان فراکســیون های سیاسی شدید است به ویژه با توجه به اینکه حزب تقدم، 
بر صلاحیت خود برای این منصب تاکید می کند و در مقابل ائتلاف العزم مثنی 
السامرائی را برای ریاست پارلمان در نظر گرفته است. گفتنی است جاسم العمیری، 
رئیس دادگاه عالی فدرال عراق پیشتر گفته بود که حکم پایان عضویت الحلبوسی 

در پارلمان امکان اعتراض ندارد و قطعی و برای همه مقامات الزام آور است.

< در این ۵ روز چه گذشت؟!
بررسی ابعاد برکناری الحلبوسی از دریچه شبکه های اجتماعی و رسانه ها در عراق

دادگاه فدرال عراق ســه شنبه هفته گذشــته طی حکمی نمایندگی »محمد 
الحلبوســی« رئیس مجلس عراق را ابطال کرد. پس از این حکم، ســران حزب 
تقدم به ریاست الحلبوسی، تصمیم به استعفای نمایندگان خود در دولت فدرال 
عراق و اســتعفای همه نمایندگان حزب در ریاست پارلمان و نمایندگان رؤسای 
کمیســیون ها گرفتند. این در حالی است که همچنان در شبکه های اجتماعی 
و رسانه های رســمی عراق، پیرامون این حکم و تبعات و آینده ی »الحلبوسی« 

واکنش ها ادامه دارد.
- مشعان الجبوری سیاستمدار عراقی در یکی از نخستین واکنش ها به برکناری 
محمد الحلبوســی، ضمن تأیید آن در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »من آدم 

انتقام جویی نیستم حتی اگر طرف مقابلم 
بسیار بدسیرت باشــد، اما برکناری محمد 
الحلبوســی از ریاست پارلمان یک تصمیم 
شجاعانه و مســئولانه است که در راستای 
حفاظت از یکپارچگی عراق و امنیت جامعه 
آن گرفته شده. این تصمیم فرآیند سیاسی 
کشور را از خطر نهنگ های فساد و سرقت 

می رهاند.«
- باسم خشان )نماینده پارلمان عراق( نیز در 
این باره گفت: »آینده سیاسی حلبوسی به 
پایان رسید این امر به دلیل جعل و تخطی از 

قانون اساسی صورت پذیرفت.«
- محمود المشهدانی رئیس پارلمان اسبق 
عراق نیز گفت: »ریاست حلبوسی به پایان رسید و بازگشتی وجود نخواهد داشت.«
ماجد مجباس )استاد قانون دانشگاه میسان( نوشت: »تصمیم دادگاه اتحادیه ثابت 
و امکان اعتراض وجود ندارد. عباس العقابی: تصمیم دادگاه اتحادیه لازم الاجرا و 
امکان اعتراض وجود ندارد. جمعه العطوانی: حلبوســی حق نامزدی در انتخابات 

آینده را ندارد ایشان نمی تواند پست دیگری در کشور داشته باشد.«
- کانال تلگرامی جریان حکمت ملی واکنش سید عمار حکیم رئیس این جریان 
را به برکناری محمد الحلبوسی از ریاست پارلمان عراق منتشر کرده است. حکیم 
گفت: »ما از تلاش های برادرمان محمد الحلبوســی در پست ریاست پارلمان در 
دوره گذشته قدردانی می کنیم، دوره ای که با تصویب تعداد بسیاری از قوانین مهم 
و برطرف شدن بسیاری از بحران های کشور همراه بود. ما برای ایشان در هر کجا 

که باشند، آرزوی توفیق و موفقیت در وظایف ملی شان را داریم.«
- ائتلاف نصر به ریاست حیدر العبادی نیز در بیانیه ای یادآور می شود: »ما از تصمیم 
دادگاه فــدرال حمایت می کنیم.« این ائتلاف افــزوده: »هیچکس فراتر از قانون 
نیست، بلکه همگان زیر ذره بین کمیته حقیقت یاب هستند، به ویژه سیاستمداران 
و همه کسانی که در حکومت عهده دار جایگاه های مسئولیت هستند. »آن هایی که 

الحلبوسی را به قدرت رساندند هم باید محاکمه شوند«.
- لیث الدلیمی نماینده سابق اهل سنت که امروز توسط دادگاه عراق استعفای 
او پذیرفته شــد، و قبلاً حلبوسی او را از حزب التقدم اخراج کرده بود و شاکی 
علیه الحلبوسی است در مورد اخبار تهدید به برکناری وزراء و نمایندگان مجلس 
وابســته به حزب »التقدم« گفت: هرکس می خواهد برود بگذارید بروید و هیچ 
اتفاقی نخواهد افتاد. اهل سنت پر از مردانی شایسته است که الحلبوسی و امثال 
او تلاش کردند با آن ها بجنگند. آن هــا باید به حکم دادگاه احترام بگذارند. از 
نیروهای سیاسی و نخست وزیر می خواهیم هرکس که رئیس پارلمان را رئیس 

کرد محاکمه کنند.

< استعفای وزرای وابسته به الحلبوسی در دولت عراق )برخی می گویند صوری است(
میدل ایست نیوز می نویسد: حزب تقدم به ریاست محمد الحلبوسی، رئیس سابق 
پارلمــان عراق در بیانیه ای به حکم دادگاه فدرال عراق برای ابطال عضویت او در 
پارلمان عراق واکنش نشان داد. به گزارش السیاسه نیوز، در بیانیه این حزب آمده 
اســت که به همه توافقات سیاسی پایان داده اما با صدور حکم دادگاه فدرال که 
آن را نقض آشکار قانون اساسی و هدف قرار دادن سیاسی به شمار آورده، غافلگیر 
شده است. سران و نمایندگان این حزب پس از صدور این حکم نشستی را برگزار 
کرده و تصمیم به تحریم نشست های ائتلاف اداره حکومت در عراق گرفتند. سران 
حزب تقدم تصمیم به استعفای نمایندگان خود در دولت فدرال از جمله محمد 
علی تمیم، وزیر برنامه ریزی، خالد بتال النجم، وزیر صنعت و معدن، احمد فکاک 
البدرانی، وزیر فرهنگ و آثار باستانی و استعفای همه نمایندگان حزب در ریاست 
پارلمان و نمایندگان رؤسای کمیسیون ها گرفتند. براساس تصمیم حزب تقدم، 

نمایندگان این حزب در پارلمان، همه جلسات پارلمان را تحریم خواهند کرد.

< استعفاهای صوری!
درحالی که پس از صدور حکم برکناری محمد الحلبوســی از ریاست پارلمان و 
عضویت در مجلس نمایندگان عراق، وزیران ائتلاف تحت رهبری او نیز استعفای 
خود را اعلام کردند، خبرها حاکی از این اســت که این افراد همچنان به فعالیت 
عــادی خود در وزارتخانه های مربوطه ادامه می دهند. به گفته منابع آگاه، تا این 
لحظه هیچ کدام از این افراد اســتعفای خود را به صورت رسمی به محمد شیاع 

السودانی، نخست وزیر، تقدیم نکرده اند.
در ایــن خبر می خوانیــم: دادگاه فدرال عراق طی حکمــی نمایندگی »محمد 
الحلبوسی« رئیس مجلس عراق را ابطال کرد. یحیی المحمدی سخنگوی ائتلاف 
تقدم اظهار کرده است که در پی برکناری محمد الحلبوسی از ریاست پارلمان عراق، 
وزرای برنامه ریزی، صنعت و فرهنگ این کشور از سمت خود استعفا داده اند و این 
ائتلاف قصد دارد جلسات ائتلاف اداره حکومت و همچنین جلسات آینده پارلمان را 
تحریم کنند. بهاء الاعرجی سیاستمدار عراقی وابسته به جریان صدر در صحبت هایی 

تصریح کرده که پس از تصمیم دادگاه فدرال عراق مبنی بر برکناری الحلبوسی و 
نیز تصمیم مقتدی صدر برای تحریم انتخابات، دیگر انتخاباتی وجود نخواهد داشت. 
عزت الشابندر سیاستمدار عراقی اما در واکنش به استعفای وزیران حامی الحلبوسی 
در شبکه اجتماعی ایکس نوشته است: »امیدواریم نخست وزیر محترم عراق استعفای 
وزیران حامی الحلبوسی را بپذیرد و آنان را از حق ابراز وفاداری به کسی که بیشترین 

اعتبار را در مسیر رسیدنشان به جایگاه کنونی خرج کرده، محروم نکند.«

< پیامدهای برکناری محمد الحلبوسی از ریاست پارلمان
قاسم التمیمی تحلیلگر مسائل سیاسی عراق پیرامون پیامدهای برکناری محمد 
الحلبوســی از ریاست پارلمان می نویسد: »محمد الحلبوسی، رئیس برکنار شده 
پارلمان، به صورت ضمنی تهدید به بی ثبات کردن امنیت و ثبات کشور کرده است 
بــه همین دلیل اقدام دولت برای اقامت اجباری وی جهت جلوگیری از هرگونه 
تنش در اوضاع امنیتی و سیاسی کشور ضروری است. الحلبوسی بعد از برکناری 
ســخنرانی کرد که در آن بر وضعیت امنیتی الانبار و برخی استان ها و همچنین 
ثبات سیاسی متمرکز شد. این سخنرانی به صورت ضمنی تهدیدی به استفاده 
از اموال هنگفت برای بی ثبات کردن اوضاع داخل عراق بود. الحبلوسی از طریق 
پولی که دارد ممکن است به کشورهای همسایه برود تا پروژه جدایی استان های 
غربی و حداقل الانبار برای پیوستن به یکی از کشورهای همسایه را رهبری کند، 
به خصوص که شعار او برای شرکت در انتخابات )ما یک امت هستیم( گواه همین 
رویکرد اســت. رئیس برکنار شده مجلس ممکن است به دلیل انتقام از تصمیم 
قضایی که به عضویت وی در مجلس نمایندگان خاتمه داده اســت، به ســمت 

تفرقه افکنی و بی ثبات کردن امنیت و ثبات برود.

< واکنش ائتلاف مالکی به برکناری الحلبوسی و انتخابات پیش رو
سعد المطلبی عضو ائتلاف دولت قانون تأکید کرد که برکناری محمد الحلبوسی از 
ریاست پارلمان، تغییر و تاخیری در زمان برگزاری انتخابات ایجاد نخواهد کرد. وی 
با بیان اینکه الحلبوسی می تواند به عنوان رئیس فراکسیون سیاسی خود فعالیت 
داشته باشد، تاکید کرد که او نمی تواند به واسطه حکمی که صادر شده در انتخابات 
شــرکت داشته باشد. به گفته سعد المطلبی، آقای نوری المالکی رئیس ائتلاف 
دولت قانون تاکید کرده است که انتخابات شوراهای استانی عراق در زمان مقرر 

خود برگزار شود.

< الحلبوسی؛ غیر قانونی است
         محمد الفیصل کارشناس مسائل حقوقی؛ صد در صد قانونی است

محمد ریکان الحلبوسی که از نمایندگی و ریاست مجلس عراق برکنار شده در 
اعتراض به حکم دادگاه فدرال عراق گفت: قانون اساســی مواردی را که مستلزم 
پایان عضویت یک نماینده اســت مشخص کرده است. در صورت فوت، استعفا، 
جنایت یا بیماری، عضویت نماینده مجلس خاتمه می یابد. این وظیفه دادگاه فدرال 
است که به قانون اساسی پایبند باشد و متون آن را به گونه ای که مشمول تفسیر 
نباشد اجرا کند. دادگاه فدرال در تصمیم خود قانون اساسی را نقض کرده و این 
موضوع خطرناکی است. دادگاه فدرال حق بررسی صحت عضویت یک نماینده 
مجلــس را ندارد مگر آنکه مجلس نمایندگان این تصمیم را اتخاذ کند. موضوع 
محمد الحلبوسی نیست، بلکه مسئله نظام است، آنچه اتفاق افتاده روشن است و 

قابل استدلال نیست و خلاف قانون اساسی است.
در واکنش به این گفته ها، محمد الفیصل کارشــناس مسائل حقوقی، اظهارات 
محمد الحلبوسی رئیس پارلمان برکنار شده در مورد ناحق بودن تصمیم دادگاه 
فدرال مبنی بر برکناری او را مردود دانست و تأکید کرد: این تصمیم ۱۰۰٪ درست 
است و هرگز نمی توان آن را تغییر داد. الفیصل تصریح کرد که قانون اساسی عراق 
بــه دادگاه فدرال اجازه داده که برای تصمیم گیری در مورد پرونده هایی که ارائه 
می شــود، به شواهد مختلف تکیه کند. او افزوده که تصمیم این نهاد برای همه 
طرف های قانونگذار و اجرایی لازم الاجرا است و امکان رای گیری یا تجدیدنظر در 

خصوص آن وجود ندارد.

< چارچوب هماهنگی گروه های سیاسی شیعه عراق: به تصمیم دادگاه احترام می گذاریم
در ادامــه ی واکنش ها یک منبع آگاه می گویــد؛ چارچوب هماهنگی گروه های 
سیاسی شیعه عراق اعلام کرده که کاملا به تصمیمات دادگاه فدرال عراق و اجرای 
آن پایبند است و به آن احترام می گذارد. حیدر الملا از رهبران ائتلاف عزم گفته 
که این ائتلاف ظهر امروز در نشستی اعلام کرده که به تصمیم دادگاه فدرال مبنی 
بر برکناری محمد الحلبوسی از ریاست پارلمان عراق احترام می گذارد. ائتلاف عزم 
همچنین تأکید کرده که باید از حقوق سیاسی اقشار و گروه های مختلف عراق 
محافظت شود، زیرا جایگاه ریاست پارلمان جزء سهمیه بلوک سنی است. الملا 
افزود که ائتلافش با ارســال پیامی برای حزب تقدم از آنان خواسته که به جای 

الحلبوسی شخصی دیگر را برای ریاست پارلمان معرفی کنند.

< دادگاه فدرال توانایی رویارویی با چالش ها را دارد
محمد الصهیود نماینده پارلمان عراق و عضو ائتلاف دوله القانون در صحبت هایی 
تأکید کرده که دادگاه فدرال این کشور با برکنار کردن محمد الحلبوسی ثابت کرد 
که توانایی رویارویی با چالش ها را دارد. او افزوده است؛ این تصمیم به معنای انفصال 
از پست نیست، بلکه »برکناری« به معنای این است که الحلبوسی پس از این هرگز 

نمی تواند فعالیت سیاسی داشته باشد.

< اتهامات جنایی علیه رئیس برکنار شده پارلمان عراق
حکمت سلیمان دبیرکل حزب وابســتگی ملی در سخنانی تاکید کرد: محمد 
حلبوسی پس از پایان مصونیت پارلمانی اش، اکنون با چهار اتهام جنایی مواجه 
است. وی افزود یکی از مهم ترین پرونده هایی که حلبوسی در مورد آن متهم است، 
پرونده صندوق بازسازی است. حکمت سلیمان ائتلاف تحت رهبری حلبوسی را 
بزرگ ترین بازنده انتخابات پیش رو دانســته و تاکید کرد که رئیس برکنار شده 

پارلمان عراق آینده سیاسی اش را از دست داده است.

< ائتلاف الفتح: بازگشت الحلبوسی به ریاست پارلمان غیر ممکن است
جبار عوده عضو ارشد ائتلاف الفتح در سخنانی تأکید کرد که احتمال بازگشت 
محمد الحلبوسی به ریاست مجلس نمایندگان وجود ندارد. وی افزود: رای دادگاه 
فدرال در خصوص پایان عضویت الحلبوسی در پارلمان قطعی و غیرقابل اعتراض 
اســت. وی خاطرنشان کرد که گروه های سنی به دنبال معرفی جایگزینی برای 
ریاست پارلمان هستند. اکثر گروه های سنی از تصمیم دادگاه فدرال درخصوص 

لغو عضویت حبلوسی و ریاست او بر پارلمان استقبال کرده اند.

< مواضع متفاوت کردها نسبت به حکم اخیر دادگاه فدرال
صدور حکم برکناری محمد الحلبوســی از ریاست پارلمان عراق و لغو عضویت 
وی در پارلمان، با واکنش های متفاوت احزاب سیاســی اصلی کرد مواجه شــده 
است. محمود خوشناو عضو اتحادیه میهنی کردستان در واکنش به حکم دادگاه 
فدرال عراق اظهار داشت: آنچه در مورد محمد الحلبوسی رخ داده است، مربوط به 
دستگاه قضایی عراق است و ما بر این باوریم که حکم دادگاه براساس ادله متعددی 
صادر شده است و احزاب سیاسی باید به تصمیمات دادگاه، فارغ از اینکه به نفع و 
یا به ضرر آن ها است، احترام بگذارند. این درحالی است که وفاء محمد کریم عضو 
حزب دموکرات کردســتان، حکم دادگاه فدرال عراق را اقدامی برنامه ریزی شده 
به منظور هدف قراردادن کردها و اهل ســنت عراق ارزیابی کرد. وی مدعی شد 
که بعید نیست احکام مشابهی علیه رهبران سیاسی کرد و یا وزیران و نمایندگان 
کرد پارلمان انجام شود. البته حزب دموکرات کردستان پیشتر هم مخالفت خود 
را با احکام دادگاه فدرال نشان داده است که از آن جمله می توان به صدور حکم 
جلوگیری از نامزدی هوشیار زیباری برای پست ریاست جمهوری، غیرقانونی اعلام 
کردن قوانین کردها در رابطه با موضوع صادرات نفت و پرداخت پول توسط بغداد 

به اربیل اشاره کرد.

< روزنامه العربی الجدید: به نظر می رسد الحلبوسی برای تحریک جامعه عراق 
         شانس بسیار ضعیفی داشته باشد

جاسم العمیری رئیس دادگاه فدرال عراق در گفت وگویی مطبوعاتی تأکید کرد: 
تصمیم این نهاد مبنی بر پایان دادن به عضویت محمد الحلبوسی از پارلمان این 
کشور، از نظر قانونی غیرقابل تجدیدنظر است. او ادامه داد: این تصمیم قطعی و برای 
همه مقامات لازم الاجرا است. العمیری تصریح می کند: به موجب ماده ۹۳ قانون 

اساسی کشور، دادگاه فدرال صلاحیت رسیدگی به این دست موارد را دارد.

آفتاب یزد بررسی می کند

الحلبوسی چرا و چگونه »برکنار« شد؟!
تقریباً همه از برکناری رئیس پارلمان عراق حمایت کردند!
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آگهی فقدان سند مالکیت 
وکالت  موجب  به  غیبی  فریده  از  وکالت  به  صفری  مجید  اینکه  به  نظر 
با  تهران   ۲۷ دفترخانه   ۰۷  -  ۱۴۰۲-  ۲۲ مورخ   ۱۴۹۱۳۱ شماره  نامه 
اعلام مفقود شدن اسناد مالکیت املاک مورد آگهی با تسلیم استشهادیه 
و ۳۸۱۷۶ مورخ ۱۰-۰۸-۱۴۰۲- دفترخانه  امضاء شده ۳۸۱۷۵  گواهی 
-۱۰ مورخ   ۱۴۰۲۸۵۶۰۱۱۵۱۰۱۷۵۲۰ وارده  درخواست  و  تهران   ۲۷

۰۸-۱۴۰۲ تقاضای صدور المثنی اسناد مالکیت را نموده است مراتب در 
اجرای ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت به شرح زیر آگهی می گردد: نام 
و نام خانوادگی مالک فریده غیبی. شماره پلاک ثبتی : ۷۷۹۸ فرعی از 
۷۱۸۲ اصلی و ۷۷۹۹ فرعی از ۷۱۸۲ اصلی. علت گم شدن : جابجایی. 
دفترچه  مالکیت  سند   -۴۳-۱۲-۲۳ تاریخ  در  مالکیت:  وضعیت  خلاصه 
شماره  به  مترمربع   ۱۰۴.۲۰ مساحت  به  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  ای 
۷۷۹۸ فرعی از ۷۱۸۲ اصلی مفروز و مجزا شده از ۲۶۵۱ فرعی از اصلی 
مرقوم واقع در بخش ۲ تهران ذیل ثبت ۸۵۸۰۰ صفحه ۳۰۹ دفتر ۶۵۸ 
است  تسلیم شده  و  غیبی صادر  ایران  نام  به  به شماره چاپی ۴۸۸۶۸۷ 
 ۸۴-۰۹-۰۸ مورخ   ۱۳۶۳۵۶ شماره  قطعی  سند  موجب  به  غیبی  ایران 
دفترخانه ۲۷ تهران ششدانگ پلاک مرقوم را به فریده غیبی منتقل نموده 
است. - در تاریخ ۲۹-۱۲-۴۳- سند مالکیت دفترچه ای ششدانگ یک 
از  فرعی   ۷۷۹۹ شماره  به  مربع  متر   ۱۰۴.۲۰ مساحت  به  زمین  قطعه 
واقع  مرقوم  اصلی  از  فرعی   ۲۶۵۱ از  شده  مجزا  و  مفروز  اصلی   ۷۱۸۲
شماره  به   ۶۶۷ دفتر   ۲۹ صفحه   ۸۶۹۸۹ ثبت  ذیل  تهران   ۲ بخش  در 
چاپی ۴۸۸۶۹۵ به نام ایران غیبی صادر و تسلیم شده است ایران غیبی 
به موجب سند قطعی شماره ۱۳۶۳۵۶ مورخ ۰۸-۰۹-۸۴ دفترخانه ۲۷ 
تهران ششدانگ پلاک مرقوم را به فریده غیبی منتقل نموده است. اینک 
با توجه به اعلام مفقودی اسناد مالکیت مورد ثبت فوق الذکر و درخواست 
صدور المثنی آن ؛ مراتب اعلام تا هر کس نسبت به ملک مورد آگهی، 
وجود  مدعی  یا  نگردیده  قید  آگهی  این  در  معامله  این  و  کرده  معامله 
سند مالکیت نزد خود میباشد باید تا ده روز پس از انتشار آگهی به ثبت 
سند  یا  مالکیت  سند  اصل  ارایه  را ضمن  خود  اعتراض  و  مراجعه  محل 
معامله تسلیم نماید و اگر ظرف مهلت مقرر اعتراض نرسد و یا در صورت 
المثنی  اداره ثبت  ارایه نشود  یا سند معامله  اعتراض اصل سند مالکیت 
کرد. خواهد  تسلیم  متقاضی  به  و  صادر  مقررات  طبق  را  مالکیت  سند 

ابوالفضل تریوه رئیس واحدی ثبتی حوزه ثبت ملک لویزان 
تهران-14456

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای محمد علی ابراهیمی وکالتا از آقای سجاد حسین زاده باستاند 
وکالتنامه شماره ۱۲۱۳۱۵ مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۰۱ دفترخانه ۱۶۹ تهران 
با اعلام مفقودی سند مالکیت ملک مورد آگهی با تسلیم استشهادیه 
گواهی امضاء شده ذیل شماره ۹۷۵۷۹ مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۰۲ دفترخانه 
 ۱۴۰۲/۰۸/۰۲ مورخ   ۲۰۱۸۸ وارده  درخواست  طی  تهران   ۳۹
در  مراتب  که  اند  نموده  را  مالکیت  سند  المثنی  صدور  تقاضای 
اجرای ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت به شرح زیر آگهی می گردد.  
مالک  زاده  حسین  سجاد  آقای  مالک:  خانوادگی  نام  و  نام   -۱
ششدانگ -۲ شماره پلاک ۳ فرعی از ۵۲۱۱ اصلی واقع در بخش 
۹ تهران ۳- علت مفقودی: جابجایی -۴ خلاصه وضعیت مالکیت: 
از  فرعی   ۳ بشماره  آپارتمان  یکدستگاه  دانگ  مالکیت شش  سند 
۵۲۱۱ اصلی قطعه ۲ تفکیکی مفروز و مجزی شده از ۱ فرعی از 
مربع  متر  بمساحت ۸۲/۲۸  تهران  در بخش ۹  واقع  اصلی مذکور 
واقع در طبقه همکف که مقدار ۳/۰۶ متر مربع آن بالکن است ذیل 
چاپی ۵۸۶۳۰۷  بشماره  املاک  ثبت ۱۴۰۰۲۰۳۰۱۰۴۲۰۰۶۷۲۶ 
با  زاده ثبت و وصادر گردیده است پلاک فوق  بنام سجاد حسین 
بازداشت  قید  در  بازداشتی  دفتر  و  املاک  دفتر  گواهی  به  عنایت 
نمی.باشد لذا با توجه به اعلام فقدان سند مالکیت ملک فوق الذکر 
به  نسبت  تا هر کس  اعلام  مراتب  آن  المثنی  و درخواست صدور 
آگهی  این  چهارم  قسمت  در  که  کرده  معامله  آگهی  مورد  ملک 
تا  باید  میباشد  نزد خود  مالکیت  وجود سند  مدعی  یا  نشده  ذکر 
ده روز پس از انتشار آگهی به ثبت محل مراجعه و اعتراض خود 
و  نماید  تسلیم  معامله  سند  یا  مالکیت  سند  اصل  ارایه  ضمن  را 
اگر ظرف مهلت مقرر اعتراض نرسد و یا در صورت اعتراض اصل 
سند  المثنی  ثبت  اداره  نشود  ارایه  معامله  سند  یا  مالکیت  سند 
کرد.  خواهد  تسلیم  متقاضی  به  و  صادر  مقررات  طبق  را  مالکیت 
نشانی ثبت محل : خیابان شیخ هادی نرسیده به خیابان جمهوری 
نبش کوچه رجب بیگی پلاک ۳۶۶ اداره ثبت اسناد و املاک مولوی.
عبدالله اخلاقی سیاهمرد سرپرست حوزه ثبت ملک مولوی 

تهران-14457

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسینعلی  تهران  از ۲۲۳۵ در بخش ده  فرعی  ثبتی ۸  به پلاک 
رمز  به   ۱۰۱۲۵ شماره  به  امضا  گواهی  استشهادیه  تسلیم  با  جمالی 
دفتر   ۱۴۰۲۰۲۱۵۵۲۳۵۰۰۰۱۹۱ تصدیق  شناسه   ۸۳۰۵۸۶ تصدیق 
وارده  به  درخواست  طی   – کلانتری   – سرقت  گواهی  و  تهران   ۸۰۸
ذیل ۱۰۴۵۰۲۴۸۳۶ مورخ - تقاضای صدور سند مالکیت بعلت نامعلوم 
نموده است که مراتب در اجرای ماده ۱۲۰ ایین نامه ثبت به شرح ذیل 
آگهی میگردد. ۱- خلاصه وضعیت:اسناد مالکیت یک دستگاه آپارتمان 
 ، اصلی   ۲۲۳۵ از  فرعی   ۸ ثبتی  پلاک  به  کاربری  با  طلق  ملک  نوع 
 ۰ طبقه  در   ۴ قطعه  مذکور،  اصلی  از  فرعی   ۳ از  شده  مجزا  و  مفروز 
استان  تهران  رودکی  ملک  ثبت  حوزه   ۰ ناحیه   ۱۰ بخش  در  واقع  و 
تهران به مساحت ۴۱.۷ متر مربع بانضمام انباری قطعه ۲ به مساحت 
۲۰.۱۹ متر مربع. مشخصات مالکیت: مالکیت حسینعلی / جمالی فرزند 
از گلپایگان  تاریخ تولد ۱۳۳۴/۰۲/۱۲ صادره  علی شماره شناسنامه ۳ 
دارای شماره ملی ۱۲۱۹۶۱۵۵۷۹ با جز سهم ۶ از کل سهم ۶ بعنوان 
مالک شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۱۶۳۵۵ تاریخ 
،تهران  استان  تهران  شهر   ۸۱۷ شماره  اسناد  دفترخانه   ۱۴۰۰/۱۲/۱۶
با  سال  سری ب  چاپی ۸۰۵۳۹۱  بشماره  اصلی  مالکیت  سند  موضوع 
گردیده  ثبت   ۱۴۰۱۲۰۳۰۱۰۴۵۰۰۸۲۶۳ الکترونیکی  دفتر  شماره 
است لذا با توجه به اعلام فقدان سند مالکیت فوق الذکر و درخواست 
تا هر کس نسبت به ملک مورد آگهی معامله  المثنی ان مراتب اعلام 
مالکیت  مدعی سند  یا  و  است  نشده  ذکر  آگهی  این  در  و  است  کرده 
مراجعه  ثبت  به  آگهی  انتشار  از  پس  روز  ده  تا  باید  میباشد  نزد خود 
صورت  در  و  نماید  اعلام  مالکیت  سند  ارایه  ضمن  را  خود  اعتراض  و 
عدم وصول اعتراض مطابق مقررات اقدام خواهد گردید. سارا صالحی 
تهران-14453 رودکی  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  سرپرست 

آگهی فقدان سند مالکیت پلاک ثبتی 1۰54۰/ 126
با تسلیم دوبرگ استشهادیه  اینکه خانم فاطمه عجمی فرزند علی  نظر به 
محلی مصدق شده طی شماره ۱۰۹۸۹ - ۱۴۰۲/۰۵/۲۲ توسط دفترخانه 
شماره  به  وارده  تقاضای  به  منضم  تهران   ۱۱۲۰ شماره  رسمی  اسناد 
۱۰۲۳۰۱۵۴۶۵ مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۲۲ مدعی فقدان یک جلد سند مالکیت 
به شماره چاپی ۸۲۸۹۸۳ شده و تقاضای صدور المثنی اسناد مالکیت ملک 
فاطمه   : مالک  خانوادگی  نام  و  نام   -۱ است.  نموده  را  ذیل  مشخصات  با 
بعنوان  ملایر  از  صادره   ۱۵۵۰۴ شناسنامه  شماره  به  علی  فرزند  عجمی 
مالک سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان -۲ شماره پلاک: پلاک 
ثبتی شماره ۱۰۵۴۰ فرعی از ۱۲۶ اصلی ۳- علت گم شدن: اسباب کشی 
۴- خلاصه وضعیت ملک: سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب مغازه قطعه 
متر   ۲۰/۷۹ بمساحت  حیاط  شرقی  جنوب  همکف  طبقه  در  واقع  ششم 
شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   ۱۲۶ از  فرعی  پلاک ۱۰۵۴۰  شماره  به  مربع 
یازده  بخش  شمیران  فیض  باغ  در  واقع  مذکور  اصلی  از  فرعی   ۴۶۳۴ از 
به شماره شناسنامه ۱۵۵۰۴ صادره  علی  فرزند  فاطمه عجمی  بنام  تهران 
از ملایر ثبت و سند به شماره چاپی ۸۲۷۵۷۱ صادر گردیده است علیحال 
مراتب فوق در اجرای ماده ۱۲۰ آئین نامه اجرایی قانون ثبت فقط در یک 
ملک  به  نسبت  معامله  انجام  مدعی  کسی  چنانچه  تا  میشود  آگهی  نوبت 
مرقوم و یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ انتشار این آگهی 
ظرف مدت ۱۰ روز اعتراض خود را کتبا به ضمیمه اصل سند مالکیت به 
به  است  بدیهی  قرار گیرد  مورد رسیدگی  تا  نماید  تسلیم  ثبتی  واحد  این 
شد  نخواهد  داده  اثر  ترتیب  مالکیت  سند  اصل  ارائه  بدون  وارده  اعتراض 
شد.  خواهد  اعاده  دهنده  ارائه  به  ملاحظه  از  پس  مالکیت  اسناد  اصل  و 
مالکیت  سند  قانونی  مقرر  مهلت  ظرف  اعتراض  وصول  عدم  صورت  در 
گردید.  خواهد  تسلیم  متقاضی  به  و  صادر  مذکور  پلاک  به  نسبت  المثنی 
تهران-14455 کن  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  رئیس  کارگر  نادر 
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 افقی 

 عمودی 
 1 - پ�رده داری خان�ه کعب�ه - قل�ه ای در 
 کوه های ان�د آرژانتین به بلن�دی 6960 متر
 2 - مس�لک بودایی تبتی�ان - پیرو دین 
اسلام 3 - شبنم - نوار ضبط صوت - فیلمی 
از مجید مجیدی - یکدندگی 4 - تیم حاج 
 صفی در فوتبال یونان - خودم - وراج - اسم
  5 - نسخه بردار - چشم ها - مقابل پنبه کردن

 6 - بهانه جویی - جواب هوی - درس ریاضی 
7 - سفت و ضخیم شدن دیواره سرخ رگ ها 
- غذای نذری 8 - پایه اداری - نشانه - هم 
تیمی - دندانه چ�رخ 9 - اولین دو رقمی - 
سرمشق قرار دادن 10 - میل - پرتو افکنی 
- غمگین 11 - سلاح آرش - غیر آشکار - از 
مجلات ورزشی آلمان 12 - وقت فعالیت - 
 راه و معبر درون ک�وه - صدای درد - بافت
 13 - نوع�ی رنگ مو - رفتن ب�ا ناز و غرور 
- مقابل حمله – بله آلمانی 14 - پیشکشی 
- اس�طوره شناسی 15 - فیلمی از داریوش 

مهرجویی به بازیگری حامد بهداد - روحی

  1 - نام س�ابق شهر اراک - پایتخت دوم 
سلس�له زندیان 2 - واحد پ�ول گامبیا 
 - فیلم�ی به کارگردان�ی مرضیه برومند
 3 – مخفف هس�تم - اتحاد اقتصادی - 
مرغ همسایه - مروارید درشت 4 - پسوند 
 آلودگی - ویژه - پسر عرب - رئیس ایل
 5 - نام پس�رانه - راهنمایی کردن - لبه 
پایین قبا 6 - بخش اوستا - امیر و سرکرده 
- امیر علیش�یر..... وزیر ادیب س�لطان 
حس�ین بایقرا 7 – فعل ربطی - اثری از 
 ویلیام بلیک ش�اعر و عارف انگلیس�ی 
8 - قلی�ل - دیوار دور ش�هر - س�نبله 
نورس�یده ذرت - زین�ت رو 9 - ش�عار 
حمایت از تیم ملی فوتبال کشورمان در 
جام جهانی قطر، ت�ا پای جان..... - دندان 
آذری 10 - مرطوب - خاطر - پیدا کرد 11 
- خورشید گرفتگی - سرگشته - مشرق 
12 - غرب�ال - بند و طناب - س�بکی در 
موسیقی - بزرگی قدر 13 - ناپیدا - بوته 
جوان گوجه فرنگی - س�ابق - گش�اده 
14 - عالی نس�ب و اصیل - گاز تنفسی 
 15 - محف�ل - رئی�س جمهور ش�هید

 انقلاب اسلامی

aftabeyazd.ir :نشانی سایت

آفت�اب یزد – افش�ین مددی: میگم بعضی��ا خلاقیت رو به اوج 
خودش می رس��ونن، ط��رف اومده یه نمای��ش رو صحنه ببره، هم 
خودش متنش رو نوشته، هم خودش کارگردانی کرده، هم خودش 
بازی کرده، اس��م نمایش��ش رو هم گذاش��ته »من نوید نیس��تم« 
قش��نگه دیگه، نیست؟ با مسما هم هست، چون طرف جوری متن 
نمایش رو نوش��ته که به اس��می که برای نمایشش انتخاب کرده، 
بیاد، یعنی باهاش همخوانی داش��ته باش��ه، داس��تان نمایشه هم 
درباره یه بازیگر تازه کار تئاتره که ش��یفته ی نوید محمدزاده اس 
و این ش��یفتگی برای این بازیگرِ تازه کار ی��ه ماجراهایی رو ایجاد 
می کنه تا جایی که حتی چند س��اعت برای دیدن نوید محمدزاده 
منتظر می مونه و توی این مس��یر گرفتار سرگردانی و بی هویتی و 
چالش هایی میش��ه تا بتونه خود واقعیش رو پیدا کند. به این اقدام 
آقای کارگردان و نویس��نده و بازیگر میش��ه از دو زاویه نگاه کرد، 
اولیش اینه که می خواد به واس��طه اس��تفاده از اسم بازیگر معروف 
س��ینما، مخاطبی رو که ممکنه خیلی تمایلی به دیدن این نمایش 
نداش��ته باشه، به س��الن بکش��ونه و او رو مجبور که روی صندلی 
بش��ینه و نمایش رو ببینه، این یک س��مت قضیه اس که نش��ون 
میده همه کاره ی )نویسنده، کارگردان و بازیگر( این نمایش توی 
این اجرا یه کمی )ش��اید هم بیش��تر از یه کمی( شیطنت کرده و 
با اس��تفاده از اسم یه بازیگر مشهور می خواد در روی صحنه بردن 
نمایش��ش موفق عمل کنه و س��الن نمایش��ش رو توی هر سانس 
پ��ر از تماش��اچی کنه، اما اینک��ه بعد از پایان چه��ل دقیقه ای که 
نمایش اجرا میش��ه، مخاطب با رضایت از س��الن بیاد بیرون یا نه، 
یه مس��ئله دیگ��ه اس، که اگر با رضایت بیاد بیرون نش��ون دهنده 
این��ه که کارگردان ای��ن نمایش حرف مهمی رو ت��وی اجراش به 
مخاط��ب انتقال داده و از این حیث که با اس��تفاده از اس��م نوید، 
مخاطب رو به سالن کشیده تا حرفشو به اون بزنه، باید به او آفرین 
گفت، اما اگه مخاطب با رضایت از س��الن بیرون نیاد نشون دهنده 
اینه که کارگردان این نمایش نه تنها حرفی برای گفتن نداش��ته، 
که حتی با اس��تفاده از اس��م یه بازیگر معروف هم نتونسته ارتباط 
خودش رو با مخاطب برقرار کنه و اس��م خ��ودش رو به عنوان یه 
نویس��نده، کارگردان و بازیگ��ر توی ذهن مخاطب حک کنه تا اگه 
بعدها ی��ه موقع باز نمایش دیگ��ه ای رو روی صحنه برد، مخاطب 
با پیش��ینه ای که از این کارگردان توی ذهن��ش داره باز هم برای 
تماش��ای نمایش جدیدش به س��الن های تئاتر بره. اما از یه زاویه 
دیگه هم میشه به اقدام سیدعلی خشرو که نویسندگی، کارگردانی 
و بازیگ��ری نمایش »من نوید نیس��تم« رو بر عهده داره نگاه کرد، 
اون زاوی��ه اینه که آقای کارگ��ردان کارش رو خیلی خوب بلده و 
اصلا و ابدا نمی خواس��ته برای کش��وندن مخاطب به سالن از اسم 
بازیگر معروف س��ینما استفاده کنه، اما این کار رو انجام داده برای 
اینکه نوع نگرش��ی که مخاطب نسبت به خودش)سیدعلی خشرو( 
داش��ته رو به چالش بکش��ه، در واقع کارگردان با اس��تفاده از یک 
نام معتب��ر درصدد براومده که خودش و هنرش رو روی صحنه به 
 رخ تماش��اچی بکشه تا به این وس��یله مخاطب رو مجاب کنه که 
پ��س از پایان نمای��ش فارغ از اینکه اس��م نمایش چ��ی بوده، به 
محتوایی که نمایش س��عی در القای اون به مخاطب داش��ته، فکر 
کن��ه، اگر منظور نظ��ر کارگردان نمایش »من نوید نیس��تم« این 

چیزی باش��ه که الان بیان ش��د، باز هم باید به او آفرین گفت چرا 
که با اس��تفاده از یک ترفند جالب تونس��ته حرفی رو که خودش 
در ذهنش داش��ته بی��ان کنه، مثل این می مونه ک��ه کارگردان یه 
فیلم، از یه بازیگر مشهور برای حضور افتخاری در فیلمی که تولید 
می کنه دعوت به عمل بیاره و خب اون بازیگر هم با رویی گش��اده 
این دعوت رو قبول کنه، مسلمه که داستان فیلم درباره اون بازیگر 
مهمان نیست و قرار هم نیست درباره او باشه، ممکنه که کارگردان 
فیلم مورد نظر اصلا درباره کودکان کار فیلمی رو به تصویر بکشه، 
اما ب��رای اینکه مخاطب رو متوجه موضوع و مس��ئله کودکان کار 
کنه، از بازیگر مش��هور دعوت کرده که ب��رای لحظاتی در فیلم او 
حضور داش��ته باشه تا مردم به خاطر اون بازیگر هم که شده، برن 
بلیت بخرن و پای تماشای اون فیلم بنشینن، مسلمه که در چنین 
ش��رایطی وقتی نمایش فیلم تموم میشه و مخاطب از سالن سینما 
بیرون میاد، به موضوع مطرح ش��ده در فیلم بیش از حضور بازیگر 
مش��هور در اون اثر توج��ه می کنه، این همون چیزیه که س��ینما 
و تئات��ر رس��الت انجامش رو ب��ر عهده دارن، اص��لا هنر همین رو 
می خواد بی��ان کنه، به خاطر همینه که وقت��ی یه اثر هنری مثل 
فیل��م یا تئاتر از بازیگران مختلف اس��تفاده می کنه، تماش��اچی با 
ش��خصیت اصلی بازیگران اون فیلم کاری نداره، بلکه با کاراکتری 
که اون بازیگران وظیفه ایفای نقش��ش رو دارن، کار داره، اونها رو 
می بینه، با اونها همذات پن��داری می کنه، قهرمان و ضدقهرمانش 
اونها هس��تن نه شخصیت حقیقی بازیگری که در حال ایفای نقش 
اون کاراکتره، برای روش��ن شدن منظور نگارنده از این بحث اجازه 
بدید ی��ه مثالی بیان کنم. فیلم س��ینمایی »هیس! دخترها فریاد 
نمی زنند« به کارگردانی پوران درخش��نده در س��ال 1392 یعنی 
ده س��ال پیش اکران ش��د، توی این فیلم باب��ک حمیدیان نقش 
شخصیتی تجاوزکار به نام »مراد« رو بازی می کنه که اتفاقا خیلی 
خ��وب هم از پس بازی این کاراکتر براومده، می خوام بگم مخاطب 
وقتی داره »هیس! دخترها فریاد نمی زنند« رو تماشا می کنه وقتی 
ب��ه پلانهایی که بابک حمیدی��ان در اونها نقش آفرینی می کنه در 
واقع »باب��ک حمیدیان« رو نمی بینه، اصلا ب��ا بابک کاری ندارن، 
تمام هوش و حواس اونها متوجه »مراد« و اقدام زشتی که او انجام 
میده میشه، به این میگن انتقال پیام توسط کارگردان به مخاطب 
با استفاده از ابزاری تحت عنوان بازیگر. از این زاویه اگر به ماجرای 

نمایش »من نوید نیستم« نگاه کنیم متوجه می شیم که مخاطبی 
که پول هزینه می کنه، داخل سالن می ره، روی صندلی می نشینه و 
»من نوید نیستم« رو نگاه می کنه، حتی اگر نوید محمدزاده واقعی 
به عنوان مهمان در نمایش حضوری افتخاری داش��ته باشه، باز هم 
مخاطب او رو نمی بینه، حتی اگر خود نوید محمدزاده در بخش��ی 
از نمایش از جاش بلند شه، رو به مخاطب با صدای بلند بگه: »آی 
ملت، من نوید محمدزاده هس��تم« باز هم مخاطب او رو نمی بینه، 
اصلا مخاطب برای دیدن نوید محمدزاده به سالن نیومده، او برای 
دیدن کسی که نوید نیست و برای دیدن کارهای او و برای شنیدن 
حرفهای او وارد س��الن شده و قراره بعد از اینکه نمایش تموم شد 
به پیامی که »من نوید نیستم« می خواست به مخاطب انتقال بده، 
فکر می کنه. خب این یه خلاقیت بزرگه دیگه، نیس��ت؟ باید براش 
دس��ت زد، اگر نه هر ماه کلی نمایش روی صحنه میره و هر کدوم 
هم مخاطبهای خاص خودش رو داره، اما اینکه فکر کنی چطوری 
می تونی هنرت رو با خلاقیت به مخاطب ارائه کنی، کار هر کس��ی 
نیس��ت، این رو هم مد نظر داشته باش��ید که نمیشه به هر کاری 
که توس��ط برخی افراد صورت می گی��ره، گقت »خلاقیت«. گاهی 
وقتها خیل��ی از هنرمندان رو می بینیم که ت��و حوزه های مختلف 
دس��ت به کارهای عجیب و غریب می زنن و اسم خودشون رو هم 
میذارن هنرمن��د خلاق، اما هرچه به اثر هنری اونها نگاه می کنی، 
چیزی متوجه نمیش��ی، با خودت میگی این چیه؟ از کدوم ور باید 
نگاش کنم تا متوجه بش��م که چیه؟ مثلا طرف یه بوم نقاش��ی رو 
برداش��ته وسطش یه نقطه گذاش��ته و اون رو به عنوان یه تابلوی 
نقاشی گذاشته روی دیوار نمایشگاهش، اسم سبک هنریش رو هم 
گذاش��ته آوانگارد، ش��یوه هنری رو هم »پسا پست مدرن« معرفی 
می کنه، می پرسی: »پس��ا پست مدرن چی هست؟« میگه: »»پسا 
 پس��ت مدرن« یعنی بعد از اینکه خیلی پیش��رفت کردیم« میگی: 
»بعد از اینکه خیلی پیشرفت کردیم، چی؟« میگه: »منم خواستم 
جواب همین سوال رو بدم دیگه، واسه همین نمایشگاه زدم دیگه. 
بهش میگی: »ببخش��ید من یه کم از مرحله پرتم، میش��ه واضح تر 
توضیح بدید؟ بعد از اینکه خیلی پیش��رفت کردیم چی میش��ه؟« 
میگه: »بعد از اینکه خیلی پیش��رفت کردیم بازم پیشرفت کردیم، 
»پساپس��ت مدرن« یعنی بعد از اینکه آدمیزاد وارد دنیای مدرنیته 
میشه، یواش یواش وارد دنیای پست مدرن میشه، میخواد بگه بعد 
از مرحله مدرن چیه؟ پس��ت مدرن، پس��ت مدرن یعنی ما آدما از 
دوران مدرنیته مون خیلی جلوتر رفتیم و رسیدیم به دوران پست 
مدرن، بعد از پس��ت مدرن هم رسیدیم به پساپست مدرن، یعنی 
دیگه خیلی جلوتر از پس��ت مدرنیم، مث��ل جریان فردا، پس فردا، 
پس اون فرداست، مدرن میشه فردا، پست مدرن میشه پس فردا، 
پسا پست مدرن میشه پس اون فردا، فهمیدی؟« کمی به تابلوش 
ن��گاه می کنی که ی��ه نقطه رو روی یه بوم گذاش��ته بعد اونو قاب 
گرفت��ه زده به دیوار، بعد کمی به خودش نگاه می کنی و یه لحظه 
 سر تکون میدی و میگی: »یعنی الان این نقطهه پسا پست مدرنه؟« 
میگه: »بله!« میگی: »قبل از اینکه این نقطه اینجا باش��ه چی بوده 
که ش��ده این؟ یعنی الان که این نقطه پسا پست مدرنه، در دوران 
 پس��ت مدرنش چ��ی بوده که حالا به نقطه تبدیل ش��ده و ش��ده 
پسا پس��ت مدرن؟ چی بوده قبلش؟« س��رتا پاتو ورنداز می کنه و 
سری تکون میده و میگه: »تو چی می فهمی از هنر؟ من که هرچی 
بگم تو متوجه نمیش��ی، الکی خودمو خسته نکنم بهتره انگار، اگه 
اوم��دی تابلوهای منو نگاه کنی که خب نگاه کن، اگه نه وقت من 
و خودتو نگیر.« البته این افراد به نظر خودشون خیلی خلاقیت به 
خرج دادن، منتها ما متوجه خلاقیتشون نمیشیم، چه میشه کرد؟ 
دنی��ای هنرمن��دا دنیای عجیب و غریبی��ه، رخ دادن هر چیزی تو 
دنیای اونا امکان پذیره، بنابراین بهتره که زیاد جدی نگیریمش��ون 

و سرمون تو لاک خودمون باشه، والا؛ کم دردسر داریم؟

 پیرامون موضوع مهم خلاقیت و نوآوری در پدیدآوردن آثار هنری

من کیستم؟
 کوتاه از هنر  شاهنامه خوانی

 فیلم 

كشته شدن كاموس
 به دست رستم

تهمت��ن ز ال��وای ش��د دردمن��د      
ز فت��راک بگش��اد پیچ��ان کمند

چو آهنگ جنگ س��ران داش��تی      
کمندی و گ��رزی گران داش��تی 

بیام��د بغرّی��د چون پیل مس��ت      
کمن��دی بب��ازو و گرزی بدس��ت 

ب��دو گفت کام��وس چندین مدم      
بنی��روی این رش��ته ش��صت خم 

چنین پاس��خ آورد رستم که شیر      
چ��و نخچی��ر بین��د بغ��رّد دلی��ر

نخس��تین برین کینه بستی کمر      
نام��ور یک��ی  بکش��تی  ای��ران  ز 

کن��ون رش��ته خوانی کمن��د مرا      
ببین��ی هم��ی تن��گ و بن��د مرا

بران��د       کش��انی  از  ت��را  زمان��ه 
چو ایدر بدت خ��اک جایت نماند

بر انگیخ��ت کاموس اس��پ نبرد      
ه��م آورد را دی��د ب��ا دار و ب��رد

آورش       پرن��د  تی��غ  بینداخ��ت 
همی خواست از تن بریدن سرش 

س��ر تیغ بر گردن رخ��ش خورد      
نب��رد برگس��توان  ببرّی��د 

ت��ن رخ��ش را زان نیام��د گزن��د      
گ��و پیل تن حلقه ک��رد آن کمند

بینداخ��ت و افگن��دش اندر میان      
ب��ر انگیخ��ت از جای پی��ل ژیان 

بزی��ن ان��در آورد و ک��ردش دوال      
عقابی ش��ده رخ��ش با پ��رّ و بال 

ران       بیفش��ارد  دلی��ری  از  س��وار 
گران شد رکیب و سبک شد عنان 

همی خواست کان خمّ خام کمند      
بنی��رو ز ه��م بگس��لاند ز بن��د

شد از هوش کاموس و نگسست خام      
گو پی��ل تن رخ��ش را ک��رد رام 

عن��ان را بپیچی��د و او را ز زی��ن      
نگ��ون ان��در آورد و زد ب��ر زمین 

یزد پایتخت
 قصه گویی ایران شد

آفتاب یزد: حامد علامتی معاون وزیر و مدیرعامل 
کانون پ��رورش فکری کودکان و نوجوانان در آیین 
تجلیل از فعالان عرصه کتاب و کتاب خوانی استان 
یزد، شهر یزد را به عنوان پایتخت قصه گویی معرفی 
کرد. وی پنجش��نبه گذش��ته در آیین تجلیل از 
فعالان عرصه کتاب و کتاب خوانی استان یزد، گفت: 
یزد به نام قصه و قصه گویی ش��ناخته شده است و 
شاخص های بارز فرهنگی این استان زبانزد است و از 
شاخص های اصلی استان یزد قصه و قصه گویی است.

توران مهرزاد در ارسباران
آفتاب یزد: آیین گرامی داش��ت توران مهرزاد با 
عنوان »بانوی مهر« به پاس ۸ دهه فعالیت هنری 
این چهره پیشکسوت امروز یکشنبه 2۸ آبان در 

فرهنگسرای ارسباران برگزار می شود.

»آن دو« كلید خورد
فیلمبرداری فیلم سینمایی »آن دو« به کارگردانی 
مرتضی رحیمی و تهیه کنندگی سید علیرضا سبط 
احمدی به تازگی در بخش های کوهستانی فلات 
مرکزی ایران آغاز شده است و همچنان ادامه دارد. 
فیلم با مضمون سینمای دفاع مقدس، به قصه ای 

درباره دوران جنگ تحمیلی می پردازد./صبا 

»دور« در تئاتر شهر 
نمایش دور به نویسندگی و کارگردانی وحید نفر 
از هفتم آذرماه در تالار قشقایی ساعت 1۸:3۰ در 
مجموعه تئاتر شهر روی صحنه خواهد رفت. در 
خلاصه داستان نمایش »دور« به ساعت ۶ تاریخ 

۶۶/۶/۶ اشاره شده است./ایلنا 

تور جهانی »یک و نیم...« 
فیل��م س��ینمایی »یک و نیم اس��ب بخ��ار« به 
کارگردانی رسول کاهانی در ادامه حضور جهانی 
خ��ود به بیس��ت و نهمین دوره جش��نواره فیلم 
لیس��تاپاد بلاروس )2۶ آبان ت��ا 3 آذر( و نهمین 
دوره جشنواره فیلم سن خوزه کاستاریکا )29 آبان 
تا 2 آذر( راه یافت. در خلاصه »یک و نیم اس��ب 
بخار« آمده اس��ت: بچه که بودم سَرَمو می ذاشتم 
رو ش��ونه های مامانم، شونه هاش خیلی گرم بود، 
دلم برای بوی مامانم تنگ شده، دلم براش تنگ 

شده.../ایلنا  

»به دنبال...« در »ارغوان« 
نمای��ش »ب��ه دنب��ال دروغگو« به نویس��ندگی 
دیمیتریس پساتاس و ترجمه  کریم عظیمی جحین 
با طراحی و کارگردانی رامین دولت آبادی به زودی 
در عم��ارت ارغوان روی صحن��ه خواهد رفت. در 
خلاصه داستان این نمایش آمده است: »نماینده 

به یک ماشین دروغ ساز نیازمنده.«/برنا 

»كاپیتان« در »دریای سرخ«
فیلم سینمایی »کاپیتان« به کارگردانی محمد 
حمزه ای و تهیه کنندگی س��ید صابر امامی در 
ادامه حضور بین المللی خود در سومین جشنواره 
بین المللی فیلم »دریای سرخ« به رقابت خواهد 
پرداخت. سومین دوره جشنواره بین المللی فیلم 
دریای س��رخ از 9 تا 1۸ آذرماه 1۴۰2 مصادف 
با 3۰ نوامبر تا 9 دس��امبر 2۰23 در شهر جده 

عربستان برگزار می شود./صبا 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳  آیین نامه قانون
 تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

ش�ماره: 140260331057002769 تاری�خ: 24 / 8 / 1402 براب�ر رای ش�ماره 
140260331057002750 هیات اول / دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم کبری کریمی 
فرزند اسماعیل به شماره شناسنامه 4405 در یک قطعه زمین با بنای احداثی به 
مساحت 284 متر مربع از پلاک 4863 فرعی از 9 اصلی واقع در کرج ماهدشت 
خیابان ایثار کوچه اول سمت چپ پلاک 2 خریداری از مالک رسمی آقای منصور 
حیدر خانی محرز گردیده اس�ت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می ش�ود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تس�لیم و پس از اخذ رس�ید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
رییس ثبت اسناد و املاک مهران رشیدی
تاریخ انتشار نوبت اول: 28 / 8 / 1402 تاریخ انتشار نوبت دوم: 13 / 9 / 1402 

شناسه آگهی: 1606115

مفقودی
سند کمپانی خودرو پراید هاچ بک 111 مدل 1398رنگ سفید روغنی به 
ش�ماره انتظامی 30 ایران 695 ن 77 به شماره موتورM13/6302648 و 
شماره شاس�ی NAS431100K 106681 مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

مفقودی
سند کمپانی ، شناسنامه مالکیت و کارت اتومبیل پژو 405 مدل 
1381 رنگ یش�می متالیک به ش�ماره انتظامی76 ایران 682 ق 18 
 به ش�ماره موتور22563119532 و ش�ماره شاس�ی81017004
 به نام مهدی رضائی چنیجانی به ش�ماره مل�ی 2680145097 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی فقدان سند مالکیت 
نظر به اینکه علی محمد امراللهی بیوکی فرزند محمد با تسلیم 
 دو برگ استش�هاد محلی مدعی است که سند مالکیت اعیانی
 دو دانگ مش�اع از شش�دانگ پلاک 4 فرعی 14459 بخش 8 
یزد که در صفحه 175 دفتر 144 ذیل 10204 به ثبت رسیده و به 
علت جابجایی مفقود گردیده و نامبرده از این اداره تقاضای سند 
مالکیت المثنی را نموده اس�ت، لذا بموج�ب ماده 120 اصلاحی 
آئین نامه قانون ثبت اسناد و املاک مراتب طی یک نوبت آگهی 
و به اطلاع عموم رس�انیده می ش�ود تا هرکس نسبت به ملک 
م�ورد آگهی معامله ای کرده و ذیلاً ذکر نش�ده یا مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود می باشد تا 10 روز پس از انتشار این آگهی 
ب�ه ثبت محل مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل س�ند 
مالکیت یا سند معامله کتبی اعلام نماید و در غیر اینصورت پس 
از گذشت مهلت مقرر نسبت به پلاک مزبور سند مالکیت المثنی 

صادرو به مالک تسلیم خواهد شد.
تاریخ انتشار: 1402/8/28 

م.الف 1081

شورای اصلاحات ارضی 
با عنایت به موارد فوق و با توجه به پاس�خ اس�تعلام ش�ماره 
ام�لاک  و  اس�ناد  ثب�ت  اداره  م�ورخ 96/12/22   4/23413
شهرس�تان اردکان که عنوان نموده پلاک 684 اصلی واقع در 
بخش 20 یزد مجهول و در دفت�ر توزیع اظهارنامه به نام ورثه 
بهرام گشتاسب نرس�ی آبادی معرفی شده و تاکنون تقاضای 
ثبت پذیرفته نش�ده اس�ت و با توجه به مفاد نامه های شماره 
37/102/505 مورخ 98/4/5 و 37/102/253 مورخ 98/2/22 
ثبت احوال شهرستان اردکان که اعلام نموده مشخصاتی بنام 
جمشید آبادانی و بهرام گشتاسب نرسی آبادی یافت نشد، لذا 
اصلاح نام مالک ردیف آماری موصوف موضوعیتی نداش�ته و 
نیازی به اصلاح نام مالک نمی باشد. ضمناً با توجه به تصرفات 
مس�تمر زارع صاحب نس�ق مربوطه و وراث ایش�ان از قبل از 
اجرای قانون اصلاحات ارضی تاکنون مس�تند به صورتجلسه 
احراز تصرفات زارعانه مندرج در قس�مت )ز( بند 3 گردشکار 
پرونده مشمولیت میزان 889/21 مترمربع از ششدانگ پلاک 
ش�ماره 684 اصلی واقع در بخش 20 یزد محرز و اجرای امور 
باقیمان�ده اصلاح�ات ارضی و صدور س�ند اصلاح�ات ارضی 
ب�ه نام وراث زارع صاحب نس�ق مذکور پس از احراز ش�رایط 
بخش�نامه های سازمان امور اراضی کش�ور و مصوبات شورای 
عالی اصلاحات ارضی مرکز، به اس�تناد ماده 6 قانون تقسیم و 
فروش املاک مورد اجاره به زارعین مستأجر مصوب 47/10/29 
و ماده 3 لایحه قانونی طریقه رفع مش�کلات پیش بینی نشده 
در قوانین و مقررات اصلاحات ارضی مصوب 49/10/14 و ماده 
142 قانون ثبت اس�ناد و املاک مص�وب 1310/12/26 از مورد 

مالکیت مجهول بلامانع می باشد.



زندگی  یکشنبه 28 آبان 1402    شماره  6723 

آفتاب یزد – نجمه حمزه نیا: به طور کلی مغز، حساس ترین عضو بدن انسان 
است. تمام حواس و حرکات انسان توسط مغز کنترل می شود و آسیب دیدن مغز 
می تواند روی عملکرد تم��ام اعضای بدن تاثیر منفی بگذارد. به خاطر همین 
است که بیماری ها و صدمات مغز از خطرناک ترین بیماری های بدن انسان به 
شمار می روند. مغز در سر انسان و داخل جمجمه قرار گرفته و به همین دلیل 
مراقبت و نگهداری از س��ر بس��یار مهم و حیاتی است. خونریزی مغزی یکی 
از خطرناک تری��ن صدمات مغزی بوده که می تواند عملکرد کلی بدن انس��ان 
را تح��ت تاثیر قرار دهد ام��ا باید بدانید خونریزی مغزی ت��ا حد زیادی قابل 
پیش��گیری و درمان اس��ت. زمان در درمان حرف اول را می زند لذا با توجه به 
اهمی��ت موضوع آفتاب یزد در اینباره با دکترعلیرضا طبیب خوئی، جراح مغز 
و اعصاب و س��تون فقرات و دکتر مجید کیهانی فرد، متخصص مغز و اعصاب 
گفتگو کرده است. دکتر طبیب خوئی در این باره می گوید: در داخل بافت مغز 
نیز مانند همه اعضای بدن، شریان هایی مسئول رساندن خون حاوی اکسیژن 
و وریدهایی مسئول خارج کردن خون استفاده شده توسط مغز هستند. ایجاد 
آس��یب و پارگی در جدار این عروق سبب خروج خون به داخل مغز یا اطراف 
آن می ش��ود و بسته به ش��دت و محل خونریزی، علائم و عوارض متفاوتی را 

ایجاد می کنند.
وی اظهار کرد: شایع ترین علت خونریزی مغزی، ضربه مغزی و علل دیگر آن 

پاره شدن آنوریسم  مغزی، کلافه های عروقی و تومور مغزی هستند.
این جراح مغز و اعصاب و س��تون فقرات مطرح کرد: خونریزی مغزی ناشی از 
ضربه به سر انواع مختلفی دارد، خونریزی ناشی از آنوریسم ها معمولا در فضای 
زی��ر عنکبوتیه و خونریزی مربوط به کلافه های ش��ریانی وریدی و خونریزی 

ناشی از تومورها هم اغلب داخل بافت مغز روی می دهند.

<خونریزی مغزی خود  به  خودی معمولا در سنین بالا رخ می دهد 
وی ابراز کرد: خونریزی مغزی خود  به  خودی معمولا در سنین بالای ۵۰ سال 
دیده شده و ش��ایع ترین علت آن فشار خون کنترل نشده است. بیمارانی که 
فشار خون بالا دارند و درمان لازم برای کنترل آن را انجام نمی دهند عملا نه 
فقط قلب که بس��یاری از اعضای بدن را در معرض خطر قرار می دهند و یکی 

از این اعضا مغز است.
دکتر طبیب خوئی ادامه داد: ش��ریان های مغزی که مدت ها فشار خون بالا را 
تحمل می کنند به تدریج اس��تقامت دیواره خود را از دس��ت داده و در نهایت 
دچار پارگی و خونریزی می شوند که طبیعتا ناگهانی رخ می دهد. متاسفانه این 
خونریزی مغزی در اکثر موارد در نواحی عمقی و حس��اس مغز رخ می دهد و 

عوارض قابل توجهی را بر جا می گذارد.
این جراح مغز و اعصاب و ستون فقرات اشاره کرد: پس از فشار خون بالا علل 
دیگر اهمیت کمتری دارند ولی می توانند علت بروز خونریزی مغزی باش��ند 
عبارتند از افزایش س��ن به بالای ۷۰ س��ال و آس��یب پذیری عروق، مصرف 
داروه��ای ضدانعقاد، اعتیاد به داروهای مح��رک و روان گردان، مصرف الکل و 

نارسایی کلیوی و کبدی. 
وی گفت: داروهای ضدانعقاد باعث می ش��وند کوچکترین ضعف و آس��یب در 
جدار رگ ها به خونریزی وسیعی منجر شود زیرا قدرت انعقادی انعقادی بدن 
از بین رفته است. داروهای روان گردان سبب آسیب پذیری جدار رگ ها و بالا 
رفتن شدید فشار خون می شوند و نارسایی کلیوی و کبدی هم عملکرد عناصر 

انعقادی خون را مختل می کنند.
دکتر طبیب خوئی گفت: سردرد ناگهانی و شدید علامتی است که بیمار مبتلا 
به خونریزی مغزی در ابتدا احساس می کند و این همان زمانی است که رگ 
معیوبی پاره شده و خونریزی اتفاق می افتد و معمولا با تهوع و استفراغ همراه 
اس��ت؛ اما با ادامه یافتن خونریزی، علائم دیگری مانند ضعف در دس��ت ها و 
پاهای یک طرف، تشنج، بی حسی یک طرف بدن، اختلال در بینایی، اختلال 
تکلم و در نهایت کاهش سطح هوشیاری ممکن است بروز پیدا کند که بستگی 

به شدت و محل خونریزی دارد.
این جراح مغز و اعصاب و س��تون فقرات مطرح کرد: اقدامات اولیه در صورت 
بروز علائم خونریزی مغزی بدین صورت اس��ت که در مورد بیمار هوشیار که 
دچار سردرد ناگهانی شدید شده بهتر است در اولین فرصت توسط اطرافیان 
به مرکز درمانی برده ش��ود. در صورت بروز تش��نج شاید مهمترین نکته این 
باش��د که مضطرب نشوید، نترسید و خونس��ردی خود را حفظ کنید؛ از فرد 
دیگ��ری برای اطلاع به اورژانس کمک بگیرید؛ فرد مبتلا را به پهلو بچرخانید 
تا ترشحات دهان وی خارج شود تا باعث انسداد راه هوایی او نگردد؛ عینک و 
دندان مصنوعی وی را بردارید و مراقب باش��ید اجسام اطراف باعث آسیب به 

سر و اندام های فرد در حالی که حرکات شدید دارند، نشوند. 
وی افزود: ممانعت از حرکات اندام ها با ایجاد فشار شدید روی آنها بی فایده و 
حتی مضر است و اینکه از خوراندن هر نوع مواد غذایی یا آب و حتی دارو به 
وی خودداری کنید چون ممکن است باعث وارد شدن آنها به مجاری هوایی 

و خفگی بیمار شود. 
 دکتر طبیب خوئی تصریح کرد: با رسیدن بیمار مبتلا به خونریزی مغزی به 
اورژانس بیمارس��تان، اولین بررسی بعد از اقدامات اولیه، انجام سی تی اسکن 
خواهد بود و اگر تشخیص خونریزی مغزی تایید شد که درمان های لازم آغاز 
می شود و اگر اینطور نبود احتمالا بررسی های دیگر مثل ام آر آی، آنژیوگرافی 
و اسکن های تخصصی دیگر برای بررسی علل دیگر علائم بیمار انجام می گردد 

تا سایر علل کشف شوند. 
ای��ن جراح مغز و اعصاب و س��تون فق��رات بیان ک��رد: در صورتی که حجم 
خونری��زی مغزی زیاد نباش��د معمولا انجام جراحی ب��رای تخلیه آن کمکی 
نمی کند. آنچه در این بیماران کمک کننده است کنترل فشار خون بالا، کنترل 
قند خون، انتقال به ای س��ی یو، تجویز داروهای مختلف از جمله ضدتش��نج، 

اقدامات پیشگیرانه از ایجاد آمبولی، کنترل 
مجدد بیمار از جهت بیشتر نشدن حجم 
خونریزی و انجام سایر درمان های حمایتی 

از بیمار است. 
وی اف��زود: در ای��ن جریان ممکن اس��ت 
عوارض مختلفی که معمولا ثانویه و مربوط 
 به بس��تری طولانی بیماران در ای سی یو

 و سن بالا و بیماری های زمینه ای متعدد 
آنها اس��ت مانند عفونت ری��وی، لخته در 
 پاها، آمبولی ریه، نارسایی کلیوی و کبدی،

 رخ دهد.
 دکتر طبیب خوئی متذکر شد: هر کدام از 
این عوارض به سخت تر شدن روند درمان 
خونریزی مغزی می انجامد و ممکن است 
حتی سبب شکست درمان گردد اما در 
مجموع بیمارانی که حجم خونریزی کم 
و سطح هوش��یاری خوبی داشته باشند 
شانس بس��یار بالاتری برای بهبود دارند 
و علیرغم عوارض محتمل در  ای سی یو 
ممکن است درمان شده و از این خطرات 
نج��ات یابند.این جراح مغ��ز و اعصاب و 
س��تون فقرات خاطرنش��ان کرد: طیف 
دیگر از بیم��اران هم حج��م خونریزی 
مغزی بس��یار زیادی دارند و سن بالای 
آنها و هوش��یاری پایی��ن در واقع اقدام 
درمان��ی جراحی را بی فایده می س��ازد. 
جراح��ی تخلیه خونری��زی حجیم این 
بیماران با توجه به اینکه آس��یب مغزی 
ش��دیدی در اثر خونری��زی اتفاق افتاده 
ممکن اس��ت به تش��دید این آس��یب و 
اضافه شدن عوارض جراحی به مشکلات 
مریض ختم ش��ده و کاملا بی اثر و حتی 

مضر گردد.
وی افزود: مش��ابه آن هم مواردی هس��تند که محل خونریزی در ساقه مغز یا 
نواحی حساس دیگری است که در حال حاضر، امکان تخلیه خون بدون آسیب 
بیشتر بافت نرمال وجود ندارد.دکتر طبیب خوئی یادآور شد: بیمارانی کاندید ای 
جراحی خونریزی خود به خودی مغزی می شوند که حجم خونریزی قابل توجه 
باشد اما از سوی دیگر با در نظر گرفتن سطح هوشیاری و شرایط بالینی بیمار، 

جراحی به سود وی بوده و سبب تشدید آسیب مغزی نشود.
این جراح مغز و اعصاب و ستون فقرات مطرح کرد: در جراحی خونریزی مغزی 
قسمتی از جمجمه که نزدیک محل ضایعه است باز شده و با در نظر گرفتن 
کمترین میزان آسیب ممکن، حجمی از خونریزی که با اثر فشاری روی بافت 

مغزی خطرناک است، تخلیه می گردد. 
وی اضافه کرد: روش ه��ای دیگری هم برای تخلیه خونریزی مغزی در موارد 
نه چندان ش��ایعی مثل تخلیه خون با آندوسکوپ یا با کمک استریوتاکسی، 
استفاده می شود. دکتر طبیب خوئی گفت: گاهی حجم خونریزی مغزی زیاد 
نیس��ت و نیازی به تخلیه ندارد اما محل آن جایی اس��ت که با انسداد مسیر 
جریان مایع مغزی نخاعی س��بب تجمع این مایع و هیدروسفالی می شود. در 
ای��ن صورت لوله ای باریک داخل بطن های مغزی قرار داده می ش��ود که یا به 
صورت موقت مایع را به بیرون از جمجمه تخلیه می کند یا به صورت دائم به 
ش��کل ش��نت مغزی می گردد تا مایع را داخل شکم یا فضای دیگری در بدن 

تخلیه نماید.
 این جراح مغز و اعصاب و ستون فقرات هشدار داد: عوارض خونریزی مغزی از 
شایع ترین و مهمترین دلایل فوت بیماران و ناتوانی آنها است. اینکه خونریزی 
معمولا در نواحی عمقی مغز رخ می دهد علت مهمی در ایجاد عوارض طولانی 
مدت در فرد مبتلا اس��ت. ضعف و فلجی در ان��دام ها، اختلال تکلم، اختلال 
بینایی، تشنج و حتی هوش��یاری پایین ممکن است با درمان های جراحی یا 
غیرجراح��ی با بهبودی کامل برط��رف گردند و یا علائم فقط تا حدودی بهتر 

شوند یا اصلا هیچ بهبودی به دست نیاید. 
وی اضاف��ه کرد: گرچه فاکتورهایی برای پیش بین��ی اینکه بیمار چقدر بهتر 
می شود وجود دارد؛ مثل سطح هوشیاری، سن، بیماری های همزمان و محل 
خونری��زی، اما هیچ ک��س نمی تواند به طور دقیق و مطمئن در این مورد نظر 
دهد. بروز علائم مثبت در بیمار در هفته های اول نشانه خوبی از ادامه این روند 

و نتیجه نهایی بهتر است.
دکتر طبیب خوئی ابراز داشت: جراحی خونریزی مغزی هم ممکن است مثل 
سایر عمل های جراحی عارضه دار شود. عفونت در مغز، ادامه خونریزی علیرغم 
تخلیه خون اولیه و تشنج از جمله این عوارض هستند. این جراح مغز و اعصاب 
و س��تون فقرات بیان کرد: خونریزی خود  به  خودی مغزی در کودکان، اتفاق 
نادری است زیرا فشار خون بالا و ضعف و آسیب جدار رگ ها در کودکان نادر 
اس��ت. جدا از علائم، مراقبت های لازم در زمان خونریزی، بررسی های اولیه و 
درمان که مش��ابه بالغین خواهد بود، معمولا در کودکان لازم اس��ت بررس��ی 
بیشتر و دقیق تری انجام شود تا علت زمینه ای خونریزی کشف و درمان شود. 
وی گفت: عدم تش��خیص و درمان اولیه به معنی وجود خطر تکرار خونریزی 
مغزی در کودک است و ممکن است این تکرار سبب تشدید عوارض گردد و 

جبران ناپذیر باشد.

<بس��یاری از بیماران��ی که مبتلا به 
خونریزی مغزی هستند

در ادامه نیز دکت��ر کیهانی فرد در 
اینباره خاطرنش��ان کرد: خونریزی 
مغزی نوعی سکته مغزی است که 
ب��ر اثر پارگی ش��ریان مغزی پیش 
می آی��د و بافت های اط��راف مغز را 
می گیرد، این شرایط می تواند باعث 

مرگ سلول های مغزی شود.
وی ادام��ه داد: خونریزی معمولاً در 
داخل و اط��راف مغز اتفاق می افتد. 
این بیماری به دلایل متعددی اتفاق 
می افت��د از قبیل فش��ارخون بالا، 
ضعیف ب��ودن عروق ک��ه موجب 
نشت خون می شود، ضربات روحی 

و مصرف مواد مخدر.
این ج��راح مغ��ز و اعصاب مطرح 
کرد: بسیاری از بیمارانی که دچار 
خونریزی مغزی می ش��وند دارای 
علائم سکته مانند احساس ضعف 
در کنار بدن، اخت��لال در تکلم و 
احساس لمس شدگی نیز هستند. 
عدم توانایی در انجام فعالیت های 
روزمره از قبیل مشکل در راه رفتن 
و زمین خوردن نیز از دیگر علائم 
آن می تواند باش��د. دکتر کیهانی 
فرد متذکر ش��د: حدود 13 درصد 
از س��کته  ها مربوط به خونریزی یا 
به دلیل خونریزی مغزی اس��ت و 
بر اساس نقطه محل خونریزی در 
مغ��ز نامگذاری می ش��ود. به  طور 
کلی زمانی که خونریزی در داخل 
جمجمه باش��د که خونریزی داخل مغزی گفته می شود. خونریزی همچنین 
می تواند بین پوش��ش مغز و بافت مغزی باش��د که خونریزی ساب  آراکنوئید 

)زیرعنکبوتیه( نامیده می شود.
وی بیان کرد: آنچه حائز اهمیت اس��ت تشخیص خونریزی است که در خود 
مغز اتفاق می افتد و ممکن اس��ت بدون سردرد باشد و مغز متوجه هیچ گونه 
اختلالی نش��ود. درصورتی که لایه مننژیت بسیار حس��اس بوده و در صورت 
بروز خونریزی، علائمی از قبیل س��ردرد شدید و ناگهانی آشکار می گردد. این 
ج��راح مغز و اعصاب توضیح داد: زمان��ی که بر اثر یک تروما خونریزی مغزی 
اتفاق می افتد این خونریزی بر روی بافت های اطراف پخش شده و تورم ایجاد 
می شود که به آن در اصطلاح ادم گفته می شود، خون جمع شده در یک توده 
به نام هماتوم جمع می شوند.وی افزود: هماتوم خونرسانی به سلول های مغزی 
را مختل و س��لول ها بدون اکس��یژن و مواد غذایی می میرند، از زمان ش��روع 
خونریزی تا مرگ سلول ها و آسیب به مغز چند ساعت بیشتر طول نمی کشد، 
این یک زمان طلایی برای بیمار اس��ت که اگر به موقع به پزشک ارجاع داده 
ش��ود می توان جلوی عوارض بد ناش��ی از مرگ سلول ها را گرفت ولی اگر به 
موقع اقدام نشود ممکن است حتی جان بیمار را تهدید کند.دکتر کیهانی فرد 
اظهار کرد: برخی از دلایلی که باعث بروز خونریزی مغزی می شود عبارتند از 
ضربه مغزی، فش��ار خون بالا، آنوریس��م مغزی، ناهنجاری شریانی، آنژیوپاتی 

آملوئید، بیماری کبد و تومور مغزی است.
 ای��ن جراح مغز و اعصاب اضافه کرد: ضربه مغزی یکی از ش��ایع ترین دلایلی 

است که در جوانان و افراد زیر ۵۰ سال باعث خونریزی در مغز می شود.
وی ادام��ه داد: یکی از دلای��ل عمده خونریزی مغزی، مربوط به فش��ارخون 
بالا اس��ت. فش��ار خون بالا در صورتی که درمان نش��ود در طول زمان باعث 
ضعیف ش��دن دیواره رگ ها می ش��ود و در نتیجه احتمال آس��یب به رگ و 
خونریزی هس��ت.  دکتر کیهانی فرد بیان کرد که آنوریس��م مغزی به حالتی 
گفته می ش��ود که در آن دیواره رگ ها به شکل بادکنکی، متورم می شود، این 
تورم که بی ش��باهت به دانه های انگور نیس��ت در صورتی که پاره شوند بیمار 
دچار خونریزی در مغز می ش��ود.این جراح مغز و اعصاب افزود: آنوریسم اغلب 
بدون علامت اس��ت ولی پارگی آن با علائمی مانند س��ردرد ناگهانی و شدید، 
تهوع و اس��تفراغ و از حال رفتن و بیهوش ش��دن رخ می دهد.وی متذکر شد: 
علت بیماری ناهنجاری ش��ریانی هنوز مش��خص نیست ولی ممکن است در 
هنگام تولد با نوزاد بروز کند ولی تا زمانی که دچار پارگی نشود علائمی بروز 
نمی دهد، در آن رگ ها به حالت پیچیده در هم و به صورت بدفرم و بدش��کل 
قرار می گیرند. پارگی ش��ریان های بدفرم یکی دیگر از عواملی است که باعث 

خونریزی مغزی می شود.
 دکتر کیهانی فرد توضیح داد که آنژیوپاتی آملوئید وضعیتی است که در آن 
پروتئین به شکل قطعاتی در رگ ها انباشته می شود، این حالت با افزایش فشار 

خون و پیری تشدید می شود و در اصل یک ناهنجاری رگ های خونی است.
این ج��راح مغز و اعص��اب گفت: وضعی��ت آنژیوپاتی آملوئید ممکن اس��ت 
خونریزی های کوچکی را ایجاد کند که فرد متوجه آن نشود و علائمی جندانی 

نداشته باشد ولی درنهایت ممکن است منجر به یک خونریزی بزرگتر شود.
 وی خاطرنشان کرد: بیماری های کبد با شدت گرفتن به طور کلی با افزایش 
احتمال خونریزی مغز همراه اس��ت و همچنین وجود تومور در مغز می تواند 
باعث خونریزی مغزی ش��ود.دکتر کیهانی فرد در پاس��خ به این پرسش که " 
خونریزی مغزی چه علائمی دارد "، گفت: س��ردرد نمی تواند همیش��ه دلیل 
خونریزی مغزی باش��د. علائم خونریزی بر اس��اس محلی که در آن خونریزی 
رخ داده اس��ت می تواند متفاوت باشد به طور مثال درصورتی  که خونریزی در 
قس��متی از مغز باشد که مسئولیت بینایی را بر عهده دارد منجر به مشکلات 
بینای��ی می گردد. اخت��لال در هماهنگی و تعادل، ضعف و لمس ش��دگی در 
اطراف بدن، صرع ناگهانی نیز از دیگر علائم هستند. این جراح مغز و اعصاب 
اضافه کرد: از آنجا که مس��ئولیت تکلم بر عهده قس��مت چپ مغز اس��ت لذا 
خونریزی در این قس��مت موجب اختلال در تکلم می ش��ود.وی تشریح کرد: 

اگر خونریزی در قس��مت پایین مغز باشد که بیش��تر فعالیت های غیر ارادی 
بدن توس��ط آن تنظیم می گردد فرد را دچار حالت کما می کند. علاوه بر این 
ممکن اس��ت برخی علائم خونریزی مغزی به صورت س��ریع و ناگهانی باشد. 
دکتر کیهانی فرد ادامه داد که ممکن است بعضی از علائم خونریزی مغزی هم 
به  مرور زمان ظاهر گردد، علائم این عارضه ممکن است به تدریج یا ناگهانی 
باش��ند، ممکن است به سمت بدتر ش��دن پیش بروند یا ناگهانی و به صورت 

بسیار شدید، رخ دهند.
ای��ن جراح مغز و اعصاب عنوان کرد: علائم خونریزی مغزی در افراد مختلف، 
متفاوت است و ممکن است برخی و یا تمامی این علایم برای فرد پیش بیاید.

وی متذکر ش��د: برخی علائم خونریزی مغزی شرایط اورژانسی خواهد بود و 
باید س��ریعا با اورژانس تماس گرفته شود این علایم عبارتند از سردرد شدید 
ناگهانی، تش��نج در صورتی که قبلا س��ابقه آن وجود نداش��ته باشد، ضعف و 
بی حس��ی در دست یا پا، تهوع و یا اس��تفراغ، دوبینی، کاهش هوشیاری و یا 
بی حالی، س��وزن سوزن ش��دن و یا گز گز در بدن، مشکلات گفتاری، مشکل 
 در بلع، اش��کال در خواندن یا نوش��تن، مشکلات حرکتی مانند لرزش دست، 
عدم تعادل و عدم هماهنگی، از دس��ت دادن هوشیاری،احساس بو و یا طعم 

غیر طبیعی است.
دکت��ر کیهانی فرد در پاس��خ به این پرس��ش که " خونری��زی مغزی چگونه 
تش��خیص داده می شود "، بیان کرد: اگر هرگونه علائم مشکوک به سکته در 
فرد موجود باشد، آزمایش  ها برای تشخیص بلافاصله باید انجام شود. نشانه های 
آس��یب مغزی، اختلال در تکلم و بی حس��ی توس��ط این آزمایش ها مشخص 

می گردد.
 ای��ن جراح مغز و اعصاب افزود: به طور کل��ی آزمایش های رادیولوژی از قبیل 
سی  تی  اس��کن و ام آرآی برای تشخیص خونریزی مغزی بسیار حائز اهمیت 
است زیرا این قبیل آزمایش ها محل خونریزی مغزی و ویژگی های مختلف آن 
را به  خوبی نمایان می کند. خونریزی چنانچه در قسمت داخلی و بیرونی مغز 
باشد توسط این آزمایش ها مشخص می شود و علاوه براین علت خونریزی نیز 
تشخیص داده می شود. آزمایش های بیشتر نیز برای تشخیص ناهنجاری عروق 

ارائه می گردد و برای تشخیص و درمان اقدام می شود.
 وی اذعان داش��ت که بیمارانی که دارای خونریزی مغزی هستند باید تحت 
مراقبت پزش��ک باشند. درمان اولیه ش��امل پایدار کردن فشارخون و تنفس 
است. برای تأمین و پایدار کردن اکسیژن مغز و دیگر اندام از دستگاه ونِتیلاتور 
استفاده می شود. در برخی اوقات نظارت بر ضربان قلب، سطح اکسیژن خون و 

فشار داخل جمجمه باید به  صورت جدی صورت گیرد.
دکتر کیهانی فرد ادامه داد: پس از پایدار شدن شرایط بیمار تصمیم  گیری برای 
عمل جراحی به  سرعت انجام می شود. تصمیم  گیری  ها باید بر اساس موقعیت 
و اندازه خونریزی مغزی صورت بگیرد. خونریزی مغزی در برخی بیماران نیازی 

به عمل جراحی ندارد.
این جراح مغز و اعصاب افزود: داروهای مختلفی به منظور کاهش آماس ناحیه 
خونریزی، متعادل کردن فشارخون و کاهش خطر تشنج تجویز می گردد. اگر 
بیمار در حالت هوشیار باشد، داروهایی به منظور کاهش درد نیز تجویز می شود.

وی توضیح داد: بسیاری از بیمارانی که مبتلا به خونریزی مغزی هستند، بهبود 
می یابند. میزان بهبود اما در صورتی که خونریزی در قسمت مشخصی از مغز 

باشد و خونریزی ابتدایی بسیار زیاد باشد کاهش می یابد.
دکت��ر کیهان��ی فرد عن��وان ک��رد: درصورتی  ک��ه بیمار با موفقی��ت مراحل 
خونریزی اولیه را پش��ت س��ر گذارد، بهبودی به مراتب بیشتر از بیماران دیگر 
به طول می انجامد. به مرور زمان ش��رایط بیمار از طریق توان  بخشی فیزیکی 
و گفتاردرمانی بهبود می یابد. برخی مشکلات اما از قبیل سردرد ممکن است 

پس از بهبود نیز همچنان باقی بماند.
این جراح مغز و اعصاب اظهار کرد: عوارض بعد از خونریزی مغزی دقیقا بسته 
به این اس��ت که خونریزی در کدام قسمت مغز و چه مقدار اتفاق افتاده باشد 
و مهمتر از آن اینکه چه زمانی بیمار به بیمارستان منتقل شده و چقدر زمان 

را از دست داده است.
وی متذکر ش��د: عوارض خونریزی مغزی در بس��یاری از بیماران بهبود پیدا 
می کند ولی در برخی از بیماران ماندگار خواهد بود، عوارض احتمالی ش��امل 
س��کته مغزی، از بین رفتن عملکرد مغز، عوارض جانبی دارو ها و حتی مرگ 
ممکن است رخ دهد و این موضوع بسته به میزان تورم و خونریزی ممکن است 
حتی در صورتی که بیمار سریعا به بیمارستان منتقل شده باشد هم رخ دهد.

دکتر کیهانی فرد اظهار کرد: عوارض بعد از خونریزی مغزی می تواند ش��امل 
خستگی، مشکلات بلع، اختلال در صحبت کردن،احساس درد و یا بی حسی 
در یک س��مت بدن، ذات الریه، از دس��ت دادن حافظ��ه و اختلال عملکردی 
ش��ناختی )اخت��لال در یادگیری، ش��ناخت، حافظه، اس��تدلال(، تورم روی 

مغز،تشنج، افسردگی و مشکلات عاطفی باشد.
این جراح مغز و اعصاب می گوید: خونریزی مغزی به این دلیل که بسیار وابسته 
به ش��رایط خاصی مانند فشار خون است می توان ریسک فاکتورهای آن را به 

حداقل رساند و برای این کار باید برخی موارد را در نظر بگیرید.
وی افزود: تقریبا 8۰ درصد افرادی که با خونریزی مغزی مراجعه می کنند در 
سابقه پزشکی شان فشار خون بالا هست، کاری که می توانید انجام دهید این 
اس��ت که غذای س��الم بخورید، نمک را در رژیم غذایی تان کم کنید، ورزش 
کنید، مش��کلات اضطرابی تان را کاهش دهید و با روش های کنترل استرس 
آشنا شوید، اگر لازم است با دکتر مشورت کنید و از داروهای فشار خون کمک 
بگیرید. دکتر کیهانی فرد توصیه کرد: برای پیشگیری از بروز خونریزی مغزی با 
دقت رانندگی کنید، کمربندتان را ببندید و اگر موتورسوار هستید کلاه ایمنی 
را فراموش نکنید این جراح مغز و اعصاب ادامه داد: اگر دچار مشکلاتی مانند 
آنوریسم هستید حتما برای درمان آن اقدام کنید، روش های کمر تهاجمی این 
روزها برای درمان آنوریسم کار را بسیار راحت کرده است برای این روش ها با 
پزشک خویش مش��ورت کنید. وی افزود: اگر داروی خاصی مصرف می کنید 
مانند وارفارین )داروی ضد انعقاد( حتما تحت نظر دکترتان باشید و به صورت 
دوره ای برای کنترل س��طح خون و ش��رایط به او مراجعه کنید و مواد مخدر 
مصرف نکنید زیرا احتمال خونریزی را افزایش می دهد.  دکتر کیهانی فرد در 
پایان گفت: جنین کمتر از 32 هفته به دلیل ضعیف بودن عروق شان بیشتر 
در معرض خونریزی مغزی هستند. از این  رو هیدروسفالی  بیشتر در کودکانی 
که در دوران اوایل جنینی هستند را دامن گیر می کند. هیدروسفالی در واقع به 
جمع شدن مایعی در اطراف مغز اطلاق می گردد. در صورت تشخیص به موقع 
با تجویز برخی داروها برای مادر، می توان از این شرایط حادتر پیشگیری کرد.

در گفتگو ی آفتاب یزد با متخصصان مطرح شد 

13 درصد از سکته ها ریشه  در خونریزی یا »خونریزی مغزی«  دارد 
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مدت ها  که  مغزی  شریان های  خوئی:  طبیب  =دکتر 
فشار خون بالا را تحمل می کنند به تدریج استقامت 
دیواره خود را از دست داده و در نهایت دچار پارگی 
و خونریزی می شوند که طبیعتا ناگهانی رخ می دهد. 
متاسفانه این خونریزی مغزی در اکثر موارد در نواحی 
قابل  عوارض  و  می دهد  رخ  مغز  حساس  و  عمقی 

توجهی را بر جا می گذارد

با  که  افرادی  درصد   80 تقریبا  فرد:  کیهانی  =دکتر 
خونریزی مغزی مراجعه می کنند در سابقه پزشکی شان 
فشار خون بالا هست، کاری که می توانید انجام دهید 
رژیم  در  را  نمک  بخورید،  سالم  غذای  که  است  این 
غذایی تان کم کنید، ورزش کنید، مشکلات اضطرابی 
استرس  کنترل  روش های  با  و  دهید  کاهش  را  تان 
آشنا شوید، اگر لازم است با دکتر مشورت کنید و از 

داروهای فشار خون کمک بگیرید



یکشنبه  28 آبان 1402    شماره  6723

امروزه اکثر افراد پیش از آن که در سنین کهنسالی فوت کنند به اواخر دهه هفتم عمرشان 
می رســند. با این وجود، اگر در ســال ۱۸۸۰ میلادی در ایالات متحده متولد شده بودید 
اگر جشن تولد ۴۰ سالگی تان را برگزار می کردید بسیار خوش شانس قلمداد می شدید. با 
گذشت سال ها طول عمر ما به لطف علم پزشکی افزایشی تقریبا دو برابری پیدا کرد. پس 
چرا باید کار را در اینجا متوقف سازیم و اگر این کار را نکنیم چه اتفاقی رخ خواهد داد؟ برای 

بسیاری این یک سوال یک میلیارد دلاری است.
به گزارش فرارو به نقل از دیلی بیست، سرمایه گذاری در استارت آپ های طول عمر در سال 
۲۰۲۲ به ۵.۲ میلیارد دلار افزایش یافت و پیش بینی می شود ارزش این بازار تا سال ۲۰۳۰ 
به ۴۴.۲ میلیارد دلار افزایش یابد. میلیاردرهایی مانند »سم آلتمن« کارآفرین و برنامه نویس و 
»جف بزوس« بنیانگذار شرکت آمازون از سرمایه گذاری هایی حمایت می کنند که تحقیقات 
طولانی مدت مانند جوان سازی سلولی، ویرایش ژن، و کشف داروی هوش مصنوعی را هدف 
قرار داده اند. برای مثال، »برایان جانسون« میلیونر عرصه فناوری ۴۶ساله را در نظر بگیرید 
که اخیرا با رژیم ضد پیری شــدید خود خبرساز شده است. او ساعت ۴:۳۰ صبح از خواب 
بیدار می شــود، تمام وعده های غذایی خود را پیش از ساعت ۱۱ صبح می خورد و ساعت 

۲۰:۳۰ بدون هیچ وقفه ای به رختخواب می رود.
او می گوید که از یک رژیم غذایی سخت با ۲۲۵۰ کالری پیروی می کند که در آن به منظور 
دریافت هر کالری باید برای زندگی اش بجنگد و روزانه بیش از ۱۰۰ قرص مکمل مصرف 
می کند. جانسون ادعا می کند که این روند به او اجازه داده است که به »اندازه گیری شده ترین 
فرد در تاریخ بشریت« تبدیل شود. او می گوید: »من می خواهم تجسم شخصی ایده نمردن 

باشم و الگوریتمی بسازم که بهتر از خودم از من مراقبت کنم«.
فناوری های تجربی از جمله ژنومیکس )علم بررسی توالی و کمیت ژنی(، پزشکی ترمیمی یا 
بازساختی*، نانوتکنولوژی و هوش مصنوعی از طریق پژوهشگرانی که بر روی طول عمر کار 
می کنند و افرادی در سیلیکون ولی مانند جانسون که برای دست کم چندین دهه تلاش 
کرده اند تا در راســتای افزایش طول عمر گام بردارند راه خود را از حاشیه به جریان اصلی 

باز کرده اند.
با انجام این کار ثروتمندان و قدرتمندان خود و کیف پول شــان را به مثابه خوکچه هندی 
عرضه کرده اند با این تصور که چشمه جوانی در نهایت به نقطه ای می ریزد که در دسترس 
همگان باشد همان گونه که ظاهرا این رویه الگوی سایر فناوری ها نیز بوده است. جانسون که 
خود را یک »ورزشکار حرفه ای جوان سازی« قلمداد می کند می افزاید: »تلاش من اساسا این 
است که بفهمم چگونه می توانم نمیرم. سپس مردم پیام کارم را می شنوند. من صرفا همان 

بازی ای را انجام می دهم که همه انجام می دهند: نمردن«.
جانســون به خاطر درمان ها و اقدامات غیر متعارف متعددی که او را جوان تر می کنند از 
جمله رژیم غذایی سخت و برنامه خواب، تزریق به اندام تناسلی و تعویض خون با پسرش 
شهرت دارد. ممکن است بدیهی به نظر برسد که بخش عمده علل مرگ و میر مربوط به 
سن است. به منظور طولانی تر شدن عمر این به سادگی یک موضوع درمان یا پیشگیری از 
این بیماری های مرتبط با افزایش سن است. همان طور که جانسون در تلاش است یکی از 

گزینه ها این است که به سادگی پیر نشوید.
»اوبری دی گری« متخصص طب پیری می گوید: »در حال حاضر هیچ راهی برای فرار از 

سراشیبی هم از نظر ذهنی و هم از نظر جسمی ندارید«.
هیچ کس مشتاق این زوال ذهنی و جسمی نیست بنابراین، اینجاست که محققانی مانند 
دی گری وارد عمل می شوند. عقل سلیم می گوید اگر سبک زندگی سالمی داشته باشید 
شانس بیش تری برای زندگی طولانی تر خواهید داشت. برای دی گری تمدید زندگی، گامی 
منطقی پس از داشتن چنین سبک زندگی ای می باشد. این صرفا در مورد توسعه داروهای 

جدیدی است که می توانند به این هدف به میزان بیش تری دست یابد.
دی گری می گوید این تلاش به همان شیوه ای صورت می گیرد که داروها، درمان ها و مفاهیم 

ســاده بهداشت و بهداشــت امید به زندگی ما را به میزان دو برابر افزایش داده و از ۴۰ به 
۸۰سالگی یا تعداد سال های زندگی بیش تری رسانده است. او می گوید: »بسیاری از مردم 
خود را متقاعد می کنند که پیری مانند سایر مشکلات پزشکی نیست. این که گویی پیری 
به نوعی در تار و پود هستی تنیده شده و اجتناب ناپذیر، جهانی و طبیعی است. این نظری 

بی اساس و مهمل است«.
در مواجهه با این ایده که روزی، گزینه ای برای کاهش یا معکوس کردن پیری خواهیم داشت 
یک پرسش دائما مطرح می شود: آیا ما اصلا این را می خواهیم؟ تنها نگاهی به سرفصل ها و 
تحقیقات انجام شده در چند دهه گذشته نشان می دهند که حوزه افزایش طول عمر پیچیده 
و بحث برانگیز بوده اســت. علاوه بر جمعیت در حال پیر شدن برخی این سوال را مطرح 
می کنند که آیا زندگی طولانی تر می تواند نظام های اجتماعی و اقتصادی مان را تهدید کند. 

برخی دیگر استدلال می کنند که کیفیت زندگی مهم تر از کمیت آن است.
برای دی گری پاسخ به پرسش اول واضح است: بله. او می افزاید: »افرادی که این پرسش را 
مطرح می کنند نیز مشتاق طول عمر هستند که وقتی به بیماری سرطان مبتلا می شوند 

نزد پزشک می روند. واقعیت آن است که آنان نمی خواهند بیش از دیگران بیمار شوند«.
پیری برای ســلامتی ما مضر است اما تاکنون نتوانسته ایم کاری در مورد آن انجام دهیم. 
دی گری توضیح داد که مردم راه هایی برای مقابله روانی پیدا کرده اند. او می گوید: »یک راه 
این است که به نوعی خود را فریب دهید و فکر کنید که پیری نوعی موهبت در شکلی مبدل 

است به گونه ای که اگر پیری وجود نداشت مشکلات بدتری داشتیم«.
برخی استدلال می کنند که پیری بخشی طبیعی از زندگی است و ما باید به جای فرار از آن 
از آن استقبال کنیم. دی گری می گوید: »بسیاری از مردم خود را متقاعد می کنند که پیری 
مانند سایر مشکلات پزشکی نیست. این ذهنیت به نوعی در تار و پود جهان بافته شده و 

اجتناب ناپذیر، جهانی و طبیعی است. با این وجود، این تصور نیز مهمل است«!
»جان کی دیویس« اســتاد فلسفه و اخلاق زیستی در دانشگاه کالیفرنیا می گوید: »ما به 
گونه ای تکامل یافته ایم که بیش از آن چیزی که محیط مان به ما اجازه می دهد خودمان را 
حفظ نکنیم. ما اکنون در یک محیط ساخت بشر زندگی می کنیم بنابراین، آن چه که در 

زمانی که ما نخستی های باهوش بودیم طبیعی بود اکنون طبیعی نیست«.
بنابراین، با پیشرفت فناوری و ابزاری که برای چندین دهه زندگی بیش تر در اختیار داریم چرا 
این کار را انجام ندهیم؟ البته این سوال وجود دارد که چه کسی می تواند بیشتر عمر کند. 
نابرابری زیربنای جامعه بشری است جایی که در آن برخی از افراد صرفا به دلیل برخورداری 
از امکانات یا دسترسی به مراقبت های بهداشتی بهتر عمر طولانی تری در مقایسه با سایرین 
دارند. برخی می گویند که این نابرابری ها در صورتی که دارو یا درمان معجزه آسایی برای 

افزایش زمان زندگی در بازار وجود داشته باشد تشدید خواهد شد.
دیویس می گوید: »اگر برخی از مردم به آن دسترســی نداشــته باشند زندگی برای شان 
بسیار دشوارتر خواهد شد. پذیرش مرگ برای آنان بسیار سخت تر است«. برای مثال، طبق 
گزارش ها جانسون سالانه ۲ میلیون دلار برای تیم متشکل از ۳۰ پزشک خود و استفاده از 
فناوری های پیشرفته هزینه می کند. در همین حال، بزوس، مارک زاکربرگ و سم آلتمن 
نیــز میلیاردها دلار خود را صرف تحقیقات در مــورد طول عمر می کنند در حالی که به 

استانداردهای بالاتر مراقبت های پزشکی در مقایسه با ما دسترسی دارند.
با این وجود، طرفداران افزایش طول عمر استدلال می کنند که از نظر اخلاقی درست نیست 
که برخی دسترسی به طول عمر طولانی تر را صرفا بدین خاطر رد کنند که دسترسی به 
آن به همگان وجود ندارد. از نظر آنان سلامتی و تندرستی یک بازی با جمع صفر نیست. 
دیویس می گوید: »برای مثال، ما پیوند قلب را بدین خاطر که قلب کافی برای پیوند زدن به 

همگان وجود ندارد رد نمی کنیم«.
ســپس این پرسش مطرح می شــود که آیا در دنیایی که بسیاری از مردم به مراقبت های 
بهداشــتی اولیه دسترسی ندارند باید برای حل مسئله پیری پول خرج کنیم؟ دیویس در 
پاسخ به آنان می پرسد: »تا چه اندازه مطمئن هستید که با جلوگیری از افزایش عمر نیازهای 
دیگر در واقع برطرف خواهند شد«؟ جانسون می گوید: »ما باید سعی کنیم راه های دیگری 

برای حل مشکلات پیدا کنیم زیرا برای زندگی ارزش قائل هستیم«.
با این وجود، یکی از نگرانی های متداول که پاسخ ساده ای برای آن وجود ندارد افزایش بیش 
از حد جمعیت در صورت امکان افزایش طول عمر افراد است. این وضعیت زمانی بغرنج تر 
می شود که افراد زمان بیش تری برای فرزند دار شدن داشته باشند و زمانی که افراد بیش تری 
در اطراف شان باقی می مانند وضعیت می تواند تشدید شوند. این موضوعی است که دیویس 
اذعان می کند در مورد عمر طولانی تر افراد یک چالش بزرگ خواهد بود. او می گوید: »حل 
این مشکل واقعا دشوار است زیرا واقعا نتیجه یک محاسبه ساده است و نمی توان آن را با 

دارو حل کرد«.
البته تمام فناوری ها معایب و مزایای خود را دارند. هنگام برخورد با نکات منفی فناوری ها 
زمان به نفع ماست. علیرغم چالش هایی که افزایش مدت زمان زندگی ایجاد می کند تاریخ 
نشــان می دهد که جامعه بشری باید با آن سازگار شود. از ژن های اجداد پارینه سنگی ما 
که در طول زمان برای محافظت در برابر خطرات جهش یافته اند تا پیشرفت های رخ داده 
در عرصه بهداشت عمومی که به افزایش دو برابری امید به زندگی در فاصله قرون نوزدهم 
و بیستم میلادی کمک کردند انسان ها به سرعت خود را با شرایط تازه ایجاد شده تطبیق 
دادند. سپس پیامدهای اجتماعی مثبت بالقوه ای وجود دارد که باید هنگام اضافه کردن چند 

دهه به طول عمر خود در نظر بگیریم.
»دی گری« می گوید: »تاثیر اصلی این خواهد بود که ما تریلیون ها دلار در سال برای زنده 
نگه داشتن مردم خرج نخواهیم کرد زیرا در وهله نخست آنان بیمار نخواهند شد. پیشگیری 
از بیماری های مرتبط با افزایش سن منجر به دوران سالمندی راحت تر می شود و مدیریت 
بازنشســتگی را به دلیل کار طولانی تر آسان تر می کند. علاوه بر این، ممکن است به نفع 
نســل های جوان تر نیز باشد فارغ از آن که به آنان کمک می کند عمر طولانی تری داشته 
باشند«. او می افزاید: »من فکر می کنم با افزایش سن افراد عاقل تر می شوند. ما ممکن است 
تمایل بیش تری به علاقمندی به نسل های آینده داشته باشیم زیرا فکر می کنیم در آنجا 

خواهیم بود«.
در حال حاضر، زندگی و حرفه ما حول محور یک آغاز، یک میانه و یک پایان ساخته شده 
اســت. با افزایش سرعت تحقیقات در مورد طول عمر ممکن است مشاهده کنیم که این 
ساختار به چیزی جدید و متحول کننده تغییر پیدا خواهد کرد. دیویس می گوید: »اگر به طور 
نامحدود زندگی کنید شاید ساختار متفاوتی داشته باشید؛ در آن صورت ساختار زندگی تان 

بیش تر شبیه یک سریال تلویزیونی خواهد بود تا یک فیلم سینمایی«.

7گزارش

۱7۵۵- قدیم قیمت ها شــاید ســالی 
یکبار افزایش می یافت. اگر هم افزایشی 
بود آنقدر اندک بود که به مردم فشــار 
نمــی آورد. مثل حالا نبود ســالی چند 
بار گران شود قیمت ها هم چند برابری 

باشد. 
۱۸۰۵- کاش ایــن توافق هــا با چین و 
پروژه هایی که با آنها داریم برای اقتصاد 

کشور مفید بود. به درد مردم بخورد! 
۱7۰۱- آیا مســئولان نمی خواهند یک 
فکر اساســی برای بحران اقتصادی در 
کشور بکنند؟ شــرایط بسیاری از مردم 
تورم  است.  نگران کننده  نیســت  خوب 

بیداد می کند. 
۱7۲۰- وام ۵۰۰ میلیونــی بــه دهــه 
شــصتی هایی که امســال ازدواج کنند 
چقدر می تواند در ترغیب افراد به ازدواج 
موثر باشــد؟!  در حــال حاضر برخی از 

ازدواج می ترسند. 
۱7۳۱- تحت تأثیر مســائل اقتصادی و 
مشکلات معیشــتی در جامعه ما بسیار 
شاخص امید به آینده تغییر کرده است. 
نمی دانم برای این مشــکل چه تدبیری 

اندیشیده اند؟ 
۱۶۰۵- اگر آمریکا دست از حمایت های 
خود از رژیم اشــغالگر بــردارد احتمالا 
آتش بس و توقف این جنگ وحشتناک 

اتفاق می افتد. 
۱۶۱۵- رفتــار افراد تندرو همیشــه به 
کشور در مسائل مختلف لطمه زده یکی 
از لطمات آن به سیاست خارجه بوده و 

دیگری به پروسه انتخابات! 
۱۶۲۱- خــدا نکنــد برخــی افــراد با 
حرف هــای نســنجیده و غیرمنطقــی 
دنبال دوقطبی ســازی جامعه باشــند. 

اختلاف افکنی که هنر نیست. 
۱۵۲۱- واقعا رسانه ملی چرا فکری برای 
تغییر و رویه برنامه سازی خود نمی کند؟ 
چرا این رسانه فقط تریبون عده ای خاص 

است؟ 
۱۵۳۱- نکند خدایی نکرده حمله اراذل 
و اوبــاش به هنرمنــدان قضیه تکراری 
بشــود. اخیرا هم به مونــا فرجاد حمله 

کردند و موبایل وی را سرقت کردند. 
پیام های مردمی در صفحات 7-2
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ثروتمندان خود و کیف پولشان را مثل خوکچه های هندی برای تحقیقات طول عمر عرضه کرده اند

مورد منطقی آزاردهنده برای جاودانگی میلیاردرها
طرفداران افزایش طول عمر استدلال می کنند که از نظر اخلاقی درست نیست که برخی دسترسی به طول عمر طولانی تر را صرفا بدین خاطر رد کنند که دسترسی به آن به همگان وجود ندارد. 

از نظر آنان سلامتی و تندرستی یک بازی با جمع صفر نیست. دیویس می گوید: »برای مثال، ما پیوند قلب را بدین خاطر که قلب کافی برای پیوند زدن به همگان وجود ندارد رد نمی کنیم

آگهی ابلاغ مفاد رای موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

و   ۱۲۰۲۶۰۳۰۱۰۵۴۰۰۰۷۱۱ شماره  آرای  بموجب 
مورخ   ۱۴۰۲۶۰۳۰۱۰۵۴۰۰۰۷۱۳ و   ۱۴۰۲۶۰۳۰۱۰۵۴۰۰۰۷۱۲
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اختلاف  حل  هیأت  از  صادره   ۱۴۰۲/۰۸/۰۳
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 9۰/۰9/۲۰ مستقر 
در اداره ثبت اسناد املاک و جنوب شرق تصرفات مفروزی مالکانه به ترتیب 
دانگ  شش  از  مشاع  دانگ   ۱,۵ به  نسبت  زاده  نجف  افشار  مهرزاد  آقایان 
مهرداد  آقای   )۱۴۰۱۱۱۴۴۰۱۰۵۴۰۰۰۲۳۲ کلاسه  پرونده  )متقاضی 
پرونده  )متقاضی  دانگ  از شش  دانگ مشاع  به۱,۵  نسبت  زاده  نجف  افشار 
رشید  کبری  صدیقه  خانم  و   )  ۱۴۰۱۱۱۴۴۰۱۰۵۴۰۰۰۲۳۱ کلاسه 
کلاسه  پرونده  )متقاضی  دانگ  شش  از  مشاع  دانگ   ۳ به  نسبت  بکزاده 
با بنای احداثی در آن به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۰۱۰۵۴۰۰۰۲۳۰ ( یک قطعه زمین 
اصلی   ۴۴۱۸ از  فرعی   ۰ ثبتی  پلاک  از  قسمتی  مربع  متر  مساحت۶۲,99 
صفحه   ۲۲۸۱۷۷ و   ۴۱9۶۸۲ ثبت  ذیل  مورد  تهران   ۷ بخش  در  واقع 
اطلاع ذوی  نظر  از  مراتب  ثبت گردیده  ۲۰9 و ۳۶۵ دفتر  ۲۶۰۳و ۱۳۶۶ 
الحقوق و شرکاء مشاعی پلاک فوق در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز در روزنامه 
تصرفات  و  مالکیت  به  که  کسانی  الاشاره  فوق  قانون  طبق  میگردد  آگهی 
آگهی ظرف  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  دارند  اعتراض  فوق  متقاضی  مفروزی 
است  بدیهی  نماید  تسلیم  قضائی  مراجع  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت 
سند  صدور  به  نسبت  واخواهی  وصول  عدم  قانونی  مهلت  انقضاع  از  پس 
خواهد شد.  اقدام  نامبرده  نام  به  بالا  و حدود  مساحت  به  مفروزی  مالکیت 
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آگهی ابلاغ مفاد رای موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

بموجب آرای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۱۰۵۴۰۰۰۴۶9 و ۱۴۰۲۶۰۳۰۱۰۵۴۰۰۰۴۶۸  
 ۱ ۴ ۰ ۲ ۶ ۰ ۳ ۰ ۱ ۰ ۵ ۴ ۰ ۰ ۰ ۴ ۶ ۶ ۱و ۴ ۰ ۲ ۶ ۰ ۳ ۰ ۱ ۰ ۵ ۴ ۰ ۰ ۰ ۴ ۶ ۷ و
حل  هیأت  از  صادره   ۱۴۰۲/۰۵/۳۱ مورخ  و۱۴۰۲۶۰۳۰۱۰۵۴۰۰۰۴۷۰ 
فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اختلاف 
جنوب  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  در  مستقر   9۰/۰9/۲۰ مصوب  رسمی  سند 
دو  به  نسبت  رشیدپور  رضا  آقایان  ترتیب  به  مالکانه  مفروزی  تصرفات  شرق 
سهم مشاع از نه سهم )متقاضی پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۰۱۰۵۴۰۰۰۱99(، 
پرونده  )متقاضی  نه سهم  از  مشاع  دو سهم  به  نسبت  رشیدپور  مجتبی  آقای 
به  نسبت  رشیدپور  مرتضی  آقای   ،  )  ۱۴۰۱۱۱۴۴۰۱۰۵۴۰۰۰۲۰۰ کلاسه 
 ،) پرونده ۱۴۰۱۱۱۴۴۰۱۰۵۴۰۰۰۲۰۱  )متقاضی  سهم  نه  از  مشاع  دو سهم 
آقای مصطفی رشیدپور نسبت به دو سهم مشاع از نه سهم مشاع از نه سهم

) متقاضی پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۰۱۰۵۴۰۰۰۲۰۲( و خانم نرگس خاتون 
رشیدپور نسبت به یک سهم مشاع از نه سهم مشاع از نه سهم ) متقاضی پرونده 
کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۰۱۰۵۴۰۰۰۲۰۳( یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن 
به مساحت ۵۵ متر مربع قسمتی از پلاک ثبتی . فرعی از ۴۴۱۸ اصلی واقع 
در بخش ۷ تهران مورد ذیل ثبت ۷۷۴۶۷ صفحه ۴9 دفتر ۵۲۰ ثبت گردیده 
مراتب از نظر اطلاع ذوی الحقوق و شرکاء مشاعی پلاک فوق در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز در روزنامه آگهی می.گردد طبق قانون فوق الاشاره کسانی که 
تاریخ  از  میتوانند  دارند  اعتراض  فوق  متقاضی  مفروزی  تصرفات  و  مالکیت  به 
انتشار آگهی ظرف مدت دو ماه اعتراض خود را به مراجع قضائی تسلیم نماید 
بدیهی است پس از انقضاع مهلت قانونی عدم وصول واخواهی نسبت به صدور 
سند مالکیت مفروزی به مساحت و حدود بالا به نام نامبرده اقدام خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۸/۲۸
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰9/۱۳
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آگهی ابلاغ مفاد رای موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

مورخ   ۱۴۰۲۶۰۳۰۱۰۵۴۰۰۰۴۵۷ شماره  رای  بموجب 
۱۴۰۲/۰۵/۳۱ صادره از هیأت حل اختلاف موضوع قانون تعیین 
فاقد سند رسمی مصوب  و ساختمانهای  اراضی  تکلیف وضعیت 
9۰/۰9/۲۰ مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک جنوب شرق تصرفات 
مفروزی مالکانه عباس آب سردی فرزند حسین )متقاضی پرونده 
کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۰۱۰۵۴۰۰۰۱9۸ ( نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت ۶۴,۷۳ متر مربع 
قسمتی از پلاک ثبتی ۰ فرعی از ۴۴۱۸ اصلی واقع در بخش ۷ 
تهران مورد ذیل ثبت ۷۲۵۳۱ صفحه ۵۰9 دفتر ۴۸۰ ثبت گردیده 
مراتب از نظر اطلاع ذوی الحقوق و شرکاء مشاعی پلاک فوق در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز در روزنامه آگهی می گردد طبق قانون 
به مالکیت و تصرفات مفروزی متقاضی  فوق الاشاره کسانی که 
فوق اعتراض دارند میتوانند از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت دو 
ماه اعتراض خود را به مراجع قضائی تسلیم نماید پس از انقضاع 
مهلت قانونی عدم وصول واخواهی نسبت به صدور سند مالکیت 
مفروزی به مساحت و حدود بالا به نام نامبرده اقدام خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۸/۲۸
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰9/۱۳

گرجی زاده سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک خاوران 
تهران -14451

آگهی فقدان سند مالکیت 
نظر به اینکه طاهره باباطاهری با اعلام مفقود شدن سند مالکیت ملک مورد 
آگهی با تسلیم استشهادیه گواهی امضاء شده ۳۳۱۸۲ مورخ ۱۴۰۲-۷۰-۳۰ 
دفترخانه ۳۳۵ تهران و درخواست وارده ۱۴۰۲۸۵۶۰۱۱۵۱۰۱۶۴۴۸ مورخ 
۳۰-۰۷-۱۴۰۲ تقاضای صدور المثنی سند مالکیت را نموده است مراتب 
در اجرای ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت به شرح زیر آگهی می گردد. نام 
و نام خانوادگی مالک: طاهره باباطاهری شماره. پلاک ثبتی : ۴۵۸۱ فرعی 
از ۶۷۱۸ اصلی. علت گم شدن : جابجایی. خلاصه وضعیت مالکیت: سند 
مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به شماره پلاک 
ثبتی ۴۵۸۱ فرعی از ۶۷۱۸ اصلی به مساحت ۱۷۸.۶۰ متر مربع مفروز 
و مجزا شده از پلاک ۲9۷ فرعی از اصلی مذکور واقع در بخش ۲ تهران 
ذیل ثبت ۱۸۸۳۴۸ صفحه ۶۵ دفتر املاک ۱۲۵۴ به نام غفار اکملی ثبت 
و سند مالکیت به شماره چاپی ۶9۲۸۲۴ صادر و تسلیم گردیده است غفار 
اکملی به موجب سند قطعی شماره ۱۴۵۳۴۴ مورخ ۲۷-۱۲-۷۴ دفترخانه 
۲۶ تهران ششدانگ مورد ثبت را به طاهره باباطاهری منتقل نموده است 
و  الذکر  فوق  ثبت  مورد  مالکیت  سند  مفقودی  اعلام  به  توجه  با  اینک 
درخواست صدور المثنی آن ؛ مراتب اعلام تا هر کس نسبت به ملک مورد 
یا مدعی  نگردیده  قید  این آگهی  این معامله در  و  ، معامله کرده  آگهی 
وجود سند مالکیت نزد خود میباشد باید تا ده روز پس از انتشار آگهی به 
ثبت محل مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارایه اصل سند مالکیت یا سند 
معامله تسلیم نماید و اگر ظرف مهلت مقرر اعتراض نرسد و یا در صورت 
المثنی  اداره ثبت  ارایه نشود  یا سند معامله  مالکیت  اعتراض اصل سند 
کرد. خواهد  تسلیم  متقاضی  به  و  صادر  مقررات  طبق  را  مالکیت  سند 

ابوالفضل تریوه رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک لویزان 
تهران-14452

آگهی فقدان سند مالکیت پلاک ثبتی 88/٤٧۱8٧ بخش ۱۱ تهران 
نظر به اینکه آقای رضا نیکوئی برابر سند وکالت شماره 22۵88 مورخ 1402/0۷/18 
دفترخانه 4۷۳ تهران و برگ تقاضا به شماره وارده 8۹0۶ مورخ 1402/08/1۷ و با 
 8۵48 شمارههای  ترتیب  ذیل  شده  ثبت  محلی  استشهادیه  برگ  دو  تسلیم 
شده  مدعی  تهران   ۷04 شماره  رسمی  اسناد  دفترخانه   1402/08/1۷ مورخ 
اول  قطعه  آپارتمان  دستگاه  یک  دانگ  شش  مالکیت  سند  مالکیت  سند  که 
تفکیکی واقع در طبقه همکف بمساحت 11۵ مترمربع بانضمام انباری قطعه 2 
و پارکینگ قطعه یک تفکیکی به پلاک ثبتی 4۷18۷ فرعی از 88 اصلی مفروز 
ذیل شماره ۳۳۳8۳۶ صفحه  مذکور  اصلی  از  فرعی  از 282۷4  مجزا شده  و 
۷8 دفتر جلد 288 املاک بنام خانم فاطمه قرائی ثبت و صادر گردیده سپس 
تهران   2۷0 دفترخانه   1۳8۵/0۷/04 مورخ   4۶8۹4 شماره  قطعی  سند  برابر 
رنجبری  عالیان و محمد علی  به خانم جهان جهان  شش دانگ پلاک مرقوم 
وی  وراث  و  فوت شده  رنجبری  علی  محمد  آقای  یافته ضمناً  انتقال  بالسویه 
به میزان شش دانگ مورد ثبت را برابر سند  بهمراه مالک سه دانگ مجموعاً 
بهاره  به خانم  تهران  انتقال شماره ۳80۷۹ مورخ ۹۷/0۳/02 دفترخانه 482 
اسدی اربابی انتقال نموده و حسب درخواست خریدار یک جلد سند مالکیت 
از  است.  گردیده  صادر  و  ثبت   ۹۶ سال  ج  سری   4۷0۳۳8 چاپی  شماره  به 
طرفی خانم مونا شیرویه برابر وکالتنامه شماره 20۳۷82 مورخ 1401/10/14 
دفترخانه 21۵ تهران و با اعلام فقدان سند مالکیت بدلیل سهل انگاری، ضمن 
مالکیت  سند  المثنی  درخواست  ،سند  فقدان  استشهادیه  فرم  برگ  دو  ارائه 
نموده است. آقای رضا نیکوئی با ارائه دو برگ استشهادیه جدید بشماره 8۵48 
مورخ 1402/08/1۷ دفترخانه ۷04 تهران و تقاضای وارده شماره 8۹0۶ مورخ 
1402/08/1۷ و با عزل خانم مونا شیرویه از وکالت ،اخیرالذکر برابر سند وکالت 
صدور  تقاضای  تهران   4۷۳ دفترخانه   1402/0۷/18 مورخ   22۵88 شماره 
سهل  بعلت  که  را  تهران   11 بخش   88/4۷18۷ پلاک  مالکیت  سند  المثنی 
مالکیت  سند  المثنی  صدور  درخواست  فلذا  ،است  نموده  شده  مفقود  انگاری 
قانون  نامه  آئین  ماده 120  اجرای  در  مراتب  لذا  اند  نموده  را  موصوف  پلاک 
ثبت در یک نوبت در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار آگهی میشود تا چنانچه 
وجود  ادعای  یا  و  میباشد  مذکور  ملک  به  نسبت  معامله  انجام  مدعی  کسی 
اصل سند مالکیت نزد خود را دارد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مهلت 10 
روز اعتراض خود را به انضمام اصل سند مالکیت به این منطقه ارائه نماید تا 
به  از رویت و ملاحظه  بدیهی است اصل سند پس  قرار گیرد  مورد رسیدگی 
ارائه کننده آن اعاده خواهد شد. ضمناً به اعتراضات بدون سند مالکیت ترتیب 
مقرر  مهلت  ظرف  واخواهی  وصول  عدم  صورت  در  النهایه  نمیشود  داده  اثر 
،قانونی المثنی سند مالکیت پلاک مرقوم صادر و به متقاضی تسلیم خواهدشد.
  رضا النچری رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تهرانپارس-۱٤٤٤8

آگهی تسلیم سند مالکیت مالکین مشاعی موضوع 
تبصره ۳ ذیل ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت 

سند مالکیت ششدانگ یک دستگاه آپارتمان بمساحت 80/۶1 
بالکن است قطعه  متر مربع که مقدار ۷ متر مربع آن بصورت 
 4۷۳1/1111۵ بشماره  دوم  طبقه   ۵ بلوک   1۳۶ شماره 
ذیل  مذکور  اصلی  از   ۳۳0۳ پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز 
 ۶۶۹۹4 چاپی  بشماره   ۵2۷ صفحه   ۳۷0 دفتر   ۳202۵ ثبت 
ثبت  آوری  رود  سوری  عبدالعلی  بنام  ششدانگ  بمیزان   0
شماره  دادنامه  برابر  نامبرده  سپس  و  است  گردیده  صادر  و 
 ۷0۶ شعبه   1400/۵/۹ مورخ   1400۹1۳۹000۵44۳8۵۶
نموده  فوت  تهران  اختلاف  حل  شورای   1۶ شماره  مجتمع 
مریم  مینو  ،مهری،  ،غلامرضا  عبارتنداز  وی  الفوت  حین  وراث 
باشند  می  وی  فرزندان  و  رودآوری  سوری  همگی  معصومه  و 
نظر باینکه آقا/خانم معصومه سوری رودآوری اصالتا وکالتا برابر 
 1۵0۶ دفترخانه   1402/4/22 مورخ   8۷2۷2 شماره  وکالتنامه 
تهران از طرف وو خانم مینو سوری رودآوری تقاضای صدور سند 
مالکیت مشاعی نسبت سهم الارث خود از ششدانگ پلاک فوق 
الذکر را از این اداره نموده اند و کتباً اعلام داشته اند که اصل 
سند مالکیت پلاک فوق نزد احد از ورثه )مهری سوری )رودآوری 
می باشد ؛ از اینرو طی شماره 14028۵۶0102014۶۵۳ مورخ 
1402/۶/4 به نامبرده اخطار گردیده که عین سند مالکیت صدر 
نماید که در مهلت  اداره تسلیم  این  به  اخبار  را جهت  الاشعار 
اینرو  از  است؛  نموده  استنکاف  مالکیت  سند  تسلیم  از  قانونی 
مراتب  ثبت  قانون  نامه  آئین  ماده 120  تبصره ۳ ذیل  باستناد 
یک نوبت در روزنامه آگهی می گردد چنانچه ظرف مدت 10 
اداره  این  به  اولیه  مالکیت  آگهی سند  این  انتشار  تاریخ  از  روز 
به  نسبت  مقررات  برابر  و سپس  اعلام  به  مراتب  نگردد  تسلیم 
اقدام خواهد شد. نامبردگان  بنام  مالکیت مشاعی  اسناد  صدور 

عبدالله اخلاقی سیاهمرد سرپرست حوزه ثبت ملک 
مولوی تهران-۱٤٤5٤



اورلپ برای عبور از کازابلانکا
ادامه از صفحه اول:

... آنقدر در کانال های چپ و راســت دویدند 
و ســیم خاردارهای کالدونیــا را زیر منگنه 
گذاشــتند، که حریف نگون بخــت پنج بار 
خــرد و خاکشــیر شــد و نتوانســت حتی 
 ســگرمه های کماندوهــای ســفیدپوش را 
درهم برد. حالا تیم ملــی نوجوانان ایران با 
شــش امتیاز و تنها به واســطه تفاضل گل 
کمتر به یک هشــتم نهایی رســیده و آماده 
اســت، ســنگی بر گور مراکشی های خوش 
تکنیک بگذارد و با گــذر از خاکریز مغرب، 
یــک گام دیگر خــود را به شگفتی ســازی 

نزدیک تر کند.
خوش شانسی یا هر چیز دیگر مانع رویارویی 
تیم ما با ماتادورهای اسپانیا شد و این معنی 
و مفهومش این اســت که بــا تکیه بر بازی 
شــناور و حملات پرتعداد از دو سو و با اتکا 
بــه آندرلپ ها و اورلپ های فانتزیســت های 
خویش می توانیم در خاور دور جشن صعود 
به جمع هشــت تیم برتر جــام جهان نما را 
برپا کنیم و با موهای پریشــان در باد، سراغ 

رویاهای کالمان را بگیریم.
پنج، چهار، سه، دو، یک... وقتی دست ها در 
هم ادغام شده و تنهایی از اردوگاه یوزها رخت 
بربسته است، لابد باید با عینک خوش بینی 
به جاده های پیش رو بنگریم و از شــاگردان 
حسین عبدی بخواهیم با چاقوهای تیز شده 
کار را تمام کنند و شســتن رخت های سفید 

خود را به وقت دیگری بسپارند.
این ارتش تسخیرناپذیر برای میخکوب کردن 
ســفیران قاره سیاه، هیچ کم و کسری ندارد 
و با مرور پلن هــای تانخورده جدید می توان 
زیر بــاران تند جاکارتا، ابرهای خاکســتری 
را بر آســمان خاکســتری حاکم کــرد و با 
تیزهوشی پســران مســتعد و تاکتیک پذیر 
وطــن، ســرجوخه های نومیــد و مغمــوم 
 مغــرب را دســت از پا درازتر بــه کازابلانکا 

فرستاد.

آفتاب یزد: روز گذشته شبکه اینترنت کشور بویژه اینترنت ثابت، به صورت مقطعی 
با اختلال رو به رو شــد که بعد از مدتی این اختلال برطرف شد. اما شرکت ارتباطات 
زیرساخت در اطلاعیه ای اعلام کرده است اختلال در شبکه اینترنت به دلیل اختلال 
در شبکه انتقال استان تهران بوده که حل شده است. روابط عمومی شرکت ارتباطات 
زیرساخت اعلام کرده است که به دنبال ایجاد اختلال در شبکه انتقال استان تهران از 
ساعت ۹ و ۴۵ دقیقه تا ۱۰ و ۲۵ دقیقه در ارائه ترافیک داخل و بین الملل اپراتورهای 

کشور اختلالی رخ داد. شرکت ارتباطات زیرساخت کشور ضمن عذرخواهی از هموطنان 
بابت اختلال ایجاد شده تاکید کرد خوشبختانه با تلاش همکاران و کارشناسان فنی 
این شرکت، اقدامات لازم انجام و شبکه به حالت عادی بازگشت و هیچگونه اختلالی 
در شبکه ارتباطات زیرســاخت وجود ندارد. به گزارش فرارو، طبق اعلام نت بلاکس، 
اینترنت ایران برای زمان کوتاهی با اختلال شدید روبرو شده بود و به ۵۷ درصد سطح 

عادی کاهش یافته بود.

آفتاب یزد - گروه شــبکه: همزمان با گذشــت بیش از یک ماه از حملات 
وحشیانه رژیم صهیونیستی علیه مردم مظلوم غزه مردم سراسر کشور در 
محکومیت اسرائیل برای چندمین بار به خیابان ها آمدند. مردم سراسر ایران 
روز شنبه با حضور در راهپیمایی، حمایت خود را از کودکان مظلوم غزه اعلام 
کردند. این مراســم در تهران ساعت ۱۵ در میدان انقلاب اسلامی و با حضور 
گسترده خانواده ها، جوانان و نوجوانان تهرانی برگزار شد. در این راهپیمایی، 
مردم با شعارهای مرگ بر آمریکا، مرگ بر اسرائیل، مرگ بر رژیم کودک کُش 

صهیونیستی، انزجار خود را از جنایت های رژیم خونخوار فریاد زدند.

< آنچه در طوفان الاقصی اتفاق افتاد انعکاس جنایت یک صدساله 
          در قبال ملت فلسطین بود

اما سردار سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در این تجمع گفت: همه ایران اســلامی سرشار از غیرت دینی برای حمایت 
از کودکان فلسطین عزیز است. فرمانده کل سپاه ادامه داد: آنچه در طوفان 
الاقصی اتفاق افتاد انعکاسی از جنایت یک صدساله دولت های آمریکا، انگلیس 
و رژیم صهیونیستی در قبال ملت فلسطین بود. وی بیان کرد: دولت انگلیس 
سرزمین فلســطین را غصب کرد و در اختیار رژیم صهیونیستی قرار داد و 
فلسطینی ها با مهاجرت به تونس، اردن، لبنان و دیگر کشورها آواره شدند. 
سردار سرلشکر سلامی با بیان اینکه بعد از وقوع انقلاب اسلامی مقاومت احیا 
شد ادامه داد: فلسطینی ها هرگز نخواستند تسلیم شوند و مقاومت همچنان 
ادامه دارد. فرمانده کل سپاه گفت: طوفان الاقصی باطل کننده سحر و جادوی 
رژیم صهیونیســتی در منطقه بود و نشان داد کمک های خارجی نمی توانند 
این رژیم را از فروپاشی نجات دهند. وی افزود: آنچه در پس طوفان الاقصی 
اتفاق افتاد باعث شد تا دولت های غربی و آمریکا چهره واقعی خود را عریان 
نشان دهند و این واقعیت را هیچ کس نمی تواند انکار کند. وی با بیان اینکه 
امروز جهان در برابر آمریکا متحد است گفت: در حال حاضر آمریکا بیش از 
هر زمان دیگر در جهان منزوی شده است و این حقیقت شکستی تلخ برای 
این کشور محسوب می شود. فرمانده کل سپاه ادامه داد: از امروز اضطراب جزء 
لاینفک از زندگی صهیونیست ها است و این پدیده هرگز از این رژیم رخت 
 برنخواهد بست. آمریکا و اسرائیل پیروزی خود را در کشتار نوزادان و کودکان 
می دانند و این بزرگترین خفت برای آن هاست. وی تاکید کرد: آمریکا و اسرائیل 
بدانند مسلمانان انتقام خواهند گرفت، آن ها در جهان منزوی شده اند و این 
 شکستی سیاسی است. سردار سرلشکر سلامی گفت: رژیم صهیونیستی با 
حمایت آمریکا بعد از ۲ هفته از طوفان الاقصی نبرد زمینی را آغاز کرد و تصور 
می کرد پیروز خواهد شد اما آن ها دست به انتحار زدند و کاری کردند که برای 
مجاهدان فلسطینی فرصت ساز شد. فرمانده کل سپاه گفت: امروز نیروهای 
فلســطینی از نقاط نزدیک به سراغ تانک ها و نفربرهای رژیم صهیونیستی 
می آیند و آن ها را منهدم می کنند. سردار سرلشکر سلامی افزود: نه فلسطین 

نابود شدنی است نه جوانان آن، بلکه شکست قطعی اسرائیل در پیش روی 
این جنگ خواهد بود و این یک واقعیت قابل محاسبه است. فرمانده کل سپاه 
در پایان گفت: حمایت های درخشان شما مردم که همه سرزمین ایران را به 
غزه تبدیل کرده کمک به تقویت روحیه جوانان و سربازان فلسطینی است. 
ما برای پیروزی مردم فلسطین آرزوی صبر و استقامت داریم، البته که آن ها 

امت استقامت هستند.

< کشورهای اسلامی تنها به صدور بیانیه علیه رژیم صهیونیستی اکتفا نکنند
حجت الاسلام سید محمود حسینی، مدیرکل تبلیغات اسلامی آذربایجان 
شــرقی نیز گفت: تمامی کشــورهای اســلامی در برابر جنایت های رژیم 
صهیونیســتی، نباید به صدور بیانیه اکتفا کنند و باید سعی داشته باشند 
تا بــا اقدامات عملی با شــیطنت های رژیم صهیونیســتی مقابله کنند. 
حجت الاسلام سید محمود حسینی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: با توجه 
به جنایت هایی که رژیم صهیونیستی در غزه انجام می دهد، امروز در کل دنیا 
 تجمعی برای محکومیت آن ها برگزار شده که در تبریز نیز شاهد این تجمع 

با عظمت هستیم.

< هیچگاه دیده نشده که در هر ۱۰ دقیقه یک کودک سلاخی شود
نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو در مجلس شورای اسلامی هم با اشاره به 
جنایات رژیم صهیونیستی در غزه، گفت: هیچ گاه در تاریخ دنیا دیده نشده 
که در هر ۱۰ دقیقه یک کودک سلاخی شــود و حقوق بشر، سازمان ملل و 
شورای امنیت چیزی نگوید. علیرضا منادی اظهار کرد: جنایاتی که در غزه 
توسط رژیم صهیونیستی انجام می گیرد، برای همه مشهود است ولی سازمان 
حقوق بشر و شــورای امنیت در قبال آن اعتراضی نمی کند و این امر واقعا 

بی نظیر است که این جنایات همچنان ادامه دارد.

< طوفان الاقصی ضعف قدرت نظامی اسرائیل را به دنیا نشان داد
در این تجمع، نماینده ولی فقیه در سپاه شهدای آذربایجان غربی هم گفت: 
طوفان الاقصی، ضعف قدرت نظامی اســرائیل را به دنیا نشان داد و هیمنه 
این رژیم را شکست چرا که اســرائیل ادعا داشت که چهارمین قدرت برتر 
نظامی دنیا است اما در مقابل یک گروه شبه نظامی حرفی برای گفتن نداشت. 
حجت الاســلام فیاضی با اشــاره به اینکه طبق آیات قرآن، هرکس صدای 
مظلومی را بشنود ولی جواب ندهد مسلمان نیست، تصریح کرد: خداوند بارها 

در قرآن کریم فرموده آینده از آن انسان های برحق است.

< دنیا علیه رژیم صهیونیستی بیدار شده است
از سوی دیگر فرمانده ســپاه امیرالمومنین )ع( استان ایلام گفت: اسرائیل 
در سایه ســکوت مجامع بین المللی، داعیان حقوق بشر و چراغ سبز آمریکا 
و دولت های اروپایی در ۷۰ سال گذشته در اراضی اشغالی جنایات بی شماری 
مرتکب شده که کشتار مردم بی گناه اردوگاه های صبرا، شتیلا، دیریاسین و 
غزه تنها گوشه هایی از جنایت های این رژیم سفاک در حق مردم فلسطین 
است. »سردار جمال شاکرمی« اظهار کرد: عملیات الاقصی یک فتح الفتوح 
واقعی بود که نیروهای مبارز فلســطینی با ابتدایی ترین سلاح ها، لایه های 
دفاعی و امنیتی اسرائیل را درهم شکستند و به قلب این رژیم نفوذ کردند. 
وی گفت: این عملیات بدون شک مقدمه عملیات های بعدی مبارزان فلسطینی 
خواهد بود و اکنون این رزمندگان مقاوم جسارت و شجاعت مقابله با اسرائیل 

را یافته اند.

< اراده جهانی برای جلوگیری از جنایت صهیونیست ها وجود ندارد
اما نماینده ولی فقیه در چهارمحال و بختیاری با بیان اینکه متاســفانه اراده 
 جهانی برای جلوگیری از جنایت صهیونیســت ها وجود ندارد، گفت: امروز 
صدای رسوایی شان همه جا پیچیده است. این همه کودک و زن در بیمارستان ها 
را مــورد هجمه قرارمی دهنــد و هیچ جای امنی برای مــردم مظلوم غزه 
نگذاشته اند. حجت الاسلام والمسلمین محمدعلی نکونام اظهار کرد: شما بار 
دیگر به صحنه آمدید با مشت های گره کرده و با دل های خونین و با قلب توأم 
با غصه به دلیل جنایت هایی که بر مردم غزه صورت گرفته، این ننگ بشریت 
 و انسانیت است و متاســفانه اراده جهانی برای جلوگیری از این جنایت ها 

وجود ندارد.
گفتنی است ارتش رژیم اشــغالگر قدس از ۴۲ روز پیش با چراغ سبز غرب 
جنگ ویران کننده ای را علیه نوار غزه آغاز کرده که در پی آن بیش از ۱۱ هزار 
و ۵۰۰ فلسطینی شهید شده اند. از این تعداد ۴۷۱۰ نفر کودک و۳۱۶۰ نفر زن 
بودند. به دنبال این جنگ، همچنین بیش از ۲۹ هزار و ۸۰۰ فلسطینی مجروح 
شده اند که ۷۰ درصد آن ها طبق اعلام وزارت بهداشت نوار غزه، زن و کودک 

بوده اند.

بازتاب راهپیمایی سراسری در محکومیت جنایات رژیم صهیونیستی

حمایت ایران از کودکان مظلوم غزه

صاحب امتیاز: منصور مظفری روزنامه فرهنگی، سیاسی، اجتماعی 
مدیر مسئول:  منصور مظفری
ارتباط مستقیم با مدیرمسئول: ۰۲۱-۸۸۳۲۸۷۴۳
زیرنظر شورای سردبیری
  تلفن: ۶۱ -۸۸۳۲۲۱۶۰ 
سردبیر:  سید علیرضا کریمی
آگهی ها:  ۰۹۲۱۳۵۵۳۱۹۳-۰۹۱۲۸۴۳۷۰۱۸
شهرستانها: ۰۹۱۲۸۴۳۷۰۱۸
چاپ:  صمیم- تلفن: ۴۴۵۸۲۸۱۴
توزیع: موسسه نشرگستر امروز نوین- تلفن: ۶۱۹۳۳۰۰۰ 
تهران: خیابان شهید مطهری،  ابتدای قائم مقام فراهانی)به سمت هفت تیر( 
کوچه ۲۶ پلاک۱۰ طبقه اول واحد یک
دفتر مرکزی یزد: بلوار۲۲  بهمن، تلفکس: ۰۳۵-۳۵۲۴۶۹۱۹
مقالات و نوشتارهای ارسالی به روزنامه افتخاری بوده و درصورت عدم چاپ مسترد نمی گردد

سال ۲۶ | شماره 6723< اذان ظهر ۱۱:۵۰    <  اذان مغرب ۱۷:۱۵    <   اذان صبح فردا ۵:۱۷    <  طلوع آفتاب فردا  ۶:۴۵ امام علی )ع(:  مردانگی وفا کردن به عهد است. یکشنبه ۲۸ آبان ۱۴۰۲  |

ای فروغِ ماهِ حُسن، از روی رخشان شما حافظ نامه 
آبــروی خوبی از چاه زَنخَدان شــما

تفسیر: حافظ خطاب به خالص ســازان می گوید شما که سراسر از 
حســن و خوبی هستید اما گمان نکنید فروغ ماه حسن فقط متعلق 

به شماست.در رقبا هم آدم خوب یافت می شود!

بعد از یک ماجراجویی پر پیچ و خم و طولانی، بالاخره موزۀ لوور توانســت نقاشی 
۷۰۰ ســالۀ موســوم به »تمسخر مســیح« را که یک نقاش قرن سیزدهمی به نام 
سیمابو کشیده است به دست بیاورد. این نقاشی با ابعاد ۱۰ در ۸ اینچی که اکنون 
رســما یک »گنج ملی« برای فرانسه محسوب می شود، سال های سال بدون اینکه 
کســی از ارزش آن آگاه باشد بالای یک اجاق خوراک پزی در آشپزخانۀ یک پیرزن 
۹۰ســاله آویزان بود. به گزارش فرادید، این نقاشی که مربوط به حدود سال ۱۲۸۰ 
اســت، صحنه ای از انجیل را که مربوط به قبل از مصلوب شدن حضرت عیسی )ع( 
است به تصویر می کشد. مالک این اثر که در دهه ۹۰ زندگی اش بود، به یاد نداشت 
که این قطعه از کجا آمده اســت و تصور می کرد که یک نماد مذهبی یونانی است. 

به گفته کیم ویلشــر از گاردین، چهار ســال پیش، زمانی که او شروع به پاکسازی 
خانــه اش قبل از نقل مکان کرد، قصد داشــت تابلو را بیــرون بیندازد، بدون اینکه 
از ارزش واقعی آن آگاه باشــد. اما خوشــبختانه، خانواده او با یک متخصص تماس 
گرفتنــد تا اقلام موجــود در ملک را ارزیابی کنند. تصویر غیرمعمول مســیح نظر 
متخصص را به خود جلب کرد، او تصور می کرد که ارزش آن ممکن است صدها هزار 
دلار باشد. ســیمابو متولد حدود ۱۲۴۰ در فلورانس است. بسیاری از مورخان هنر 
فکر می کنند که او معلم هنرمند مشــهور جوتو بوده است. امروزه تنها حدود ۱۵اثر 
شناخته شده از سیمابو وجود دارد و بنابراین »تمسخر مسیح« یک یافتۀ فوق العاده 
نادر محســوب می شود. این نقاشی بخشی از یک مجموعۀ چند پنلی شامل هشت 

صحنه است که مصلوب شدن و مصائب مسیح را به تصویر می کشند. در حال حاضر 
تنها دو اثر دیگر از این هشــت پنل شناخته شده است. اریک تورکوین، متخصص 
هنر مستقر در پاریس، برای کمک به تعیین اعتبار این نقاشی دعوت شد. تورکوین 
در ســال ۲۰۱۹ به وبســایت آرت نت گفت: »ما نمی توانیم در انتســاب این اثر به 
سیمابو شکی داشته باشیم، زیرا این تصویر به وضوح بخشی از همان ]هشت پنل[

اســت«. زنی که در ابتدا صاحب این تابلو بود، تنها دو روز پس از فروش درگذشت 
و ســه وارث او صاحب رقم خیره کنندۀ فروش شــدند. موزه لوور اثر هنری تازه به 
دست آمده را همراه با نقاشی دیگری از سیمابو در نمایشگاهی که بهار آینده افتتاح 

می شود به نمایش خواهد گذاشت.

پیام های واقعی زندگی
ادامه از صفحه اول:

مهربان باش هر کس نبردهای خودش را دارد بعضیا با زندگی و بعضی ها با خودشان
خدایا به ما قدرتی ده مثل آدم زندگی کنیم اینکه زندگی نیست به خدا.

یادمان باشد انسان ها کپی برابر با اصل ما نیستند که رفتارهای مشابه ما داشته باشند
چقدر عزا بر سر ما ریخته اند که دیگر فرصت سوگواری کردن را هم نداریم.

انســان مدرن دارای حرص مدرن و مضاعف به مادیات زندگی اســت در حالی که 
وظیفه انسان مدرن دقت بیشتر در زیست ایمن است.

چهره، معنادار ترین قسمت در کل بدن انسان است.
چشــمان گویا ترین قسمت در هر چهره ای اســت چون مهر ورزیدن زیبا ترین کار 

دنیاست چون آمار واقعیت عریان جامعه است.
آدم زیادی نزدیک باشــد می سوزد، زیادی دور باشد یخ می زند، باید نقطه درست را 
پیدا کرد و در آن ماند چون زندگی یک بازتاب اســت هرچی بفرســتی باز می گردد 

چون انسانیت بهترین دین است.
با هم باشیم و کنار هم آنگاه لذت یک درست بودن را می فهمیم.

کاش بی دغدغه می خندیدیم و بی منت می بخشیدیم و بی فکر می خوابیدیم و غرق در 
آرامش اشتیاق بیدار می شدیم.

از دور از بیرون همه چیز آنطور که هست به نظر نمی رسد.
 هیچ وقت نه هیچکس را ســرزنش کنیــد و نه قضاوت از گفتــار آدم ها با احتیاط 

عبور کن.
روزانه کمی سکوت را در برنامه برای استراحت خودتان داشته باشید.
وسایل آسایش داریم ولی آرامش نداریم دنیا به دوام آوردن نیاز دارد.

استرس و غصه بیماری قرن هستند باید تاب آوری را یاد گرفت.
گاهی هم میخواهی زندگی کنی فرصتش را نداری.

مهمترین چیز مرگ فراموشی بعد از مرگ آدمهاست زود فراموش میشین.
به خود آییم در آخرین فرصت های باقیمانده عمر...

پــدرم خدا بیامرز همیشــه توصیه توام 
بــا غرو لنــد میکرد و می گفــت: آنقدر 
رفیق بــازی نکنید آخــر و عاقبت نداره. 
حرف وی از جهاتی بســیار هم درست 
بود چون برخی افراد تو زندگی به خاطر 
رفیق بازی باخت دادند. برای همین پدرم 
از رفیق بازی من می ترســید )هر چند 
خودش همه جای کشــور رفیق داشت( 
اما زمان گذشــت آن خــدا بیامرز الان 
زیر خروارها خاک آســوده و آرام گرفته 
است ولی متوجه شدم واقعا رفیق بازی 
در خیلــی مواقع هم نه تنها باعث باخت 
نیست بلکه باعث پیشرفت آدم می شود. 
مثلا در خبرها خواندم: »یکسری از افراد 
با رفیق بازی صاحب جاه و مقام شدند« 
بــازی می توانــد جنبه های  رفیق  پس 
بســیار مثبت هم داشته باشــند. اینجا 
بــه این نتیجه می رســیم که دوســت 
خوب چقدر باعث پیشــرفت می شــود! 
خوش به حال کســانی که دوست خوب 
دارند و توســط آن ها به مقام و منصب 
می رسند، میز ریاست را لمس می کنند 
تکیه به صندلی چرمی ریاســت می زنند 
و اقتدار را لمــس می کنند! البته با این 
حســاب حتی می تــوان گفــت: رفیق 

سالاری بر شایسته سالاری می چربد!
اما چون بحث رفیق بازی مسئولین هم 
شــد باید عرض کرد اشکالی ندارد رفیق 
بازی می کنند اما رفیق مردم هم باشند. 

دست مردم را هم بگیرند.
یک نکته دیگر: کســانی که فقط دنبال 
توزیع پســت و مقام بین دوستان خود 
هســتند و بــه خالص ســازان معروف 
هســتند این کارهای آنان نیز آخر رفیق 
بازی اســت اما درست نیســت به بهانه 
رفیق بازی »زیــرآب« دیگران را بزنند. 
لذا با اجازه آقای حــداد عادل )که این 
روزهــا او هــم دل خوشــی از بعضی ها 
ندارد( جریان خالص ســازان را »جریان 

رفیق بازان« هم می نامیم!
البته جناب شــعار باشــی هم در وصف 
این رفقای صمیمی ایــن رفیق بازان یا 

خالص سازان می گوید:
در مرام و معرفت اینان هیچ شکی نیست
ولی مرام شان جز برای خودی ها نیست

چو پا دهد میزنند زیرآب هرکه غیر خود
در حلقه مدورشــان جــای هیچ غریبه 

نیست
به غیرخود کارشان جمله زیرآب زنیست!

و...
پس نتیجه می گیریم رفیق بازی نباید به 
حد افراط گرایی برسد تندروی در رفیق 
بازی هم درســت نیســت به اسم رفیق 
بازی حذف رقیب درســت نیست. حتی 
شــاید بگویند: »مملکت مال ما و رفقای 
ماست« اما درســت نیست. دیگران هم 

آدم اند دل دارند حق دارند.

خبرچین

خالص سازان، 
رفیق بازان

 امیر حسین ذاکری 
طنزنویس 

 اراک

قزوینرشتتهران

 گلستان

یاسوج

تبریزاهوازاردبیل

در اتفاقی نادر

یک وزارتخانه از مردم عذرخواهی کرد!

نقاشی ۲۶ میلیون دلاری که سال ها در »آشپزخانه« آویزان بود!
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 آموزش 

 معاینه فنی 

 زباله 

 شورای شهر 

فعلا خبری از تبدیل وضعیت معلمان 
خرید خدماتی نیست

بنابر اظه��ارات معاون حقوقی و امور مجلس 
وزی��ر آموزش و پرورش، گرچ��ه رایزنی بین 
وزارت آم��وزش و پرورش و س��ازمان اداری 
و اس��تخدامی در خص��وص تبدیل وضعیت 
معلمان خرید خدمات آموزش��ی به قرارداد 
 معین انجام ش��ده اما ت��ا لحظه این پیگیری 
ب��ه نتیجه نرس��یده اس��ت و از طرفی مجوز 
ج��ذب حدود ۲۰ ه��زار نی��روی خدماتی و 
س��رایداری ب��رای م��دارس صادر ش��ده اما 
همچنان در خصوص ش��یوه ب��ه کارگیری، 
درصد جذب، سهمیه آزاد یا غیرآزاد و جذب 
از طریق آزمون این نیروها ابهام وجود دارد. 
قاس��م احمدی لاشکی در گفت وگو با ایسنا، 
ب��ا بیان اینکه در حال حاضر حدود ۲۰ هزار 
معلم خرید خدمات آموزش��ی داریم، اظهار 
کرد: وزیر با سازمان امور اداری و استخدامی 
مکاتب��ه کردند ت��ا این نیروه��ا را تبدیل به 
ق��رارداد معین کنیم اما ت��ا این لحظه هنوز 
خروجی این امر به دس��ت ما نرسیده است. 
معاون حقوقی و ام��ور مجلس وزیر آموزش 
و پرورش نس��بت به تعیی��ن تکلیف معلمان 
خرید خدمات آموزشی اظهار امیدواری کرد و 
گفت: این تعیین تکلیف هم خواسته مجلس 
و وزارت آم��وزش و پرورش و هم خواس��ته 
معلمان است. اگر سازمان امور استخدامی و 
برنامه و بودجه همراهی کنند تعیین تکلیف 
ای��ن حدود ۲۰ هزار نفر به نتیجه می رس��د. 
امسال نیروی خرید خدماتی جدیدی جذب 
آم��وزش و پرورش نش��د اما آنهای��ی که از 
گذش��ته با ما همکاری هستند امسال نیز در 
مدارس ماندند و درحال همکاری با آموزش 

و پرورش هستند.

مدیر عامل ستاد معاینه فنی خودروهای 
تهران عنوان کرد

از ۳ میلیون موتورسیکلت 
تهران تنها ۵۰۰ موتور

 برای معاینه فنی آمده اند
مدی��ر عامل س��تاد معاینه فن��ی خودروهای 
ته��ران گفت: از حدود س��ه میلیون دس��تگاه 
موتورس��یکلتی که در حال حاض��ر در تهران 
مشمول گرفتن معاینه فنی هستند، متاسفانه 
در س��ال گذش��ته کمتر از ۵۰۰ دس��تگاه به 
ما مراجعه کردند و بناب��ر آمار اتحادیه معاینه 
فنی و س��امانه سیمفا در کل کشور هم حدود 
۸۰۰ دس��تگاه موتورسیکلت مراجعه کننده به 
این مراکز بودند که تعداد خیلی اندکی اس��ت. 
ش��ادی مالکی در گفت وگو با ایس��نا، در مورد 
وضعیت معاینه فنی موتورسیکلت ها با تأکید 
بر اینکه حوزه موتورس��یکلت ها حوزه ای است 
که با توجه به شرایط و وضعیت آلودگی هوایی 
که در کلان شهرها وجود دارد باید مورد توجه 
قرار گیرد، افزود: برابر سیاهه انتشار سال ۱۳۹۶ 
که ش��هرداری تهران منتشر کرده، بابت سهم 
منابع مختلف در آلودگی هوا در کلانشهر تهران 
 س��همی برای منابع متحرک قائل می شوند و 
 س��هم تولی��د آلاینده ه��ای گازی نزدیک به

 ۸۰ درصد عنوان می شود که از این ۸۰ درصد 
س��هم خودروهای س��بک ۳۷ درصد و سهم 
موتورس��یکلت ها ۲۱ درصد اس��ت. وی گفت: 
در تولید ذرات معلق که یکی از عوامل آلودگی 
هوا در کلان شهرها اس��ت خودروهای دیزلی 
سهم قابل ملاحظه ای دارند و موتورسیکلت ها 
در اینج��ا یک س��هم ۱۰ درص��دی را به خود 
اختصاص می دهند.مالکی با بیان اینکه بسیاری 
از موتورسیکلت هایی که در شهر تردد می کنند، 
موتورس��یکلت های کاربراتوری هس��تند و به 
نس��بت خیلی از خودروهای انژکتوری که در 
س��طح ش��هر تردد می کنند دارای آلایندگی 
بیشتری هستند، افزود: به دلیل نحوه قرارگیری 
پلاک موتورسیکلت ها و یا این که پلاک تعداد 
زیادی از موتورسیکلت ها مخدوش است، امکان 
شناسایی موتورسیکلت ها توسط دوربین های 

مکانیزه نیست. 

کمبود مخازن زباله
 در برخی مناطق تهران

کمبود مخازن زباله و نحوه جمع آوری زباله ها 
در برخی مح��لات تهران موجب رها ش��دن 
زباله ها در وس��ط کوچه و خیابان ها ش��ده که 
علاوه ب��ر ایجاد فضایی زنن��ده، موجب ایجاد 
مشکلات زیس��ت محیطی نیز شده است. به 
گزارش ایرنا، برخی شهروندان تهرانی در مناطق 
جنوبی تهران مدعی شدند که به دلیل کمبود 
مخزن زباله و ناهماهنگی در جمع آوری شاهد 
افزایش آلودگی و س��رگردانی شهروندان برای 
رس��اندن زباله های خود هستند.یک شهروند 
تهرانی که در منطق��ه ۱۶ زندگی می کند در 
ای��ن باره گف��ت: در محله ای ک��ه من زندگی 
می کنم کمبود مخزن زباله بسیار مشهود است 
و برخی همسایگان که سن و سال بالایی دارند 
نمی توانند مسافت نسبتا زیادی را برای یافتن 
مخزن زباله طی کنند و مجبور می ش��وند در 
همان کوچه زباله خود را روز زمین قرار دهند 
که بوی نامطبوع زبال��ه کوچه را فرا می گیرد. 
وی اف��زود: از مدیران ش��هرداری درخواس��ت 
می کنیم نسبت به جانمایی جایگاه مخازن زباله 
و افزایش آن بازنگری داشته باشند.یکی دیگر 
از شهروندان که در منطقه ۱۰ زندگی می کند 
می گوید: متاسفانه این روزها با پدیده عجیب 
و غیرمعمول سرقت برخی مخازن زباله مواجه 
هستیم و در طی تماس های زیاد با شهرداری 
بعضا باید زمان طولانی را برای جایگزین شدن 
مخزن جدید پشت سربگذاریم. وی اظهار کرد: 
اگر به اندازه کافی و لازم مخزن زباله در محلات 
تهران وجود داش��ته باشد اینقدر بی نظمی در 
زمینه جمع آوری و حمل زباله نمی بینیم و در 
برخی محلات به دلیل کمبود مخزن، زباله ها 
در وسط کوچه و خیابان رها می شود. همچنین 
شهروند دیگری در منطقه ۱۸ از کمبود مخازن 
زبال��ه در این منطقه س��خن می گوی��د و این 
چنین اظهار می کند: سامانه ۱۳۷ به شکایات 
و انتقادات شهروندان اختصاص دارد اما بجای 
اینک��ه مدیران ش��هرداری از طریق پیامک به 
مشکلات رسیدگی کنند، باید به میدان عمل 
بیایند و از نزدیک مشکلات را مشاهده کنند، 
راه ع��لاج از طریق پیامک نیس��ت. وی افزود: 
نبود مخازن زباله در برخی محلات بیش��تر به 
دلیل کم توجهی مدیران ش��هری است و این 
در حالی اس��ت که ش��هرداری همه س��اله از 
خانوارها هزینه جمع آوری زباله ها را می گیرد 
و واقعا زیبنده نیست در شهری همچون تهران 
در برخی محلات بیشتر جنوبی تهران زباله ها 
به امان خود رها می ش��ود و اگ��ر زباله گردها 
بخش��ی از این زباله ها را جم��ع آوری نکنند، 
خبری از جمع آوری منظم از سوی شهرداری 
نیست. معاون خدمات شهری و محیط زیست 
ش��هرداری تهران با قاطعیت اعلام کرد که ما 
اصلا کمب��ودی در زمینه مخازن زباله نداریم. 
حسین نظری می افزاید: به میزان لازم و حتی 
بیشتر از نیازمان مخازن زباله در انبارها وجود 
دارد و اگر کمبودی اس��ت شهرداران مناطق 
و ش��رکت پسماند در این زمینه باید پاسخگو 
باش��ند. وی ادامه داد: البته برخی مش��کلات 
ش��هروندان در زمینه سرقت مخازن است که 
چند روزی زمان می برد تا مخزن جدید نصب 
و جایگزین شود اما طرحی درخصوص افزایش 
جانمایی در چیدمان مخ��ازن زباله داریم که 
بزودی عملیاتی می ش��ود. معاون ش��هرداری 
تهران خاطرنش��ان ک��رد: برخ��ی گلایه های 
ش��هروندان درست اس��ت اما به دلیل وسعت 
برخ��ی کوچه ه��ا در محلات جنوب��ی تهران 
م��ا نمی توانیم س��ر هر کوچ��ه باریک و تنگ 
مخزن نصب کنیم و م��ا باید در فضاهایی که 
کامیون حمل زباله می تواند تردد کند مخزن 
نصب کنیم. وی در خصوص گلایه شهروندان 
درخصوص نحوه جمع آوری زباله ها نیز گفت: 
در این خصوص شرکت پسماند وارد عمل شده 
و قطع��ا در این راس��تا و با هدف بهبود کیفی 
کار و افزایش س��طح رضایتمندی شهروندان، 
با پیمانکارانی که عملکردش��ان مورد رضایت 
شهرداران مناطق و یا شرکت پسماند نباشد، 
قطع همکاری خواهد شد و قرارداد آنها تمدید 
نمی شود. به گفته نظری، شرکت پسماند طرح 
ارزیابی پیمانکاران زباله را از مدتی قبل شروع 
کرده و به طور قطع قرارداد پیمانکاران کم کار 
دیگر تمدید نمی شود.نظری درخصوص نحوه 
جمع آوری زبال��ه در محلات تهران نیز گفت: 
ط��رح جدی��دی از جمع آوری زبال��ه در چند 
منطقه از جمله یک، س��ه، چهار، هشت، ۲۱ 
و ۲۲ به تازگی اجرایی و عملیاتی ش��ده و اگر 
این طرح رضایت بخش بود در س��ایر مناطق 
نیز اجرا می ش��ود. وی اضافه کرد: روزانه سه تا 
چهار نوبت جمع آوری زباله در تهران داریم اما 
شهروندان متاسفانه ساعت خاصی زباله ها را از 
منزل خارج نمی کنند و اگر همه شهروندان در 
س��اعت ۹ ش��ب این زباله ها را از بیرون خارج 
کنند حتما کمک بزرگی به مدیریت ش��هری 
کردند. داده های آماری نشان می دهد که روزانه 
بیش از ۶ تا ۷ هزار تنُ زباله در سطح پایتخت 
جمع آوری می ش��ود که بخش قابل توجهی از 
آنها قابل بازیافت است. ناگفته نماند که بیش 
از ۱۲ هزار نفر در این کلانشهر وظیفه نظافت 
ش��هر را به عهده دارند که ش��بانه ساعت ۲۱ 
همه این زباله ها را با وس��ایل نقلیه شهرداری 
جمع آوری و پس از تفکیک زباله های بازیافتی، 

در مکان دفع زباله تخلیه می کنند.

عضو کمیسیون فرهنگی و اجتماعی 
شورای اسلامی شهر تهران:

ساماندهی دستفروشان مترو 
ضروری است

س��خنگو و عض��و کمیس��یون فرهنگ��ی و 
اجتماعی شورای اسلامی شهر تهران ضمن 
اشاره به لزوم ساماندهی دست فروشان مترو 
گفت: عدم حضور آقایان در واگن بانوان باید 
جدی گرفته ش��ود و ما در ش��ورای اسلامی 
ش��هر تهران نس��بت به این موضوع حساس 
هس��تیم.علیرضا نادعل��ی در گفت وگ��و ب��ا 
میزان درب��اره اقدامات مت��روی تهران برای 
جلوگی��ری از ورود آقایان به واگن مخصوص 
بان��وان گف��ت: در تع��دادی از کش��ور ها در 
مت��رو واگن ه��ای مخصوص بان��وان داریم و 
اینگونه نیس��ت که این اقدام تنها به کش��ور 
م��ا و مباحث عفاف و حجاب مربوط باش��د، 
بسیاری از ظرفیت هایی که به عنوان خدمات 
در شهر های مختلف دنیا ارائه می شود دارای 
بخش ه��ای اختصاصی برای بانوان اس��ت و 
وجود واگن مخصوص بانوان حداقل انتظار ما 
از مجموعه مترو است. وی درباره ساماندهی 
دست فروشان مترو بیان کرد: مسئولان مترو 
باید دست فروش��ان را س��اماندهی کنند و از 
آن ها برای حضور در کمیسیون های فرهنگی 
و اجتماعی، خدمات شهری و محیط زیست 
و حمل و نقل دعوت کنیم تا در این خصوص 

تصمیم گیری شود.

9 اجتماعی

نقطه آغاز، نشست هیئت دولت است، جایی که رئیس جمهور از وزیر 
ورزش و جوان��ان و معاون اجرایی رئیس جمهور می خواهد تا موضوع 
»ساخت ورزشگاه جدید در تهران« را برای رفع نیازهای ورزشی جوانان 
به طور جدی پیگیری کنند. پس از آن جلسه ای با حضور معاون اجرایی 
رئیس جمهور، وزیر ورزش و جوانان، و تولیت آستان امام )ره( و نماینده 
ش��هرداری تهران در نهاد ریاست جمهوری برگزار و پیشنهاد ساخت 
ورزش��گاهی در نزدیک حرم امام )ره( در مجموعه شهر آفتاب مطرح 
و بررسی می شود. سخن بعدی در این زمینه از معاون اجرایی رئیس 
جمهور اس��ت که در بازگشت از کش��ور چین، تاکید می کند: »جای 
خالی یک ورزش��گاه جامع ملی در تهران احساس می شود. تاکید ما 
در پروژه ورزش��گاه روی توان داخلی ست اما به دلیل محدودیت هایی 
که وجود دارد بخشی از کار را با شرکت های چینی پیش می بریم و در 
مسیر کار نیز از توان داخلی استفاده می کنیم. « به گزارش خبرآنلاین 
به نظر می رس��د برنامه ریزی برای س��اخت دومین ورزش��گاه بزرگ 
تهران با سرعت درحال انجام است. این درحالی است که کارشناسان 
حوزه های مختلف انتقادهای مهمی نسبت به روندی دارند که دولت 
برای س��اخت این ورزش��گاه در پیش گرفته است. مخالفت هایی که 
جرقه اش طرح »زمین پیش��نهادی برای احداث این ورزش��گاه« زده 
می ش��ود و کارشناسان حوزه زمین شناسی به فرونشست و لرزه خیز 
 بودن زمین های محدوده اعلام ش��ده اشاره می کنند...مهدی عباسی، 
 رئیس کمیس��یون معماری و شهرسازی شورای شهرتهران به تازگی 
در خصوص احداث ورزشگاه جدید در تهران گفته است: در این خصوص 
پهنه ای که برای زمین ورزشگاه انتخاب شده است مشکل دارد. البته 
 در این زمینه قرار اس��ت بررس��ی هایی انجام شود که این موضوع نیز 
مد نظر مسئولان قرار دارد. احداث ورزشگاه جدید در تهران باید پس 
از مطالعات کافی انجام بپذیرد ومنوط به اخذ مجوز از ش��ورای ش��هر 
تهران است.عباس��ی در خصوص این که آیا تاکنون از سوی مسئولان 
مربوطه در فرآیند احداث ورزشگاه جدید در تهران رایزنی یا جلساتی 
با نمایندگان شورای شهر تهران داشته است یا خیر؟ هم می گوید: در 
این خصوص هنوز جلسه ای برگزار نشده. ضمن اینکه این پروژه علاوه 
بر موضوع ارزیابی زمین بایستی در ارتباط با مواردی از جمله ترافیک و 
موضوعات اجتماعی نیز مورد بررسی قرار بگیرد.اما گروهی از منتقدان 
به رویه ساخت این ورزشگاه که به نظر می رسد ملاک اصلی آن سرعت 
ساخت است معتقدند که تجربه نشان داده ساخت و سازهای تکلیفی 
و دس��توری و بدون مطالعه و بی توجه به آمایش و نیازهای سرزمینی 
حت��ی پس از اتمام و افتتاح، امکان بهره برداری بهینه و مطلوب از آن 
فراهم نشده است. همچنین منتقدان این پرسش را مطرح می کنند که 
اظهارنظر درباره بهره برداری از برخی سالن های مجموعه جدید تا پایان 
دوره دولت س��یزدهم در صورت واقعی بودن و تحقق می تواند بسیار 
ش��تابزده و نگران کننده باشد. ورزشگاه جامعی که هنوز کار مطالعه و 
طراحی و جانمایی و کاربری های آن با توجه به نیازهای آینده ورزش 
کش��ور انجام نشده چگونه می تواند بخشی از س��الن هایش در مدت 

کم تر از دوس��ال به مرحله بهره برداری برسد؟با این وجود تفاهم نامه 
مشاوره در طراحی و ساخت مجموعه ورزشی و فرهنگی پایتخت میان 
وزارت ورزش ومدیرعامل ش��رکت چینی IPPR امضا ش��د. براساس 
اخبار منتش��ر شده این ش��رکت در حوزه ورزش پروژهای بین المللی 
بزرگی را در کشور چین مثل ورزشگاه المپیک پکن، ورزشگاه المپیک 
زمستانی ورزشگاه چنگدو برای مسابقات دانشگاهی و ورزشگاه شهر 
هانگژو طراحی کرده است. در سطح بین المللی هم می توان به ورزشگاه 
تاش��کند برای میزبانی المپیک جوانان در س��ال ۲۰۲۵ اش��اره کرد. 
همچنین ورزشگاه بین المللی بلاروس و کامبوج از دیگر پروژه های این 
شرکت عنوان شده اس��ت.با وجود کارنامه این شرکت کنار گذاشتن 
معماران داخلی از روند طراحی این ورزشگاه هم مورد مخالفت گروهی 
از معماران و شهرس��ازان است.علیرضا نادعلی سخنگوی شورای شهر 
تهران هم در این زمینه می گوید: ما در موقعیتی قرار داریم که در دنیا 
در حوزه های فناوری که یک زمانی در آن حضور نداش��تیم جزو ۱۰ 
کشور اول دنیا گاهی ۵ کشور و حتی زمانی ۳ کشور اول دنیا هستیم 
و حتما در حوزه س��اخت و س��ازه و معماری هم معماران توانمندی 
زیادی داریم. به نظر من با وجود آن که دولت به درس��تی تلاش دارد 
برای جبران نواقص موجود و مشکلاتی که در حوزه ورزشگاه ها داریم، 
ساخت ورزشگاه جدید را در اولویت قرار دهد اما باید این اتفاق با توان 
معماران داخلی بیفتد.او ادامه می دهد: این که ساخت ورزشگاه جدید 
با س��رعت و تکنولوژی روز دنیا باش��د خوب است اما باید با محوریت 
معماری ایرانی و طراحان داخلی باشد.محمدامین توکلی زاده؛ معاون 
اجتماعی فرهنگی شهرداری تهران درباره ورزشگاه جدید شهرتهران که 
قرار است شهرداری تهران هم در آن مشارکت داشته باشد، می گوید: 
احداث این ورزشگاه موضوعی بوده که از سال های قبل و در دولت های 
مختل��ف مطرح ش��ده اما درخصوص آن تصمیم گیری نش��ده و یک 
مطالبه عمومی در مورد ساخته شدن ورزشگاه، دولت به دولت انتقال 
پیدا کرده و هنوز هم اجابت نشده اما در این دولت با پیگیری رئیس 
جمهور دردستور کار قرار گرفت.او ادامه می دهد: جلسه مشترکی بین 
ما)شهرداری تهران(، وزارت ورزش و متولیان حرم امام خمینی)ره( به 

ریاست معاونت اجرایی ریاست جمهوری برگزارشد، در این جلسه بحث 
جانمایی و امکان سنجی هایی که از سال های گذشته بود، مطرح شد. 
در شهرداری تهران مطالعه مهمی در شرکت توسعه فضای فرهنگی، 
ورزشی شهرداری تهران درباره جانمایی زمین هایی که امکان اجرای 
پروژه های ورزشی را داشتند انجام شده که این گزارش برای استفاده 
ارائه شد. همچنین درخواست معاون اجرایی این بود که آیا شهرداری 
توان مشارکت در ساخت را دارد یا نه؟ چند نوع مشارکت مطرح بود، 
این که س��رمایه گذار از بیرون بیاید و آورده شهرداری زمین باشد و... 
که سرانجام قرار بر این شد که شهرداری انواع سرمایه گذاری هایی که 
امکان آن وجود دارد را بررس��ی و به دولت ارسال کند.توکلیان اضافه 
می کند: دراین جلسه از سوی متولی حرم حضرت امام)ره(- که آقای 
موس��وی به نمایندگی ازآقای سیدحسن خمینی به جلسه آمده بود 
–گفته شد از سال های قبل هم در دولت آقای احمدی نژاد و هم آقای 
روحانی زمینی در بسته بزرگی برای ورزشگاه جانمایی و طراحی شده 
ک��ه این آماده ترین حالتی بود می توانی��م با زمان بندی کوتاه تری این 
پروژه را جلو ببریم برای همین این پیشنهاد پسندیده شد، زیرا زمان 
برای دولت در ساخت این ورزشگاه مهم است و می خواهند با سرعت 
بیش��تری ساخته ش��ود؛ چون مطالعات این زمین انجام شده بود هم 
متولیان حرم حضرت امام آمادگی داشتند و هم دو رئیس جمهور قبل 
به آنجا رفته و کار شروع شده بود اما به ثمر نرسیده بود همگی باعث 
شد این زمین در اولویت قرار بگیرد. یک زمان بندی مشخص شد که 
ظرف ۱۰ روز اگر زمین دیگری شرایط بهتری داشته باشد و از طرف 
وزارت ورزش یا هر نهاد دیگری پیشنهاد شد بررسی و جایگزین شود 
و اگر پیش��نهادی نیامد همین زمین مبنا ق��رار گیرد. در این فرصت 
زمین های دیگری نیز پیشنهاد شد ولی به قطعات بزرگ تری نیاز بود 
و جانمایی و وسعت ۳۵۰ هکتاری که پیشنهاد اولیه بود، گزینه بهتری 
بود.او درخصوص هشدارهایی درخصوص بحث فرونشست زمین های 
این منطقه داده شده هم توضیح می دهد: بحث فرونشست حتماً توسط 
طراحان و مجریان این پروژه در نظر گرفته می شود، بسیاری از کشورها 
زلزله خیز هستند و محیط های بحرانی دارند؛ ولی سازه های متناسب 
با بحران، فرونشست و زلزله قابل طراحی است و طراحان در طراحی ها 
این ها را در نظر می گیرند. معاون شهردار تهران درخصوص این که چرا 
برای ساخت این ورزشگاه پیمانکار چینی انتخاب شده است هم توضیح 
می دهد: چندین ورزشگاه مدرن و به روز در قطر ساخته شده بود این 
تجربه در جلس��ه نقل شد و قرار شد شرکتی که این پروژه ها را انجام 
داده به سرعت پیدا شوند و مشخص شود آیا آمادگی دارد که در این 
حوزه فعال شود. وزارت ورزش به سرعت شرکت را پیدا کرد و با آن ها 
وارد مذاکره شد و همان شرکت مطالعاتش را شروع کرد. تا اینجای کار 
با این سرعت خوبی کار جلو رفته، هم زمین جانمایی شد و هم مشاور 
مشخص ش��ده؛ اما اگر حالت بهتری پیدا شود که یک سرمایه گذار و 
زمین بهتری پیدا شود که با زمان کمتر و هزینه کمتری بتواند کار را 

جلو ببرد تعصبی روی پیمانکاران وجود ندارد.

 دوراهی روزآمدی یا ایرانی بودن

ساخت ورزشگاه روی زمینی با حاشیه های گسل و فرونشست

معاون س��ازمان محیط زیست از محدود کردن صدور مجوز برای 
احداث باغ وحش های جدید با هدف کاهش احتمال وقوع تخلف 
در ای��ن مراکز خبر داد و گفت: در حال حاض��ر رتبه بندی اولیه 
باغ وحش ها انجام شده، اما انجام نظارت میدانی مجدد توسط یک 
تیم متخصص زیر نظر س��تاد س��ازمان در دستور کار قرار گرفته 
اس��ت. حسن اکبری، معاون محیط زیست  طبیعی و تنوع زیستی 
س��ازمان حفاظت محیط زیس��ت در گفت وگو با ایلنا در پاسخ به 
این س��وال که با توجه به ابراز نگرانی ه��ای متعدد فعالان حوزه 
محیط زیس��ت  و گمانه زنی های منتشرشده در فضای مجازی، آیا 
می توان گفت مس��ئولان باغ وحش های کش��ور در قاچاق حیات 
وح��ش نقش دارند یا خیر، توضیح داد: قطعا نمی توان با صراحت 
گفت که هیچ تخلفی در باغ وحش  های کشور رخ نمی دهد، چون 
به هر حال در هر صنف یا قشری ممکن است تخلفاتی انجام شود، 
ولی طبیعتا با هر موردی از تخلفات مربوط به باغ وحش ها که به 
سازمان محیط زیس��ت گزارش داده شود یا ماموران ما خودشان 
متوجه وقوع آن شوند، با قاطعیت برخورد می کنیم. وی افزود: به 
هر حال نمی توان انکار کرد که فرصت برای باغ وحش ها به منظور 
ارت��کاب به تخلفات حوزه حیات وح��ش، فراهم تر از افراد عادی 
است، بنابراین اگر متوجه شویم که مسئولان یک باغ وحش اقدام 
به خرید و فروش غیرقانونی یک گونه جانوری کرده اند یا به نوعی 
در قاچاق حیات وحش نقش داشته اند، برخورد با آنها را به شکلی 
جدی تر از سایرین در دستور کار قرار می دهیم. اکبری همچنین 
به راه اندازی سامانه جامع محیط زیست  در دوره مدیریتی کنونی 
س��ازمان اش��اره کرد و گفت: یکی از اهداف م��ا از راه اندازی این 
سامانه برای دریافت گزارشات مردمی و ثبت داده های مربوط به 
باغ وحش ها، به حداقل رس��اندن امکان وقوع تخلف در این مراکز 
بوده اس��ت و در این راستا، به ادارات کل استانی تکلیف کرده ایم 
که نظارت و پایش مس��تمری بر باغ وحش ها داش��ته باش��ند. به 
گفته معاون س��ازمان محیط زیس��ت، این س��ازمان از حدود یک 
س��ال گذشته با هدف کاهش احتمال وقوع تخلف در این مراکز، 
سیاس��ت محدود کردن صدور مجوز برای احداث باغ وحش های 

جدید را در پیش گرفته اس��ت و تا زمانی که شرایط نگهداری از 
گونه های جانوری در این مراکز به وضعیت مطلوبی نرسد، اجرای 

این سیاست را ادامه خواهد داد.

<لزوم ساماندهی باغ وحش های موجود
معاون محیط زیس��ت  طبیعی و تنوع زیس��تی س��ازمان حفاظت 
محیط زیس��ت با تاکید بر لزوم س��اماندهی باغ وحش های موجود 
و جلوگیری از تاس��یس مراکز جدید، اظهار داش��ت: همین حالا 
تع��داد بازدیدکنن��دگان از بس��یاری از باغ وحش ه��ای موجود، 
اندک اس��ت و باعث می ش��ود مدیری��ت باغ وحش ها برای بخش 
زیادی از متصدیان آنها صرفه اقتصادی نداش��ته باشد . در چنین 
شرایطی اگر برای احداث باغ وحش های جدید مجوز صادر کنیم، 
تعداد بازدیدکنن��دگان باغ وحش های موج��ود کاهش می یابد و 
درآمدزایی آنها با مشکلات بیشتری مواجه می شود. وی در ادامه 
خاطرنشان کرد: طبیعی است که وقتی مدیریت باغ وحش ها برای 
متصدیان آنها صرفه اقتصادی نداش��ته باشد و نتوانند به صورت 
قانون��ی هزینه های خ��ود را تامین کنند، این افراد ممکن اس��ت 
بیش��تر به ارتکاب به تخلفاتی نظیر قاچاق حیات وحش یا فروش 

غیرقانونی گونه های جانوری گرایش پیدا کنند.

<ساماندهی باغ  وحش ها با محدود کردن صدور مجوزهای جدید 
اکبری معتقد اس��ت که محدود کردن صدور مجوز برای احداث 
باغ وحش های جدید نه تنها ب��ه کاهش احتمال وقوع تخلفات در 
این مراکز کمک می کند، بلکه باعث می شود سازمان محیط زیست 
بتواند برنامه های جدی تری را برای ساماندهی و استاندارد کردن 
ش��رایط نگهداری از گونه های جانوری در ای��ن مراکز اجرا کند. 
همچنین به گفته این مقام مس��ئول در س��ازمان محیط زیست، 
به کارگیری روش هایی مثل ثبت داده های باغ وحش ها در سامانه 
جامع محیط زیس��ت  و تکلیف به ادارات کل استانی برای نظارت 
مس��تمر ب��ر این مراکز می توان��د به پیش��گیری از وقوع تخلفات 

گوناگون در باغ وحش ها کمک کند.

<آخرین وضعیت رتبه بندی باغ وحش های کشور
اکب��ری ب��ا تاکید بر این که ت��ا کنون در موارد زی��ادی به دلیل 
شرایط غیراس��تاندارد یا نگهداری نادرست از گونه های جانوری، 
با باغ وحش های متخلف برخورد ش��ده اس��ت و حتی تعدادی از 
آنها پلمب ش��ده اند، عنوان کرد: ه��دف اصلی ما از طرح موضوع 
رتبه بندی باغ وحش ها از س��ال گذشته، بهبود وضعیت نگهداری 
از حیوانات در این مراکز بوده اس��ت و به دنبال استانداردس��ازی 
ش��رایط رس��یدگی به گونه های جانوری در باغ وحش های کشور 
هس��تیم. به گفته معاون محیط زیس��ت  طبیعی و تنوع زیس��تی 
سازمان محیط زیست، در حال حاضر رتبه بندی اولیه باغ وحش ها 
انجام شده اس��ت، ولی به دلیل حساس بودن مسئله، لازم است 
که نظارت س��تادی دقیقی نیز روی رتبه بندی های انجام ش��ده، 
صورت بگیرد .در همین راستا براساس اظهارات این مقام مسئول، 
تیمی متش��کل از متخصصان بخش های مختلف تشکیل شده و 
به این تیم ماموریت داده ش��ده است که با نظارت ستاد سازمان 
و بدون دخالت افراد و گروه های گوناگون، رتبه بندی باغ وحش ها 
را مجددا به صورت میدانی بررس��ی کنند تا هم بتوان نتایج این 
رتبه بندی را به صورت ش��فاف اعلام کرد و هم در رفع مشکلات 

موجود در باغ وحش  ها از این نتایج بهره برد.

رئیس کمیته عمران شورای شهر تهران از آمادگی ۲۰درصدی پایتخت در مقابل زلزله احتمالی در تهران 
خبر داد. حجت الاسلام والمسلمین محمدآقامیری در گفت وگو با ایسنا، در خصوص زلزله احتمالی تهران 
با تأکید بر اینکه کارگروهی از س��وی کمیته عمران ش��ورای شهر تهران تشکیل شد تا میزان تاب آوری 
تهران در مورد زلزله احتمالی بررسی شود، گفت: حدود ۴۰ نفر از اساتید برتر کشور در حوزه زلزله در این 
جلسات شرکت کردند تا میزان تاب آوری شهر تهران بررسی شود. وی با تأکید بر اینکه در این کارگروه 
شرح مسئولیت و وظایف تمامی سازمان ها و نهادهای مسئول در قبال زلزله احتمالی شهر تهران بررسی 
خواهد شد، اظهار کرد: از همه دستگاه ها و سازمان های مسئول در زلزله تهران می خواهیم که یک بار در 
حضور اساتید گزارش دهند که چه مسئولیت هایی داشته و چه اقداماتی انجام داده اند تا ببینیم قوانین 
و اقدامات صورت گرفته تا چه حد کفاف بحران و زلزله احتمالی در تهران را می دهد؟ و آیا این اقدامات 
بعد از زلزله احتمالی تهران می تواند پاسخگو باشد یا خیر؟ و آیا اساسا با اقدامات تعریف شده برای این 
سازمان ها و نهادها می شود اصطلاحا زلزله تهران را جمع کرد؟رئیس کمیته عمران شورای شهر تهران با 
تأکید بر اینکه مسئله ای که تا کنون از اطلاعات مطرح شده به دست آمده این است که آمادگی در برابر 
زلزله تهران کمتر از ۲۰ درصد است، گفت: صحبت ها زیاد است ولی کار عملیاتی ندیدیم که به عنوان 
مثال یک مجموعه قوی بگوید ما متولی زلزله هستیم و یک بار هم در جلسات مطرح شد که زلزله تهران 
متولی ندارد و به هر س��ازمانی یک مسئولیت سپرده شده است. وی با اشاره به اینکه در سال های اخیر 
مسئولیت مدیریت زلزله در تهران از شهردار تهران سلب و به وزارت کشور سپرده شده است، افزود: دادن 
این اختیار یک اشتباه است و ما می خواهیم یک بار این موضوع را بررسی کنیم و در واقع بسته عملیاتی 
اقدام و عمل آماده کنیم و ببینیم که برای زلزله تهران چه کاری می توان انجام داد و یکبار برای همیشه 
این بسته راهبردی آمادگی زلزله احتمالی تهران را تدوین کنیم که این بسته با تکیه بر تبحر و تخصص 
اساتید دانشگاه ها تدوین خواهد شد. به گفته عضو شورای شهر تهران، از آنجایی که قرار نیست این بسته 
راهبردی آمادگی زلزله احتمالی تهران در کشو و کمدهای مسئولان بماند، منتظر هستیم که بسته نهایی 

شود و اگر لازم بود آن را برای تسریع از طریق شورای عالی استان ها به مجلس ارسال کنیم.

 عضو شورای عالی نظام پرستاری با بیان اینکه بیش از ۳۰ هزار کمبود پرستار در کشور وجود دارد، گفت: 
باید نیروی انس��انی مناس��ب در این حرفه تامین شود در غیر این صورت سلامت مردم به خاطر کمبود 
پرستار صدمه می بیند. به گزارش ایرنا، شمس الدین شمسی افزود: پرستاران دو تا سه برابر توانشان در 
بیمارس��تانها کار می کنند و اضافه کاری با س��اعتی ۱۵ هزار تومان و شیفت های اجباری ناپسند بوده و 
به ارائه خدمت دهی نظام س��لامت خدش��ه وارد می شود. عضو ش��ورای عالی نظام پرستاری با اشاره به 
بازنشستگی بیش از ۱۰ هزار پرستار در دو سال گذشته تصریح کرد: در دوران همه گیری کرونا از توان 
پرستاران طرحی در مراکز درمانی استفاده زیادی شد ولی اکنون این قشر مورد بی مهری نظام سلامت 
قرار گرفته و بیکار شده اند، در حالی که با توجه به کمبود شدید، می توان دوباره آنها را مشغول بکار کرد. 
شمسی با بیان اینکه »عرصه خدمت رسانی در نظام سلامت شوخی بردار نیست و تعطیلی ندارد« تصریح 
کرد: لازم است تامین نیروی پرستار به اندازه کافی، پرداخت فوق العاده، سختی کار و مطالبات آنها مورد 
توجه مسئولان وزارت بهداشت و سازمان برنامه و بودجه قرار گیرد.این عضو شورای عالی نظام پرستاری 
با اشاره به بحث ارائه خدمات پرستاری در منزل، گفت: اکنون خدمات پرستاری در منزل برای بیماران 
مزمن با قیمت مناسب ارائه می شود و لازم است در این زمینه پوشش بیمه ای مناسب صورت گیرد تا همه 
بیماران بی بضاعت یا کم توان مالی بتوانند از این خدمات استفاده کنند.محمد میرزابیگی رئیس سازمان 
نظام پرستاری کشور نیز گفت: بیش از ۱۵۰ پرستار و هفت هزار نفر در دوران همه گیری کرونا به ترتیب 
شهید و جانباز شدند. وی در تشریح اقدامات انجام شده در دوره پنجم نظام پرستاری، اظهار داشت: در 
این دوره ۲ هزار و ۲۰۰ نفر مجوز استخدامی برای نیروهای سلامت گرفته و قرار شد ۴۵ درصد این عدد 
از پرستاران باشند.میرزابیگی با بیان اینکه معوقات ۲۰ هزار میلیارد تومانی نظام سلامت در سال ۹۹ به 
کادر سلامت اختصاص یافت تا با انگیزه بهتری در ایام کرونا خدمت کنند، ادامه داد: اعطای فصل دهم 
قانون خدمات کشوری و فوق العاده ویژه هم برای پرستاران در سال ۹۹ انجام شد. وی تصریح کرد: قانون 
تعرفه گذاری خدمات پرستاری پس از سالها با دستور رئیس جمهور در دولت مردمی به اجرا درآمد ولی 

در بیمارستانهای دولتی به درستی اجرا نمی شود و پرستاران از این وضعیت ناراضی هستند.

 آخرین وضعیت رتبه بندی باغ وحش ها

رئیس کمیته عمران شورای شهر عنوان کرد

آمادگی ۲۰ درصدی تهران در مقابل زلزله احتمالی 
عضو شورای عالی نظام پرستاری اعلام کرد

کمبود بیش از ۳۰ هزار پرستار در کشور
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یک کارشــناس غلات گفت: اصطلاح آرد کامل که در بازار مطرح 
است پایه و اساس علمی و مستند ندارد. برخی سخنان کارشناسان 
صنایع غذایی منجر سوءاستفاده شده و افراد به نفع سودتجاری خود 
بهره بــرداری می کنند. نان در فرهنگ ایرانی ۴۰ تا ۴۵ درصد انرژی 
روزانــه هر فرد را طی ۲.۵ وعده غذایــی تأمین می کند و به دلیل 
اهمیت و تاثیرات سیاسی، اقتصادی، فرهنگی، بهداشتی و تغذیه ای 
آن در جامعه به عنوان یک کالای راهبردی در جایگاه نخست امنیت 
غذایــی قرار دارد. تغییر و تحول در هر یک از حلقه های این زنجیره 
پیامدهای قابل توجهــی در کل زنجیره گنــدم، آرد و نان خواهد 
داشت. در همین راســتا بر اساس مسئولیت و نقش و جایگاه ویژه 
استاندارد در مورد اعلام نظر در خصوص سیاست گذاری های کلان 
در مورد اجرای هر چه بهتر استاندارد برای افزایش کیفیت و کاهش 
ضایعات زنجیره گندم، آرد و نان انجام شده است که می توان به الزام 
اســتاندارد ۱۰۴ )استاندارد ملی گندم( اشاره کرد. در حال حاضر با 
طرح موضوعاتی همچون آرد کامل و تولید نان ســبوس دار که در 
واقع برگرفته از تکنیک های بازاریابی برای ایجاد بازار مناسب برای 
تولید محصولاتی که در دامنه هیچ اســتانداردی نمی گنجد و فقط 
با هدف دستیابی به تجاری سازی این محصولات در شبکه عرضه و 

ایجاد فرصت اقتصادی بیشتر در این زنجیره است، مطرح می شود.

< یک سوءاستفاده تجاری
رسول خدابخشی، کارشناس حوزه غلات و صنایع غذایی با بیان اینکه 
آرد کامل یک دروغ تجاری اســت به مهر گفت: اصطلاح آرد کاملی 
که در بازار مطرح است پایه و اساس علمی و مستندی ندارد. برخی 
پزشکان و کارشناسان صنایع غذایی در حالی که در حوزه غلات و آرد 
تخصصی ندارند سخنی می گویند و دیگران سوءاستفاده کرده و به نفع 
سود تجاری خود از آن بهره برداری می کنند. نیز موضوعی به نام آرد 
کامل برجسته شده است. وی افزود: دهه ۸۰ برای تامین سلامت زنان 
جامعه و مادران باردار که دچار فقر آهن بودند، اســید فولیک به آرد 
افزوده شــده تا آرد غنی شود. در مقابل، آردی که استحصال می شد 
دارای مقداری ســبوس بوده و آن لایه آلورون گندم یا اسید فیتیک 
که داخل پوســته گندم بود، باعث می شد جذب آن در معده اتفاق 
نیفتد. وی ادامه داد: کارشناســان برای رفع مشکل به گزارش های 
سازمان جهانی بهداشت و متخصصان این امر رجوع کردند. پیشنهاد 
شد سبوس گیری از پوسته گندم ۱۵ درصد باشد. حال با این تغییرات 
چه ویژگی های مطلوبی ایجاد شــد؟ نخستین آن اسید فیتیک که 
ماده ای ضد تغذیه ای است و مانع جذب کلسیم، آهن، منیزیم و روی 
در معده می شد در مرحله تبدیل گندم به آرد جدا می شود. وی اضافه 
کرد: مســئله دیگر، اسید فیتیک عامل ضدتغذیه سایر مواد مغذی 
مانند ویتامین های آهن و کلسیم می شود و ریز مغذی ها را از دسترس 
خارج می کند که با این جداســازی مشــکل حل شد و برای بهبود 

سلامت جامعه اسید فولیک به آرد افزوده شد.

< چرا آرد کامل دروغ تجاری است؟
وقتی اصطلاح آرد کامل مورد استفاده قرار می گیرد در شاخص های 
استاندارد کشور پیش تر به آرد روستایی گفته می شد. این در حالی 
است که برخی کشاورزان همگام با تکنولوژی نبوده و به دلیل سرانه 
مصرف پایین شیوه استحصال آرد سنتی و محلی حفظ شده است. 
از این موضوع سوءاســتفاده شده و آرد روستایی به عنوان آرد کامل 
برجسته شده است حال آنکه خود دارای اشکالاتی است. وی تصریح 
کــرد: واژه »کامل« در معنای لغوی یعنی بی نقص و عیب اما آردی 
مورد نظر فعلی به عنوان کامل، پر نقص است زیرا اسید فیتیک عامل 
ضد تغذیه در آن وجود دارد. همچنین هنگام بررسی پروتئین های 
موجود در گندم، این مواد مغذی از پوسته گندم به سوی مغز گندم 
بیشتر می شود و کاهش کیفیت پروتئین در زمان تخمیر هضم نان 
را تســهیل می کند. وی با اشاره به مؤلفه های استاندارد توضیح داد: 
در قوانین مربوط به استاندارد نوشته شده با له شدن پوسته، آرد به 
دســت آمده با تمام اجزا گندم باعث ایجاد یک سلســله مشکلاتی 
می شود. نخستین مشکل، اســیدهای چرب ضروری است که عمر 
ماندگاری آرد را به شدت کاهش داده و فساد آرد را تسریع می کند. 
به عنوان مثال تا هنگامی که گردو درون پوسته خود قرار دارد مدت 

زمان بیشتری می توان آن را نگهداری کرد اما هنگامی که از پوسته 
خود جدا می شــود باید در جای خنک نگهداری شود تا چربی آن 
اکسید نشود. دقیقاً وقتی تمام اجزا جوانه گندم به همراه دانه گندم 
خرد می شود این چربی آزاد شده با آزادسازی این چربی باعث اکسید 
شــدن چربی و فساد آرد می شود؛ یعنی اگر عمر و ماندگاری آرد ۳ 
تا ۴ ماه باشــد به این شکل به کمتر از ۴۵ روز کاهش پیدا می کند. 
وی ادامه داد: تکنولوژی مورد نیاز برای اســتحصال آرد در روســتا 
وجود ندارند از این رو پوسته که دارای ماده ای است که مانع جذب 
ویتامین ها و ریز مغذی ها می شود، همراه سایر بخش های دانه گندم 
آســیاب شده و تبدیل به آرد می شود. این کارشناس حوزه غلات با 
تاکید بر اینکه هنگام استحصال باید پوسته که آلورون است از دانه 
گندم جدا شــود، ادامه داد: گندم از لایه های مختلفی تشکیل شده 
اســت. هر چه به سمت مغز گندم پیش برویم آرد رنگ روشن تری 
دارد. در این قسمت تجمع آندوســپرم وجود دارد که رنگ آرد آن 
سفیدتر اســت. این نوع آرد بیشتر برای مصارف شیرینی ها به ویژه 
شــیرینی های تر و خامه ای یا تولید ماکارونی مورد اســتفاده قرار 
می گیــرد. هر نوع آرد با توجه به فرایند آن کاربرد خاصی دارد. مثلًا 
آرد سنگک دارای خمیر رقیق تر و به اصطلاح شل تر است در حالی 

که خمیر لواش سفت تر است.

< بازار گرمی
۳۸۵ کارخانه آرد در کشور وجود دارد که با یک سوم ظرفیت فعالیت 
دارند. بنابراین به لحاظ زیرساخت و ماشین آلات در این حوزه کشور 
اشــباع است. ماشین سازان برای فروش تجهیزات و ترغیب افراد به 
خرید به مســائلی روی می آورند که در نهایت به نفع تجاری سازی 
فعالیت ها می شود. مثلاً یکی از دروغ های تجاری استفاده از آرد کامل 
و توقف ریزش مو است. در این بستر برخی افراد با استفاده از ضعفی و 
پیوند زدن آن با موضوع دیگر به نفع سودهای کلان حرکت می کنند. 
خدابخشی با اشاره به تبلیغات موجود عنوان کرد: در تبلیغات اشاره 
می شود آرد سبوس دار یا کامل حامل ویتامین های گروه B است اما 
مطالعات نشان داده ویتامین ها در برابر حرارت یک ضریب پایداری 
داشــته که در مقابل حرارت بیشتر از ۱۵۰ درجه از بین می روند. یا 
وقتی با کارشناسان این حوزه صحبت می شود متفق القول می گویند 
آرد کامل دارای فیبر است در حالی که مناسب نیست فیبر هم هر 
روز در جیره غذایی مورد استفاده قرار گیرد زیرا مشکلات گوارشی 
ایجاد می کند. این کارشناس حوزه کشاورزی با بیان اینکه هر ماده 
غذایی بیش از نیاز اســتفاده شــود تبدیل به سم در بدن می شود، 
یادآور شــد: نان ماده غذایی است که در کشور روزانه در ۲.۵ وعده 
مورد استفاده قرار می گیرد. جذب فیبر توسط دستگاه گوارش برای 
بدن دشوار بوده و استهلاک سیســتم گوارش را با این کار افزایش 
می دهیم. چنین مسائلی به طور مستقیم به سلامت جامعه مرتبط 
است و نباید با مســائل عوام پسند آن را دچار خدشه کنیم. وی با 
تاکید بر اینکه کسی مخالف آرد کامل نیست، گفت: این موضوع باید 
از ابتدای زنجیره یعنی تولید گندم رخ دهد. اجباری شدن استاندارد 

۱۰۴ یکی از بسترهایی است که ما را به آرد کامل رهنمود می کند.

< تامین سلامت غذایی باید از مواد اولیه آغاز شود
این یک واقعیت اســت هنگام خوردن از نانی که در روســتا پخته 
شــده فقط با بخشی از آن رفع گرسنگی می شود اما هنگام مصرف 
نان لواش شــاید بعد از خوردن دو قرص نان همچنان فرد احساس 
گرســنگی کند. خدابخشی در این خصوص توضیح داد: این مسئله 
به فراینــد زنجیره گندم و آرد برمی گردد. یکی از مســائلی که در 
پخت نان مهم است تخمیر است. خمیر با گذشت زمان لازم، آماده 
پخت می شود. یکی از تقلب ها در بازار استفاده از جوش شیرین در 
خمیر مایه های آماده است. حتی اگر بخواهیم به لحاظ علمی در این 
خصوص صحبت کنیم همان چوب یا هیزمی که درون تنور می سوزد 
کربن تولید می کند و با چسباندن خمیر به دیوار تنور کربن روی آن 
می نشیند. شاید هوای تازه روستا سبب شده تا بیماری گوارشی افراد 
تشدید نشــود. وی اظهار کرد: اگر قرار است سالم سازی در صنایع 
غذایی دنبال شود باید در تمام محصولات باشد در این راستا اجباری 
شدن اســتانداردها و دامنه آن بسیار کارساز است. استانداردسازی 

برای تأمین سلامت غذایی جامعه باید از مواد اولیه آن آغاز شود؛ به 
عنوان مثال در اســتفاده از کود و سموم باید حد مجاز تعریف شود 
در حالــی که این امر مهم در حال حاضر پیگیری نمی شــود و دوز 
مشخصی برای مبارزه با آفات تعریف نشده است. کشورهای توسعه 
یافته برای تمام بخش های کشاورزی استاندارد تعریف کرده اند. وی 
اظهــار کرد: در هرم غذایی باید از اســتانداردهای اجباری آغاز کرد 
و اگر این گونه شود دیگر شــاهد ۳۰ درصد ضایعات نان در کشور 

نخواهیم بود.

< تاثیر حرارت روی کیفیت نان ها
خدابخشی در ادامه سخنان خود به حفظ منابع مقوی در نان ها اشاره 
کرد و گفت: حرارت مستقیم و غیرمستقیم اهمیت زیادی در حفظ 
منابع غذایی هنگام پخت دارد. در مقطعی وزارت بهداشت بسیاری 
از تنورهــای نانوایی ها را جمع کرد زیــرا حرارت به نان باید به طور 
غیرمستقیم باشد. سنگ ها برای پخت نان باید متناسب داغ شوند و با 
تخمیر انجام شده زمان پخت نان باید به حداقل برسد. وی ادامه داد: 
ســازمان ملی استاندارد در حال تدوین شاخص های استاندارد برای 
تنور نانوایی ها بوده که باید از ســوی وزارت بهداشت اجرایی شود. 
خدابخشی گفت: فردی که در نانوایی کار می کند باید آنقدر مهارت 
داشته باشد که از بوی خمیر متوجه شود تخمیر کامل انجام شده و 

آماده پخت است.

< تشریح مرفولوژی ساختمان دانه گندم
جوانه گندم: جوانه حدود ۲ تا ۳ درصد وزن دانه را تشکیل می دهد. با 
وجود ارزش غذایی بالایی که دارد، باقی ماندن جوانه در آرد، موجب 
ناپایداری آرد در طول دوره نگهداری و تغییرات در طعم و مزه آرد و 
فراورده های حاصل از آن می شود. به همین دلیل جوانه طی فرآیند 
آردسازی به عنوان محصول جانبی حذف می شود. قابلیت نگهداری 
ضعیف جوانه گندم، به دلیل وجود مقادیر بالای چربی های غیراشباع 
و آنزیم های اکســیدکننده و هیدرولیزکننده به ویژه لیپواکسیژناز 
و لیپاز اســت. فعالیت این آنزیم ها محصول را مســتعد به تخریب 
اسیدهای چرب ضروری و ویتامین ها می کند. همچنین وجود جوانه 
در آرد به علت ناپایداری اسیدهای چرب موجود در آن، باعث تسریع 
در فرآیند فاسد شدن محصول نهایی و کاهش زمان قابلیت نگهداری 
آرد می شود. سبوس: حدود ۱۴ درصد از وزن دانه را تشکیل می دهد 
و از ۷ لایه متمایز تشــکیل شده اســت. لایه های اولیه به نام های، 
اپیدرمیس، هیپودرمیس، مزوکارپ وآندوکارپ هســتند که جمعاً 
حدود ۳ درصد وزن دانه را تشــکیل می دهند و دارای مواد معدنی 
زیادی می باشند و اغلب ناخالصی ها جذب آن ها می شوند. لایه تستا 
)پوشینه( بعد از لایه های ذکر شده، قرار گرفته که حدود ۲ درصد وزن 
دانه را تشکیل می دهد و محل حضور رنگ دانه ها است. رنگدانه های 
موجود در این لایه تعیین کننده نوع رنگ دانه گندم هســتند. لایه 
بعدی Nucellar نام دارد و تقریباً غیر قابل نفوذ رطوبت اســت و 
آندوســپرم را در برابر رطوبت حفــظ می کند. مقدار این لایه حدود 
۲ درصد وزن دانه اســت. پایین ترین لایه، آلورون نام دارد که سطح 
خارجی آندوسپرم )مغز دانه گندم( را در بر می گیرد. این لایه حدود 
۷ درصد وزن دانه را تشکیل می دهد. وجود این لایه در آرد از کیفیت 
نانوایی می کاهد زیرا لایه آلورون جایگاه اسید فیتیک است. این اسید 
با املاح معدنی مانند آهن، کلسیم، منیزیم، سدیم، پتاسیم، روی و... 
پیوند تشــکیل داده و مانع جذب آن ها در بدن می شود و کمپلکس 
تشکیل شده، اسید فیتیک- مواد معدنی از بدن دفع می شود. این امر 
در طولانی مدت باعث ایجاد بیماری های غیر واگیردار مانند کم خونی، 
پوکی استخوان، دیابت و... می شود. سبوس علاوه بر اینکه منبع بسیار 
خوبی برای فیبر به شمار می آید، از نظر دارا بودن املاح و مواد معدنی 
هم حائز اهمیت است. به گزارش مهر؛ آندوسپرم: قسمت عمده دانه را 
تشکیل می دهد و بیشتر حاوی مواد نشاسته ای است که دیواره آن ها 
از مواد پروتئینی تشکیل شده و داخل آن ها گرانول های نشاسته قرار 
گرفته اند و تقریباً ۸۳ تا ۸۷ درصد از وزن دانه را تشــکیل می دهند. 
آندوسپرم حدود ۱۰ تا ۱۵ درصد پروتئین دارد و بخش قابل توجهی 
از آن نشاسته است اما بر خلاف سبوس، مقدار مواد معدنی آن بسیار 

کم و حدود ۴ درصد است.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس توضیح 
داد: بانک مرکزی به بهانه ناترازی نباید جلوی 
پرداخت این وام ها را بگیرد؛ ۸ ماه از آغاز سال 
گذشــته ولی هنوز وام ۳۵۰ میلیونی مسکن 

روستایی پرداخت نشده است.
بهزاد رحیمی عضو کمیســیون صنایع و معادن 
مجلس شورای اســلامی، درباره دلیل استنکاف 
بانــک مرکزی از ابــلاغ آیین نامــه اعطای وام 
۳۵۰میلیونی مسکن روستایی گفت: بانک مرکزی 
به بهانه ناترازی هنوز آیین نامه اعطای وام ساخت 
مسکن روستایی را ابلاغ نکرده است در حالی که 

دولت این آیین نامه را ابلاغ کرده است.
وی در ادامه بیان کرد: در حالی که وام ساخت 
مســکن روســتایی از جمله وام هایی است که 
پرداخت آن از اهمیت بالایی برخوردار است و 
نباید به بهانه های مختلــف از جمله ناترازی و 
کنتــرل تورم اعطای این وام ها را به این حد به 

تاخیر انداخت.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس توضیح 
داد: بانک مرکزی به بهانه ناترازی نباید جلوی 
پرداخت این وام ها را بگیرد. ۸ ماه از آغاز سال 

گذشــته ولی هنوز وام ۳۵۰ میلیونی مسکن 
روستایی پرداخت نشده است.

رحیمی افزود: اینکه بانک مرکزی اعلام می کند 
که ناترازی دارد فقط بهانه اســت زیرا وام های 
کلان زیادی را به افراد خاص پرداخت می کنند 
و فقط برای این مورد اعلام می کنند که منابع 
در اختیــار ندارند و ابلاغ ایــن آیین نامه را به 

تاخیر انداخته اند.
وی ادامه داد: این شیوه عملکرد بانک مرکزی 
در واقع اســتنکاف از اجــرای قانون مجلس و 
دولت است. مجلس از رئیس کل بانک مرکزی 
می خواهــد هر چه زودتر این آیین نامه را ابلاغ 
کنــد در غیر این صورت مجلــس از ابزارهای 
نظارتی خود اســتفاده و به ایــن موضوع ورود 

می کند.
به گزارش تسنیم؛ این نماینده مجلس یازدهم 
توضیح داد: ساخت و ساز در روستاها از اهمیت 
بالایی برخوردار است زیرا روستاها مرکز تولید 
در کشور محســوب می شوند و وقتی مردم در 
این روستاها ماندگاری نداشته باشند تولید در 

کشور در معرض خطر قرار می گیرد.

معــاون وزیر نفت در امور گاز گفت: براســاس 
توافــق ایــران و عراق کارگروهی متشــکل از 
کارشناســان دو طــرف روی موضــوع تمدید 
قــرارداد فروش گاز بــه نیروگاه های بغداد کار 
خواهند کرد تا پیش از پایان سال میلادی این 

قرارداد تمدید شود.
مجید چگنی با اشاره به دیدار اخیر جواد اوجی، 
وزیر نفت با زیاد علی فاضــل، وزیر برق عراق 
و تمایل این کشــور برای توسعه روابط گازی 
تهران-بغداد اظهار کرد: هم اکنون دو کشــور 
در حوزه انرژی روابط ســطح بالایــی دارند و 
مسئولان هر دو طرف تمایل زیادی برای تقویت 

این روابط دارند.
وی با بیان این که سال هاست بخشی مهمی از 
انرژی عراق از سوی ایران تأمین می شود، افزود: 
قرارداد فروش گاز به نیروگاه های استان بغداد 
در شــرف اتمام بوده و طرف عراقی با جدیت 

به دنبال تمدید آن است.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران تصریح کرد: با 
موافقت وزیر نفت و با توجه به نیاز کشور دوست 
و برادر عراق به گاز، قرار بر این شد به زودی پس 

از مذاکرات و انجام توافق های دوجانبه، قرارداد 
فروش گاز به نیروگاه های بغداد تمدید شــود، 
براساس توافق دو طرف کارگروهی متشکل از 
کارشناسان ایرانی و عراقی روی این موضوع کار 
خواهند کرد تا پیش از پایان سال میلادی این 

قرارداد تمدید شود.
چگنی با تأکید بر اینکه طــرف عراقی تمایل 
زیادی برای افزایش واردات گاز از ایران در قالب 
قراردادهای کنونی بین دو کشــور دارد، گفت: 
زیرســاخت های لازم برای انتقال گاز بیشتر در 

حد نیازهای کنونی عراق وجود دارد.
وی ادامه داد: ایران و عراق در زمینه تجارت گاز 
نیز پیشنهادهای مطلوبی برای یکدیگر دارند که 
در نشست های آینده کارگروه های مشترک دو 

طرف بررسی خواهد شد.
بــه گزارش ایلنا؛ با توجه به نیــاز عراق به گاز 
طبیعی برای مصارف نیروگاهی، طرح موضوع 
و مذاکــرات قراردادی صادرات گاز ایران به این 
کشور از نیمه دوم ســال ۱۳۸۹ آغاز و در این 
زمینه قرارداد فروش گاز به بغداد در تیرماه سال 

۱۳۹۲ در بغداد امضا شد.

بانک مرکزی باید زودتر آیین نامه 
اعطای وام مسکن روستایی را ابلاغ کند

تمدید قرارداد فروش گاز به نیروگاه های بغداد 
در آینده نزدیک
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رئیس کمیســیون اجتماعی مجلس از جلسه 
این کمیسیون برای رفع ایرادات شورای نگهبان 
و مجمــع تشــخیص مصلحت نظــام به طرح 

ساماندهی استخدام کارکنان دولت خبر داد.
ولی اســماعیلی رئیس کمیســیون اجتماعی 
مجلس شورای اسلامی، درباره آخرین وضعیت 
طرح ســاماندهی کارکنان دولــت در مجلس، 
گفــت: این طرح بــا رأی بالا در کمیســیون 
اجتماعی و صحن علنی مجلس تصویب شد و 
برای بررسی به شــورای نگهبان ارسال شد اما 
شورا و مجمع تشخیص مصلحت نظام ایراداتی 
به آن گرفتند و به مجلس و کمیسیون اجتماعی 

بازگشت.
وی با بیــان اینکــه در زمان بررســی لایحه 
برنامه هفتم توســعه کمیسیون های تخصصی 
مجلس تشــکیل جلســه نداده اند، افزود: طبق 
برنامه ریزی های انجام شده قرار است این هفته 
جلسه کمیســیون اجتماعی برای رفع ایرادات 
شــورای نگهبان و مجمع تشخیص نسبت به 

طرح مذکور برگزار شود.
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس با بیان اینکه 

یکی از ایرادات وارده به طرح ساماندهی کارکنان 
دولت داشــتن بار مالی است، ادامه داد: بیشتر 
ابهامات شــورای نگهبان نســبت به این طرح 
شــکلی و ویرایشی اســت و ایرادات مجمع در 
رابطه با سیاست های کلی نظام است که تلاش 
خواهیم کرد در جلسه کمیسیون اجتماعی که با 
حضور نمایندگان شورا و مجمع برگزار می شود، 

این ایرادات برطرف شود.
اســماعیلی تصریح کرد: پس از برگزار جلسه و 
رفع ایرادات، گزارش کمیســیون اجتماعی در 
رابطه به طرح ســاماندهی کارکنان دولت برای 
بررسی در جلســه علنی تقدیم هیئت رئیسه 

مجلس خواهد شد.
به گزارش تسنیم؛ نماینده گرمی در مجلس با 
بیان اینکه بررســی لایحه برنامه هفتم توسعه 
کل کشور در جلسات این هفته به پایان خواهد 
رسید، گفت: پس از اتمام بررسی لایحه برنامه، 
با توجه به اهمیــت موضوع و مطالبات مردمی 
بلافاصله طرح اســتخدامی کارکنان دولت در 
دستورکار مجلس قرار خواهد گرفت تا این طرح 

هر چه سریعتر تعیین تکلیف شود.

پالایشــگاه تهران با شــرایط ناپایدار مدیریتی 
مواجه شده است و قریب به یک سال است که 
هیئت مدیره ندارد، در چنین شــرایطی اجرای 
طرح های متعدد توسعه ای این پالایشگاه با وقفه 
مواجه شده است و بعد از دو دهه این پالایشگاه 

در پایان سال قبل با شات داون مواجه شد.
زیرســاخت های انرژی هر کشــوری به عنوان 
بــازوان اقتصــادی آن عمل می کنــد و برای 
کشــوری چون ایران که زیرســاخت های خود 
را در شــرایط تحریم هــای ناعادلانــه غرب، با 
اســتفاده از توان داخلی توسعه داده و همچنان 
در تحریم های متعدد است، بهره برداری بهینه از 

این زیرساخت ها اهمیت دوچندانی دارد.
در شرایط فشار حداکثری دولت های متخاصم 
و اســتعمارگر بر اقتصاد ایران، همواره یکی از 
اهداف دشمنان ایران، برهم زدن امنیت انرژی 
کشور است؛ در چنین شرایطی ضعف عملکرد 
و ترک فعل های مدیران داخلی در بخش انرژی 

پذیرفتنی نیست.
یکی از زیرســاخت های مهم انرژی کشــور که 

مهمترین واحد صنعتی پایتخت نیز محســوب 
می شــود، پالایشــگاه نفت تهران است که در 
تأمین فرآورده های نفتی مورد نیاز کلان شــهر 

تهران و شهرهای اطراف، نقش پررنگی دارد.
متاسفانه این پالایشگاه با شرایط ناپایدار مدیریتی 
مواجه شده است و قریب به یک سال است که 
هیئت مدیره ندارد، در چنین شــرایطی اجرای 
طرح های متعدد توسعه ای این پالایشگاه با وقفه 
مواجه شده است و بعد از دو دهه، این پالایشگاه 
در تاریخ ۲۹ اسفند ۱۴۰۱، با مشکل توقف کلی 

عملیات تولید )شات داون( مواجه شد.
به گزارش تسنیم؛ به نظر می رسد ادامه این روند، 
می تواند صدماتی جبران ناپذیر به این پالایشگاه 
که همواره یکی از پالایشگاه های سودآور کشور 
بوده است، به دنبال داشته باشد. این وضعیت در 
شرایطی اهمیتی بیش از پیش پیدا می کند که به 
این نکته توجه کنیم که بخشی قابل توجه از سهام 
پالایشگاه تهران متعلق به سهام عدالت و در واقع 
متعلق به آحاد مردم است و این سرمایه مردمی، 

قریب به یک سال است هیئت مدیره ندارد.

معاون شــرکت ساخت اظهار داشــت: راه آهن 
رشت-آســتار در حال اجرا است و اساسا هیچ 
پروژه ای را برای مذاکرات با طرف مقابل متوقف 
نکردیم. شاید ســرعت انجام کار در پروژه ها به 
دلیل محدودیت منابع، کاهش پیدا کرده با اما 

راکد نشده اند.
عباس خطیبی درباره آخریــن وضعیت پروژه 
راه آهن رشــت- آستارا و مذاکرات و توافقات با 
روس ها در جزییــات قرارداد و نحوه اجرای کار 
اظهار داشــت: این پروژه در حال اجرا اســت و 
اساســا هیچ پروژه ای را برای مذاکرات با طرف 
مقابل متوقف نکردیم. شاید سرعت انجام کار در 
پروژه ها به دلیل محدودیت منابع، کاهش پیدا 

کرده با اما راکد نشده اند.
وی ادامه داد: مطالعــات روس ها بر روی پروژه 
راه آهن رشــت- آســتارا عامل توقف این پروژه 
نشده و پروژه در حال اجرا است اما سرعت کار 
مطلوب نیســت و اگر مسیر تامین مالی را طی 

کنیم اجرای پروژه افزایش پید می کند.
معاون ساخت و توسعه راه آهن شرکت ساخت و 
توسعه زیربناهای حمل ونقل با اشاره به توافقات 
با روس ها در اجرای راه آهن رشت- آستار گفت: 
در ارتباط با پلان، مســیر با روس ها به اشتراک 
نظر رسیدیم و در مذاکرات مرحله به مرحله جلو 
می رویم. موضوع مهم توافق در قیمت نهایی کل 
پروژه اســت که اگر در قیمت به توافق برسیم 

قرارداد تجاری منعقد می شود.
خطیبی با بیان اینکه شــاخه راه آهن رشــت- 

کاســپین به زودی افتتــاح می شــود، افزود: 
راه آهن کاســپین به طور قطع تا دو ماه آینده 
افتتاح می شــود البته برای این پروژه با کسری 
۳۰۰میلیارد تومانی مواجه هستیم و برای افتتاح 

به این رقم نیاز داریم.
وی همچنیــن درباره آخریــن وضعیت پروژه 
راه آهن خــاش- زاهدان، اظهار داشــت: برای 
این پــروژه هم به ۴۸۰ میلیون یورو نیاز داریم. 
البته پیش از این یک بار از صندوق توسعه ملی 
۳۰۰ میلیــون یورو دریافــت کردیم که با این 
تزریق منابع درصد پیشــرفت فیزیکی پروژه از 
۴۰ درصد به ۶۷ رصد رسید و قطعه زاهدان تا 

خاش بهره برداری شد.
به گزارش ایلنا؛ معاون شرکت ساخت ادامه داد: 
در حال حاضر برای تداوم اجرای مسیر مجددا 
به ۴۸۰ میلیون یورو نیاز داریم که برای تامین 
منابع دو مکانیزم تهاتــر نفتی و دریافت منابع 
از صندوق توســعه ملی به طور همزمان دنبال 
می کنیم و اگر تامین منابع انجام شود پروژه را 

دوساله به اجرا می رسانیم و تحویل می دهیم.

مدیــر امور بازار برق شــرکت آب نیرو با بیان 
اینکه در پیک تابستان سال گذشته تولید کل 
نیروگاه های برق آبی کشــور ۶۰ درصد بیشتر 
از مدت مشــابه سال گذشته بوده است، گفت: 
نیروگاه های برق آبی شرکت آب نیرو ۸۰ درصد 
نسبت به سال گذشته تولید بیشتری داشته اند.

جابــر موســوی، مدیر امور بازار برق شــرکت 
توســعه منابع آب و نیروی ایران با بیان اینکه 
ظرفیت نیروگاه های برقابی در اختیار شــرکت 
آب نیرو در کشور حدود ۳ هزار و ۴۰۰مگاوات 
است، گفت: اگر بخواهیم به ایجاد نیروگاه های 
برقابی هم اشاره کنیم، شرکت آب نیرو نزدیک 
بــه ۹ هزار مگاوات از ۱۲ هزار مگاوات ظرفیت 

برقابی ایجاد شده کشور را احداث کرده است.
وی با اشاره به تغییرات ایجاد شده از سال ۹۰ 
و فعالیت شرکت آب نیرو در حوزه بهره برداری، 
یادآور شد: اکنون ۳ هزار و ۴۰۰مگاوات ظرفیت 

برقابی در حال بهره برداری داریم.
مدیــر امور بازار برق شــرکت آب نیرو با بیان 
اینکه در پیک تابستان سال گذشته تولید کل 
نیروگاه های برقابی کشــور ۶۰ درصد بیشتر از 
مدت مشابه سال گذشته بوده است، ادامه داد: 
نیروگاه های برقابی شرکت آب نیرو ۸۰ درصد 
نسبت به سال گذشته تولید بیشتری داشته اند.

وی در ارتباط با بحران خشکسالی و کم آبی و 
تأثیر آن بر نیروگاه برقابی کشور اظهار کرد: با 
توجه به اینکــه آب به عنوان انرژی اولیه برای 
راه اندازی چرخش نیروگاه های برقابی اســت، 
سد ســاخته می شــود تا بتواند آب را ذخیره 
کند و در مرحله بعــد انرژی برق از آن گرفته 

می شود.
موســوی خاطرنشــان کرد: با وجــود ایجاد 
ظرفیتگاه هــا برای نیــروگاه برقابی، اگر بارش 
رحمت الهی نصیب ما نشود، نمی توان از تمامی 
این ظرفیت ها اســتفاده کــرد، بنابراین تغییر 
اقلیم موضوع مهمی است. سال گذشته از لحاظ 
سال های آبی تقریباً سال نرمالی بود، امسال هم 
پیش بینی های هواشناسی و مرکز تحقیقات آب 
کشور این است که ســال را به سمت نرمال و 
فرانرمال پیش بینی می کند اما هر بار که جلوتر 

می رویم نقشه ها تغییر پیدا می کند.
به گــزارش تســنیم؛ وی یادآور شــد: تقریباً 
دوماهه ابتدایی امســال در حــوزه کارون و دز 
که ۷۰ درصد ظرفیت برقابی در اینجا قرار دارد 
حدود ۳۵ درصد افزایش آورد و بارش داشتیم 
و امیدواریم همین روند ادامه پیدا کند و بیشتر 
شــود تا بتوانیم از آبی که ذخیره می شــود در 

پیک زمستان و تابستان استفاده کنیم.

افزایش فــروش نفت ایران، آمریکایی ها را تحت فشــار قرار داده به 
نوعی که می توان گفت، سیاست فشار حداکثری تحریمی این کشور 

شکست خورده است.
پس خــروج آمریکا از برجام، سیاســت تحریمی آمریکا به ســمت 
فشــار حداکثری ســوق پیدا کرد به طوری که بعد از برجام تمامی 
تحریم های تعلیق شده ایران بازگشت و موارد جدید از تحریم نیز به 
ایران اعمال شد. در همین راستا محمد کاظمی کارشناس تحریم در 
گفتگو با اذعان داشت: شش ماه پس از خروج ترامپ از برجام، تمامی 
تحریم های تعلیق شده ایران بازگشت و پس از یک سال، تحریم ها با 

هدف صفر شدن صادرات نفت ایران به حداکثر رسید.
وی افزود: همــان زمان آمریکایی ها به ترامــپ انتقاد می کردند که 
سیاســت فشــار حداکثری هر چند در کوتاه مدت موثر بوده اما در 
نهایت باعث سازگاری کشور تحریم شــده خواهد شد که این اتفاق 
افتاد و صادرات نفت ایران از دوره ترامپ صعودی شــد. سست شدن 

تحریم هــا در دولت بایدن هم ادامه پیدا کرد و بدون هیچ مذاکره ای 
ایران توانســت فروش نفت خود را در شرایط تحریمی به ۱.۴ تا ۱.۸ 

میلیون بشــکه در روز برســاند که به معنای شکست سیاست فشار 
حداکثری آمریکا است.

علاوه بر آن طبق گزارش رویترز نیز آمریکا از سال ۲۰۲۱، واشنگتن 
بیش از ۱۸۰ فرد و نهاد مرتبط با بخش های نفت و پتروشیمی ایران را 
تحریم کرده است. همچنین آموس هوچستاین، مشاور امنیت انرژی 
جو بایدن، به بلومبرگ نیوز گفت که ایالات متحده تحریم های نفتی 
جدیدی را علیه ایران اعمــال خواهند که باعث کاهش فروش نفت 

ایران خواهد شد.
بــه گزارش برنا؛ با این حال طبق گــزارش کپلر فروش نفت ایران تا 
پایان ماه نوامبر به نزدیک ۲ میلیون بشکه نفت در روز رسیده، به نظر 
می رسد تهدیدهای آمریکا تنها برای کم کردن فشارهای سیاسی بر 
روی دولت باید و گرنه با توجه به تثبیت فروش نفت ایران و بازگشت 
ایران به بازار نفت، بعید است تحریم های جدید نیز مانند تحریم های 

دو. سال اخیر تاثیری در فروش نفت ایران داشته باشد.

شکست سنگین آمریکا از تحریم نفتی ایران

آرد کامل یک دروغ تجاری است

طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت به کجا رسید؟

وقفه در طرح های توسعه ای پالایشگاه تهران
پالایشگاهی که یک سال »هیئت مدیره« ندارد

راه آهن رشت-آستار معطل مذاکره با روسیه نمانده است
شرط انعقاد قرارداد تجاری با روس ها

رشد ۶۰ درصدی تولید برق نیروگاه های برقابی در تابستان امسال
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همشهری:شکستصهیونیستها
درمنحرفکردنافکارعمومی

آن چه مسلم است در همه جنگ ها 
حمله و بمب��اران بیمارس��تان ها 
ب��ه هر بهانه ای ک��ه صورت بگی��رد، غیرقابل قبول 
و جنای��ت جنگی اس��ت. حتی اگر ف��رض ادعایی 
اش��غالگران درباره فعالیت نظامی در بیمارس��تان 
شفا درست باشد، این دلیل نمی تواند بهانه ای برای 
حمله، محاصره و قطع برق و آب این بیمارس��تان 
باش��د، لذا حمله به بیمارس��تان ها در غزه نش��انه 
دیگری بر قس��اوت قلب اشغالگران و نشانه روشنی 
بر نگرش غیرانس��انی آنها به زندگی انسان ها است. 
حتی اگر صهیونیست ها به دنبال پاکسازی ادعایی 
بیمارستان ها از فعالیت نظامی بودند، نباید به شیوه 
تروریس��تی به بیمارستان ها حمله می کردند، بلکه 
بای��د در ابتدا زمینه انتقال بیم��اران به جای امن و 
رس��یدگی به بیماران درخطر و حفاظ��ت از کادر 
درمان و پزشکان و پرس��تاران را در دستورکار قرار 
می دادن��د و کانال وی��ژه کمک به بیم��اران ایجاد 
می کردند ت��ا غذا و داروهای موردنی��از بیماران در 
دس��ترس باشد و بیماران بی گناه و غیرنظامیان در 
بیمارستان ها در امنیت باقی بمانند، اما اشغالگران در 
غزه این اقدامات را انجام ندادند و ماهیت غیرانسانی 

واقعی خود را ثابت کردند.
به نظ��ر می رس��د که حمله ب��ه بیمارس��تان ها در 
غزه با هدف س��رپوش گذاش��تن بر جنایات بزرگ 
صهیونیس��ت ها صورت می گی��رد. قبل از حمله به 
بیمارستان شفا، صهیونیست ها 5هزار کودک و بیش 

از 12هزار نفر را در غزه به شهادت رساندند.
 حمله به بیمارس��تان ها بخش کوچکی از جنایات 
صهیونیس��ت ها در غزه است. این حملات به مراکز 
درمانی با هدف پنهان ک��ردن جنایات بزرگ دیگر 
صورت می گیرد. صهیونیس��ت ها متهم هستند که 
برای یافتن اعضای حم��اس در غزه، 12هزار نفر را 
ش��هید و 1.5میلیون نف��ر را آواره و 20هزار نفر را 
مج��روح کرده اند. این جنایات ب��زرگ نباید از دید 
رس��انه ها خارج ش��ود. اش��غالگران در طول تاریخ 
فلسطین جنایات دیگری هم انجام داده اند. از جمله 
جنایت در صبرا و ش��تیلا و یا جنایت در کفرقاسم 
و با انجام این جنایت ها س��عی کرده اند که جنایات 
بزرگ خود در اش��غال فلسطین را پنهان کنند، اما 
باید درنظر داشت که جنایات صهیونیست ها بسیار 
بزرگ ت��ر از جنایت در چند منطقه اس��ت و اکنون 
نی��ز جنایت در غزه بس��یار بزرگ ت��ر از جنایت در 
بیمارستان هاس��ت و حمله به بیمارس��تان ها فقط 

بخشی از جنایات در غزه است.
با این حال مایه خوش��بختی اس��ت ک��ه با وجود 
دسترس��ی گسترده صهیونیس��ت ها به رسانه های 
جهانی و بودجه زیادی که برای س��رپوش گذاشتن 
ب��ر جنایات خ��ود در رس��انه ها هزین��ه می کنند، 
افکارعموم��ی جهانی به جنایات صهیونیس��ت ها 
پی برده ان��د. هر اجتماع و تظاه��رات بزرگی که در 
هر کشوری علیه جنگ غزه برگزار می شود، نشانه 
روشنی بر مخالفت افکارعمومی جهانی علیه جنایات 
صهیونیست ها است و این اعتراضات نشان می دهد 
که صهیونیس��ت ها نتوانس��ته اند با برخی جنایات 
موردی، افکارعمومی جهانی را از جنایات بزرگ خود 

در غزه منحرف کنند. 

شرق:ایرانبایدبرزیلرا10-هیچببرد
چند سال پیش بود که گمان می کنم 
مطلب��ی را از »ک��ی روش«، س��رمربی 
سابق تیم ملی ایران، خواندم. در آن مصاحبه او نقل 
کرده بود که سرمربی »رئال مادرید« ابراز ناراحتی 
کرده ک��ه چرا هواداران آن تی��م، فقط توقع برد را 
از رئ��ال مادرید دارند و گفته بود که افکار عمومی، 
اصلا به واقعیات درون و بیرون زمین توجه ندارد و 
غیر منصفانه به قضاوت می نشینند. کی روش بعد از 
نقل این موضوع گفته بود »اینکه چیزی نیست. اگر 
هواداران از رئال توقع برد دارند، برای این اس��ت که 
رئال بهترین بازیکنان و بهترین امکانات و بهترین 
تیم مربیگری و پشتیبانی و پرشورترین هواداران را 
دارد که برای چنین توقعی، منطقی است؛ اما یک 
مربی باید بیای��د در ایران مربیگری کند تا متوجه 
ش��ود که توقع غیر واقع بینانه یعنی چه؟ مثلا افکار 
عمومی در ایران توقع دارد که اگر تیم ملی ایران با 
تیم ملی برزیل بازی کرد، اولا پیروز میدان باشد، ثانیا 
با اختلاف گل بازی را ببرد و ثالثا و از همه مهم تر، در 
یک بازی تماما هجومی به چنین بردی دست پیدا 
کند و به ذره ای کمتر از این هم رضایت نمی دهد«. 
من خودم این نظر سرمربی سابق تیم ملی را بعینه 
مشاهده کرده ام. یادم هست در جام جهانی روسیه، 
وقتی ایران با اسپانیا، مراکش و پرتغال هم گروه شد، 
ابتدا همه گفتند که ایران کیس��ه گل خواهد شد. 
بعد که ایران با یک گل به اسپانیا باخت و با پرتغال 
مساوی کرد و مراکش را برد، در فضای مجازی دیدم 
که یکی فحش را کشیده به تیم ملی و سرمربی تیم 
که این چه نتیجه شرم آوری است؟ وقتی پرسیدم 
چرا؟ گفت اینکه با روش دفاعی بتوانی امتیاز بگیری، 
شرم آور است و تیم باید هجومی بازی می کرد. گفتم 
آخر آن وقت همان می ش��د که قبل از جام جهانی 
پیش بینی کردند و تیم کیسه گل می شد؛ که جواب 
داد آن شرف داشت به چنین نتیجه ای. من نمی دانم 
آیا کیسه گل شدن شرف داشت به این نتیجه یا نه؛ 
ولی گمان می کنم ما در خیلی از موضوعات، به امور 
چنین نگاهی داریم و ش��اید برای همین است که 
می گوییم »هنر نزد ایرانیان است و بس« و خود را 
تافته جدا بافته تصور می کنیم که به هر کاری تواناییم. 
بگذارید مثالی بزنم. سال 1812 میلادی، فرانسه به 
رهبری ناپلئون، با قدرتمندترین و مجهزترین ارتش 
زمان خود و 530 هزار س��رباز به روسیه حمله کرد 
و تا مس��کو هم پیش رفت.در حالی که روسیه فقط 
120 هزار س��رباز داش��ت؛ اما در نهای��ت ناپلئون 
شکس��ت خورد و از آن ارت��ش قدرتمند فقط 32 
هزار نفر به جای ماندند؛ در حالی که تلفات روس��یه 
فقط 40 هزار نفر بود. تنها چند سال بعد، ایران به 

روسیه ای که قوی ترین ارتش زمان خود را با چنان 
وضعیتی شکست داده بود، اعلان جنگ داد؛ آن هم 
در ش��رایطی که از هر نظر، فاصله ای بعید با روسیه 
آن زمان داشت. روسیه هم چنان شکستی بر ایران 
وارد کرد که س��قوط تهران و تصرف ایران از طریق 
ارتش روس��یه قطعی بود. با این هم��ه در مذاکرات 
صلح و برخلاف آنچه در جنگ گذش��ته بود، ایران 
توانس��ت روسیه را به آن س��وی ارس عقب براند و 
سیاست مداران آن روز ایران، با هدایت فتحعلی شاه، 
توانس��تند بخش بزرگی از اشتباه خود را با قرارداد 

ترکمانچای جبران کنند.
اما حالا در خاطره جمعی ما از آن واقعه چه مانده و 
چگونه به آن نگاه می کنیم؟ آیا هیچ وقت می گوییم 
که حاکمیت آن روز ایران به عنوان یک کشور ناتوان 
از هر منظر، توانس��ت بخش وسیعی از کشور را که 
در جنگ از دست داده بود، پس بگیرد و ایران را از 
نابودی قطعی و همیشگی نجات دهد؟ یا می گوییم 
عهدنامه ترکمانچای، خفت بارترین عهدنامه تاریخ 

ایران است؟ 
چرا راه دور برویم و به 200 س��ال پیش برگردیم؟ 
همی��ن دوره اصلاح��ات مگ��ر دور اس��ت؟ دوره 
اصلاحات با آن همه دستاورد داخلی و بین المللی که 
فقط یکی از آن ها ایجاد پنج میلیون شغل جدید در 
مدت هشت سال بود، چه نتیجه ای داد؟ غیر از آنکه 
در همین دانشگاه تهران، دانشجویان، آقای خاتمی 
را هو کردند و بعد در انتخابات 1384 چنان شد که 
به  جای پاسداشت از اصلاحات، دو دستی کشور را 
به معجزه هزاره سوم سپردیم و ایران را در سراشیبی 
انداختی��م. غیر از آن بود که ما به کمتر از برد 10-

هیچ راضی نبودیم؟

قدس:صنعتنشر؛گرههافراوان
امیدهافراوانتر

کتاب مهم ترین محصول فرهنگی است و 
باوجود س��یاه نمایی هایی که درباره سرانه 
مطالعه می شود و البته با وجود گران شدن کتاب- 
مثل همه چیزهای دیگر- باز هم کتاب و مطالعه 
طرف��داران پرش��مار خود را دارد و خوش��بختانه 
همچن��ان می توان��د موج آفرین��ی و اثرگذاری در 

حیات فرهنگی جامعه داشته باشد. 
بی ش��ک بحث »کاغذ« به عنوان ماده اولیه تولید 
کت��اب و تولید کاغذ ایران��ی باکیفیت و با قیمت 
مناس��ب از مهم ترین مس��ائل صنعت نشر کشور 
اس��ت که در دولت س��یزدهم و ب��ا همت وزارت 
فرهنگ و ارش��اد اس��لامی و نیز تلاش های خانه 
کت��اب و ادبیات ایران، گام ه��ای مؤثر و خوبی در 
این زمینه برداشته شد. گرچه کاغذ همچنان گران 
اس��ت و کار ناشران را کاغذ وارداتی راه می اندازد، 
اما تقویت ش��بکه داخلی تولی��د و توزیع کاغذ از 
گره های کور صنعت نش��ر بود که تا حدی باز شد 
و امی��د می رود در آینده نزدیک ش��اهد تحولات 
اساسی تری در این زمینه باشیم. توجه به ظرفیت 
فضای مجازی و تقویت زیرس��اخت های فروش و 
عرضه کتاب در فضای مجازی گرچه با اهرم کرونا 
آغاز ش��د، اما برگزاری نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران ب��ه صورت مج��ازی، از اقدامات ضروری و 
درستی بود که با آزمون و خطا آغاز و با استقبال 
چش��مگیر اهالی کتاب به ی��ک ضرورت تبدیل و 
سبب ش��د بخش مجازی فروش برای همیشه به 

نمایشگاه کتاب تهران افزوده شود.
بی ش��ک کتاب فروش��ی ها یکی از ارکان اصلی و 
مهم صنعت نش��ر هستند و هر کتاب فروشی یک 
پدیده فرهنگی به حس��اب می آی��د. تعدد و رونق 
کتاب فروش��ی ها حکای��ت از نبض تپن��ده و زنده 
فرهن��گ دارد و برای بخ��ش فرهنگی هر دولتی، 
حفظ و توس��عه کتاب فروش��ی ها مهم و ضروری 
است. راه اندازی سامانه مجازی فروش کتاب ویژه 
کتاب فروشی ها از آن دست اقداماتی است که در 
بلندمدت آثار و برکات خود را نش��ان خواهد داد. 
گسترش پیشخوان فروش به وسعت ایران ضمن 
به روز ش��دن کتاب فروش��ی ها با اقتضائات زمان، 
دامنه مشتریان کتاب فروشی ها را نیز افزایش داده 
و س��هم و بهره کتاب فروش��ی ها را در رویدادهای 
بزرگ کتابی مانند نمایشگاه بین المللی کتاب بالا 

می برد.
صرف نظر از حمایت ها و برنامه های صنفی مرتبط 
ب��ا پدیدآورندگان که مهم و قابل قدردانی اس��ت 
اما به نظرمی رسد در موضوع »شناسایی، پرورش 
و به صحنه آوردن نویسندگان جوان و بااستعداد 
و نی��ز حفظ خط فکری و معن��وی آن ها در دراز 
مدت بر اساس سازوکارهای کارآمد« اقدام مهم و 

اثربخشی صورت نگرفته است.
- پالای��ش محتوایی بازار نش��ر نیز از آن دس��ت 
اقداماتی اس��ت که ورود جدی و با برنامه فعالان 
فرهنگ��ی دولت��ی و غیردولت��ی را می طلبد. این 
س��اماندهی به خصوص در بخ��ش کتب ترجمه و 
از آن مهم ت��ر در بخش کتب ترجمه ای کودک و 
نوجوان به ش��دت احساس می شود. برنامه ریزی و 
اقدام در بحث ترجمه معکوس و صادرات کتاب از 
حلقه های مهم نشر است که تا تحقق آرمان های 

مطلوب فاصله زیادی دارد.
درباره صنعت نشر کش��ور و مسائل حوزه کتاب، 
کتاب فروش��ی و کتاب خوان��ی به ع��دد صفحات 
کاغذهای تولید شده حرف برای گفتن وجود دارد؛ 
از تدوین نظام محتوایی نشر تا ایجاد سازوکارهایی 
ب��رای حمای��ت از کتابفروش ه��ا، توجه به بخش 
گرافی��ک و تصویرگ��ری، حل مش��کلات بخش 
موزعان، صنعت چاپ و ماشین آلات و فناوری های 
مرتب��ط با چاپ و بح��ث مهم آم��وزش در همه 
بخش های صنعت نشر هر یک نظام مسائل خاص 
خود را دارند که در این مجال فرصت طرح بحث 
درب��اره همه آن ها نیس��ت. در این میان مهم این 
است زنجیره محترم نشر، تغییر و رشد را احساس 
کند و متوجه شود دولت برای حل مسائل بنیادین 
ای��ن حوزه ع��زم جزم و ج��دی دارد. در هر حال 

گره ها، فراوان و البته امیدها فراوان تر است.

امروز؛ همان فردای دیروز است
»برگُزین« روزنامه های ایران

در این ستون ـ بی هیچ دخل و تصرفی ـ گزیده ای از مطالب روزنامه های سراسری کشور را 
فردای انتشار می توانید مطالعه کنید.
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نقش تولیدات نمایش��ی استان های کش��ور در ارتقای سطح کمی و 
کیفی تئاتر ایران، معرفی استعدادهای جوان به جامعه هنری و پرورش 
و جذب مخاطب، ازجمله موارد قابل تاملی است که مدیران تئاتر را 
بر لزوم توجه بیش از پیش به هنرمندان فعال در اس��تان ها رهنمون 
می کند. برگزاری جشنواره های تئاتر استانی یکی از راه های شناخت 
و معرفی هنرمن��دان این عرصه به جامعه هنری به ش��مار می رود؛ 
هنرمندانی که قط��ع به یقین، حضورش��ان در عرصه تئاتر به مانند 
بسیاری دیگر از همشهری های ش��ان در رشد و ارتقای سطح کیفی 
تئاتر ملی موثر خواهد ب��ود و خون تازه ای به رگ های این هنر روانه 
خواهد کرد. بسیاری از این هنرمندان، باوجود تمامی کمبودها، بعضا 
ش��انه به شانه تئاتر پایتخت و حتی فراتر از آن گام برداشته و معرف 
و نماینده خوبی برای تئاتر اس��تانی و ملی شناخته می شوند. در این 
میان، رضا صابری، بازیگر، نویسنده و کارگردان تئاتر خراسان، یکی از 
شناخته شده ترین هنرمندان فعال در عرصه تئاتر استانی و ملی است 
که ایران تئاتر با او درباره اهمیت برگزاری جشنواره های استانی برای 
تقویت جریان عمومی تئاتر در شهرستان های دور و نزدیک کشور به  

گفت وگو پرداخته است.

   ب��ا توجه به س��ال ها فعالیت ی که در عرصه تئاتر کش��ور 
دارید، وضعیت این هنر را در خارج از پایتخت چگونه ارزیابی 

می کنید؟
در ط��ول س��ال هایی که ب��ه فعالیت در تئاتر مش��غول هس��تم، به 
اس��تان های متفاوتی سفر کرده و به تماشای آثار بسیاری نشسته ام. 
در این رابطه باید بگویم که تئاتر اس��تان های مختلف در یک سطح 
کیف��ی قرار دارند. در واقع تئاتر اس��تانی دارای نواقص و مش��کلاتی 
است که برای به حداقل رساندن آن ها نیازمند برنامه ریزی و حمایت 
دوچندان هستیم. تئاتر اس��تانی باید هرسال پرتوان تر از قبل باشد، 
اما در اکثر مواقع ش��اهد عقب گرد آن هستیم. بزرگ ترین دلیل این 
موضوع هم نبود نمایشنامه های خوب است. فقدان متن خوب باعث 
ضعف در کارگردانی، بازیگری، طراحی های صحنه و لباس و.. ش��ده 
است. کمبود نمایشنامه خوب، نه تنها دغدغه من که مشکل مطرح 
شده توس��ط بسیاری از هنرمندان اس��ت. این موضوع دیگر به یک 
اپیدمی در سطح کشور تبدیل شده است و امیدوارم نهادهای فرهنگی 
این نقیصه را با رویکردی برنامه ریزی ش��ده رفع کنند. البته داستان 
تئاتر شهرس��تان های استان تهران، به واسطه امکانات سخت افزاری، 
نرم  افزاری، مهاجرت نخبه های تئاتر شهرستان ها به نزدیکی و پیرامون 
پایتخت، با تئاتر در دیگر استان ها متفاوت است و به نسبت با وضعیت 

بهتری روبه رو است.

   برای جبران ضعفِ نمایشنامه نویسی در تئاتر استان ها چه 
باید کرد؟

متاس��فانه تئاتر ما حدود صد و اندی س��ال اس��ت که با این مشکل 
دس��ت وپنجه نرم می کند. ما باید سعی کنیم درام نویسی را در میان 
جوانان تسری بدهیم. باید بسترهایی برای جذب علاقه مندان به این 
هنر از طرف نهادها و سازمان های فرهنگی فراهم شود. این سازمان ها 
باید مشخص کنند که چه برنامه ای برای گسترش نمایشنامه نویسی 
به عنوان عنصر مهم و بنیادی تئاتر دارند. ما ادبیات داستانی غنی داریم 
که می توان از آن در حوزه ادبیات نمایشی بهره برد ولی متاسفانه مورد 

بی مهری قرار گرفته و دیده نمی شوند.

   با توجه به زمان بر بودن رس��یدن به نتیجه مطلوب از راه 
بسترس��ازی و آموزش علاقه مندان، اس��تفاده از متون خارجی 

چقدر  می تواند در جبران این نقص کمک کننده باشد؟
اس��تفاده از متون خارجی در حد تجربه بد نیس��ت. اما در این رابطه 
نیز فضای مجازی، بلای جان بچه های تئاتر شده است. آن ها به جای 
ایده پردازی به کپی برداری از نمونه اجراهای دیگر مشغول می شوند. ما 
شاهد آثار بسیاری از نمایشنامه نویسان خارجی در جشنواره ها هستیم 
اما سوال اینجاست »تا زمانی که تئاتر کشور خود را نشناخته و نسبت 
به آن آگاهی نداریم؛ چطور به سمت آثار دیگر فرهنگ ها می رویم.« 
نسل امروز ما باید به سمت متون ایرانی و دغدغه های فرهنگی کشور 
خود حرکت کند. ما نمایشنامه نویسان برجسته و مطرحی داریم که 
اگر امکان اجرای آثارشان فراهم شود، قطعا در بهبود تئاتر استان های 
سراسر کشور موثر خواهد بود. بسیاری از آثار آن ها مناسب احوال تئاتر 
امروز اس��ت و بهره مندی از این نمایشنامه ها علاوه بر شناخت نسل 
جوان از نمایشنامه نویسان مطرح کشور باعث ارتباط بین تئاتر امروز با 
تئاتر گذشته ما خواهد شد. نسل امروز، تئاتر ایرانی را نمی شناسد و از 
وضعیت تئاتر کشور در یک قرن گذشته اطلاعی ندارد. استفاده از این 
متون درجهت تولید اثر و اجرای عموم یا حضور در جشنواره ها قطعا 

برکیفیت آثار می افزاید.

   ب��ه نظرتان با وجود تمامی این مش��کلات، برای تقویت 
جریان عمومی تئاتر در استان ها و تداوم اجراها چه باید کرد؟

بچه های تئاتر شهرس��تان بسیار عاشقانه کار می کنند. آن ها دوست 
دارند تا آثارش��ان در بس��تر بزرگ تری مورد توجه قرار گرفته و دیده 
ش��ود، به همین دلیل همواره ش��اهد حضور قاب��ل توجه گروه های 
نمایشی در جشنواره های استانی و کشوری هستیم. حذف رقابت در 
جش��نواره ها، حمایت اقتصادی، فراهم کردن بستر اجرای عمومی و 
دیده ش��دن آثار نسل جوان توسط هنرمندان پیشکسوت و استادان 
تئاتر باعث می شود تا بسیاری از گروه های نمایشی به صرف حضور در 
جشنواره دست به تولید نزنند و جریان عمومی تئاتر استان ها ادامه دار 
باشد. غیررقابتی شدن جشنواره ها باعث می شود تا گسست ایجاد شده 
بین داوران و شرکت کنندگان از بین برود و آن ها بتوانند به راحتی با 
هم تعامل داشته باشند و از تجربیات و ایده های یکدیگر نسبت به آثار 

آگاه و بهره مند شوند.

   به حمای��ت اقتصادی برای ادامه دار ب��ودن جریان تئاتر 
اشاره کردید، پشتیبانی بخش دولتی و خصوصی چقدر می تواند 

در این عرصه موثر باشد؟
بخش خصوصی چندین سال است که به سرمایه گذاری در این عرصه 

مش��غول ش��ده و باوجودی که دغدغه این بخش بیشتر از آنکه خود 
تئاتر باشد، بازگشت س��رمایه است، حضورش اتفاق بسیار خوبی به 
شمار می آید. تنها باید با برنامه ریزی دقیق حمایت های خصوصی را به 
گونه ای مدیریت کرد که باعث تولید آثار گیشه پسند و جذب مخاطب 
با تولیدات سخیف نشود. و اما در بخش دولتی و عمومی، باید صادقانه 
بگویم که حداقل در استان خراسان رضوی، شهرداری مشهد، همواره 
کمک های کلانی به تئاتر داشته اس��ت و این موضوع یکی از دلایل 
وضعیت مطلوب تئاتر مشهد نسبت به سایر استان هاست. شهرداری 
مشهد، تمام قد پشت بچه های تئاتر ایستاده است. این حمایت باید در 
تمام استان ها باشد. در اروپا هم شهرداری ها به کمک هنرمندان تئاتر 
می آیند، چراکه اگر حمایت دولتی نباشد، با این هزینه های سرسام آور 
و نبود تضمین فروش نمی توان تئاتری تولید کرد. همچنین تا جایی 
که اطلاع دارم، ش��هرداری در برخی از استان های کشور به برگزاری 
جشنواره های استانی کمک های خوبی کرده است. این موضوع بسیار 

ارزشمند است و باید ادامه دار باشد.

   برگزاری جشنواره های استانی چقدر در جذب مخاطب و 
رونق اجراهای عمو می تاثیر می گذارد؟

مخاطب شناسی در تئاتر ما، داستانی طولانی دارد. اینجا بحث عرضه 
و تقاضاس��ت. هنرمند موظف است کار خوب عرضه کند تا مخاطب 
هم برای تماش��ای کار خوب به سالن بیاید. آثار بی کیفیت، تماشاگر 
را از تئاتر دور می کند. برگزاری جش��نواره های استانی در معرفی آثار 
خوب به مخاطبان تاثیر دارد. اما در کل، ما باید برای جذب مخاطب، 
سیاست گذاری داشته باش��یم که باز هم تاکید می کنم این موضوع 
با انتخاب نمایشنامه های خوب شکل می گیرد. نمایشنامه های قابل 
تامل و دغدغه مند که در بهبود کیفی آثار موثرند. شاید باعث شگفتی 
باشد که بگویم، گیشه تئاتر مشهد، در بسیاری از اجراها به مرز فروش 
میلیاردی می رسد، این فروش به دلیل جذب مخاطب به واسطه تولید 

آثار باکیفیت است.

   پیشکسوتان و هنرمندان استان های مختلف که در پایتخت 
فعال هستند، چه نقشی در تقویت تئاتر شهرستان خود و معرفی 

آثار باکیفیت همشهری های شان به سایر نقاط کشور دارند؟
ما نیازمند حذف مرز بین تئاتر استان ها با تئاتر تهران که همیشه بلای 
جان ما بوده است، هستیم. خوشبختانه با فعالیت های خوب هنرمندان 
تئاتر اس��تان ها، این مرز در حال کم رنگ تر ش��دن است. هنرمندان 
استان ها در پایتخت با اجراهای موفقی که به عنوان نماینده استان خود 
روی صحنه می برند، باعث بالا رفتن سطح توقعات از اجراهای استانی 
می ش��وند. آن ها معرف و نماینده استان و شهرستان خود هستند و 
پیشرفت شان باعث می ش��ود هنرمندان ساکن شهرستان شان برای 
حفظ این پیشرفت و ارتقای سطح کیفی تولیدات شان بیشتر تلاش 
کنند. تقویت تئاتر شهرستان علاوه بر حمایت معنوی افراد شناخته 
ش��ده نیازمند حمایت های مالی و معنوی بسیاری است. هنرمندان 
در تمام کش��ور اگر از لحاظ دانش، عش��ق به تئاتر، حمایت مادی و 
هرآنچه نیازهای انس��انی و فطری برای رفتن به س��مت تئاتر است، 
دس��ت خالی باشند، تئاتر آن ها را فراموش خواهد کرد. حضور و نگاه 
جدی نسل امروز به تئاتر که در بسیاری از موارد باعث تهیه و تولید 
آثاری قابل تامل در س��طح ملی و بین المللی می ش��ود، باعث امید و 

افتخار ما هنرمندان نسل گذشته به آن هاست.

 رضا صابری: 

مرز بین تئاتر استانی و پایتخت، بلای جان هنرمندان است

aftabeyazd.ir :نشانی سایت

پس از چند س��ال، س��رانجام تولی��د نمایش موزی��کال »گامبی 
وزیر« ش��روع شد. »میتسوکی«، ترانه سرا و خواننده نامزد اسکار، 
به عنوان ترانه س��را و آهنگس��از نمایش انتخاب ش��ده و »ایبونی 
بوت« نمایشنامه را می نویسد. کارگردانی نمایش برعهده »ویتنی 
وایت« اس��ت که برنده جای��زه »اوبی« اس��ت و در کارنامه خود 
کارگردانی نمایش هایی مانند »در شوگرلند« به چشم می خورد. 
پ��س از موفقیت س��ریال کوتاه تلویزیونی »گامب��ی وزیر« بحث 
تبدیل کتاب »ولتر تویس« به نمایش مطرح شد. »گامبی وزیر« 
یک س��ریال کوتاه تلویزیونی محصول نتقلیکس بود با بازی »آنیا 
تیلور جوی« بر اس��اس رمانی با همی��ن نام از »والتر تویس« که 
در س��ال 1۹83 نوشته شده است. این س��ریال توسط »اسکات 
داستان از سال های ابتدایی دهه 60 میلادی آغاز می شود که بث فرانک« و »آلن اسکات« سال 2020 برای نتفلیکس ساخته شد. 

هارمون هشت س��اله بعد از کشته ش��دن مادرش در یک تصادف 
اتومبیل، در یک خانه مخصوص نگهداری کودکان بی سرپرس��ت 
در مونت استرلینگ از ایالت کنتاکی، تحت مراقبت قرار می گیرد. 
ب��ث کودکی باهوش، اما بی جنب وجوش و س��اکت اس��ت. بث با 
آقای ش��ایبل، نگهبان پرورش��گاه آشنا می ش��ود. بث با دیدن او 
در زیرزمین که روی یک جعبه ش��یر به یک بازی مشغول است، 
ش��یفته آن بازی می ش��ود و تمام جرئت خود را جمع می کند تا 
از او بخواهد که به او نحوه بازی ش��طرنج را بیاموزاند. به گزارش 
ای��ران تئاتر، »آدری��ان وارن«، بازیگر برنده جای��زه تونی و »مارا 
آیزاک« تهیه کننده برنده جایزه تونی از جمله هنرمندانی هستند 
که حضورشان در این نمایش قطعی است، اما هنوز محل و تاریخ 

اجرای این نمایش مشخص نشده است.

 »ناپلئون« به چین می رود »پاچینو« در »در دستان دانته«
»جولین اش��نابل« به نشریه ورایتی گفته است 
ک��ه »آل پاچین��و« در فیل��م ت��ازه اش یکی از 
نقش ه��ای اصلی را بازی می کن��د. قبل از این 
اعلام شده بود این فیلم با نام »در دستان دانته« 
جلوی دوربین می رود. فیلمس��از غیرمتعارف و 
مستقل س��ینما همچنین از »جان مالکوویچ«، 
»بنجامی��ن کلمنتاین« و »س��ابرینا« به عنوان 
دیگر بازیگران کار تازه اش نام برده اس��ت. »در 
دستان دانته« را شبکه جنجالی نتفلیکس تهیه 
می کند و از حال و هوایی معمایی و جنایتکارانه 
برخوردار است. داستان فیلم در کشور ایتالیا و 
در فاصله قرن های چهاردهم تا بیس��ت و یکم 
اتفاق می افتد و لوکیشن های سیسیل، رم، ونیز 
و ورونای ایتالیا مکان ه��ای اصلی فیلمبرداری 
آن هس��تند. پیش از این از »اس��کار آیزاک«، 
»گال گادوت«، »جیسن موموآ« و »ژرار باتلر« 
به عنوان بازیگران محوری »در دس��تان دانته« 

پرده برداری شده بود. حالا با پیوستن پاچینو به 
این س��تارگان جوان و مطرح سینما، تولید این 
درام معمایی جنایتکاران��ه رنگ و بوی دیگری 
ب��ه خود می گی��رد. نکته جالب این اس��ت که 
»اش��نابل« در رابطه با کاراکتری که »پاچینو« 
در فیلمش بازی می کند، توضیحاتی ارائه نداده 
است. به گفته این فیلمساز پاچینو نقشی خاص 
و در عی��ن حال ویژه در داس��تان فیلم دارد که 
بخش مهمی از معماهای ماجرا به شخصیت او و 
کارهایش برمی گردد. »اشنابل« همچنین گفته 
اس��ت: با این وجود، فعلا علاقه ای به افشای آن 
ندارم. به طرفداران این س��تاره کلاسیک وعده 
می ده��م که با کاراکتری اس��تثنایی روی پرده 
س��ینما ملاقات خواهند کرد. ب��ه گزارش صبا، 
»اش��نابل« این روزها در شهر رم است و کلید 
فیلمبرداری »در دستان دانته« را همین روزها 

در این شهر می زند.

فیلم حماس��ی تاریخی »ناپلئون« به کارگردانی 
ریدلی اس��کات ماه آینده در س��ینماهای چین 
اکران می شود. س��ونی پنجشنبه اعلام کرد این 
فیلم اج��ازه نمایش در س��ینماهای چین را به 
دس��ت آورده و از یکم دس��امبر اکران آن شروع 
می شود. این فیلم جزییات ظهور و سقوط امپراتور 
مش��هور فرانسه ناپلئون بناپارت را با بازی بازیگر 
برنده اس��کار خواکین فینیکس نشان می دهد. 
در پس زمینه ای خیره کننده از فیلمس��ازی در 
مقیاس ب��زرگ که کارگردان افس��انه ای ریدلی 
اس��کات خالق آن است، فیلم س��فر بناپارت به 
ق��درت را از ورای رابطه اعتیادآور و بی ثباتش به 
عشق واقعی خود، ژوزفین، به نمایش می گذارد و 
تاکتیک های نظامی و سیاسی او را نشان می دهد. 
این فیلم با پویاترین س��کانس های جنگی که تا 
به حال فیلمبرداری ش��ده، ش��کل گرفته است. 
 »R« در آمریکای ش��مالی »ناپلئون« ب��ا درجه

اکران می شود که به دلیل خشونت شدید، برخی 
تصاویر وحش��تناک، محتوای غیراخلاقی و زبان 
نامناس��ب در برخی س��کانس ها است. چین اما 
سیس��تم طبقه بندی رسمی ندارد و فیلم ها باید 
برای نمای��ش برای مخاطبان به طور کلی تأیید 
شوند، گرچه گاه جرح و تعدیل هایی هم صورت 
می گیرد. تمام فیلم های خارجی که در چین به 
نمایش درمی آیند، با تقس��یم درآمد در چین از 
طریق یکی از 2 شرکت پخش دولتی - نه توسط 
اس��تودیوهای هالی��وودی- اکران می ش��وند. به 
گزارش مهر به نق��ل از ورایتی، با این حال دفتر 
نمایندگی اس��تودیوها در چین به کمپین های 
بازاریابی و تبلیغات��ی کمک می کنند. فیلم های 
هالیوودی امس��ال پس از بیش از 2 س��ال وقفه 
به چین بازگشتند که هم نشان دهنده مشکلات 
مربوط به پاندمی کرونا و هم روابط سیاسی تیره 

بین چین و آمریکا بود.  

فیلم سینمایی »درب« به کارگردانی هادی محقق و تهیه کنندگی 
رضا محقق از اول آذر، فیلم سینمایی »سگ کش« به تهیه کنندگی و 
کارگردانی حسین نصیری از دوم آذر، فیلم سینمایی »تابستان برفی« 
 به تهیه کنندگی و کارگردانی س��تایش ساسانی نژاد و فیلم مستند 
»ابر مرد سینما« به تهیه کنندگی و کارگردانی نادر طریقت از هشتم 

آذر در سینماهای منتخب گروه هنر و تجربه اکران می شود./صبا 

ب��ه گزارش ایلن��ا به نقل از روابط عمومی، پلتفرم »تماش��اخونه« 
مجموع��ه ای از آثار س��ینمای ایران و جهان را ب��ه صورت رایگان 
در اختیار علاقمندان قرار داده و این روزها فیلم س��ینمایی »آدم 
 کش« یکی از آثاری اس��ت که در این مجموعه عرضه شده است. 
»آدم کش« یک اکش��ن جنایی و ماجراجویان��ه محصول 2023 

آمریکاست که »دیوید فینچر« آن را کارگردانی کرده است./ایرنا 

ش��هاب الدین حس��ین پور کارگردان تئاتر که از 5 س��ال پیش به 
دنبال اج��رای نمایش »گالیله« بود و ش��رایط ب��رای اجرای این 
 اثر فراهم نش��د، قص��د دارد در جدیدترین تجرب��ه خود، نمایش 
»س��لام خداحافظ« نوش��ته آثول فوگارد را روی صحنه ببرد. این 
نمایش که محمد امیر یاراحمدی دراماتورژی آن را بر عهده داشته 
است، از ۷ آذر در تالار حافظ اجرای عمومی خود را آغاز می کند./مهر  

 تازه های هنر و تجربه  »سلام خداحافظ« می آید »آدم کش« آمد 

 »گامبی وزیر« روی صحنه می رود
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وزیر امور اقتصادی و دارایی در جمع صاحبنظران و اساتید اقتصادی 
دانشگاه های کشــور، اعلام کرد: ما در زمینه سیاستگذاری اصلاح 
نرخ حامل های انرژی، هزینه زیاد داده ایم اما درس کمتر گرفته ایم.

سید احسان خاندوزی طی ســخنانی در نشست صاحب نظران و 
اساتید اقتصادی دانشگاه های کشور با موضوع وضعیت پیش روی 
حوزه انرژی اظهار داشت: اگر سیاستگذار، شجاعت به خرج ندهد و با 
ابتکار عمل، به استقبال مسئله و حل آن نرود، آن وقت آن »مسئله« 
است که خودش را تحمیل کرده و او را ناچار از پرداخت هزینه های 

اجتماعی و اعتباری خیلی بالاتری برای انجام اصلاح می کند.
وی بیان داشت: این در حالی است که در تنگنای حاصل از تبعات 
اجتماعی و اعتباری ناشــی از این تحمیل، ممکن است اجرای آن 
سیاست، کیفیت و نتایج لازم را نیز که می توانست را نداشته باشد.

وی یادآور شد: ما متاســفانه در سالهای اخیر، همین تجربه را در 
حوزه اصلاح بخش انرژی داشته ایم.

وزیر اقتصاد اعلام کرد: ما در همان شش ماه اول شروع بکار دولت 
سیزدهم، با همکاری دوستانی که پیشتر با آن ها در حوزه ایجاد بازار 
مبادله سهمیه انرژی برای همه ایرانیان کار کرده بودیم، پیشنهادی 
را به ســتاد هماهنگی دولت بردیم و تا حد اجرای آزمایشــی هم 
پیش رفتیم اما متاسفانه به جهت عدم موافقت دستگاه متولی، کار 

متوقف شد.
خاندوزی تصریح کرد: چه بسا اگر طرح مزبور در آن نقطه متوقف 
نمی شــد، تا امروز به یک نقطه بلوغی رسیده بودیم، چرا که به هر 
حال برای اجرایی کردن آن ناچار می شدیم خیلی از زیرساخت های 
فنی را آماده کنیم و توسعه دهیم، ضمن اینکه تاکنون، بخشی از راه 

را رفته بودیم و امروز هنوز در نقطه صفر نبودیم.
وزیر اقتصاد یادآور شد: متاسفانه این مشکل که ما سیاست گذاران، 

از سر احتیاط، همواره تا رسیدن به اجماع کامل در سطوح پایین، 
جهت ارائــه طرح های اصلاحی بــه رده های بالاتــر دولت، تعلل 
می کنیم، موجب شــده اســت، در حوزه سیاســت های انرژی، در 

موضعی منفعلانه قرار بگیریم.
خاندوزی با اشاره به برخی پیشنهادات صاحبنظران حاضر در جلسه 
مبنی بر ذینفع ســاختن مــردم در اصلاحات غیرقیمتی و قیمتی 
انرژی و نیــز اجرایی کردن هرچه ســریع تر طرح هایی چون ارائه 
»گواهی صرفه جویی« حوزه انرژی مندرج در ســند برنامه هفتم 
توســعه گفت: اینها جزو اتفاقات خیلی خوبی است که می باید در 
دولت ســیزدهم اجرایی شود و ما در وزارت اقتصاد برای یک مدل 

غیرقیمتی اصلاح بخاری ها وارد تعامل با اتاق بازرگانی شده ایم.
وزیر اقتصاد ادامه داد: ما متاســفانه بــه دلیل تحریم های ظالمانه، 
همچون ســالهای وفــور درآمدهای نفتی نیمه دوم دهه هشــتاد 
شمســی، اعتبارات لازم به منظور جبــران افزایش نرخ حامل های 
انــرژی برای مردم را نداریم وگرنه دســت مان خیلــی برای انجام 

اقدامات اصلاحی اعم از اصلاح قیمتی یا توسعه انرژی ها تجدیدپذیر، 
بازتر از امروز بود.

وی گفت: در سفر اخیر بنده که در معیت معاون اول رئیس جمهور 
به چین صورت گرفت، ما تلاش کردیم با انجام تفاهماتی در مسئله 
خودروهای برقی، از ظرفیت های »بیرونی« اقتصاد اســتفاده کنیم 
تــا قدری از تنگنای بودجه ای موجود در خصوص اجرای طرح های 

حوزه انرژی رها شویم.
در این جلسه، اساتید دانشگاه و صاحبنظران حاضر به ارائه نظرات 
و پیشــنهادات خود در حوزه انرژی پرداختنــد که از جمله آن ها 
پیشنهاد »اصلاح قیمت گذاری برق« به شکلی بود که باعث ایجاد 
انگیزه برای ســرمایه گذاری جدید توسط شرکت های خصوصی به 

منظور تاسیس نیروگاه شود.
حذف انحصار شــرکت توانیر در صــادرات، واردات و فروش برق و 
اعطای امتیازات در این خصوص به بخش خصوصی و ورود به عرصه 
تولید برق خورشیدی از جمله دیگر پیشنهادهای مطرح شده توسط 

اساتید و صاحبنظران در این جلسه بود.
بنا بر این گزارش، کاهش مصرف بنزین از طریق الزام استانداردهای 
اجباری به خودروســازان برای کاهش مصرف خودروهای تولیدی، 
معرفی منابع جایگزین به جای بنزین و نیز توسعه وسایل حمل و 
نقل عمومی و ایجاد مزیت برای استفاده از آن ها توسط شهروندان 
از دیگر پیشنهادهای مطروحه توسط حضار در جلسه با وزیر اقتصاد 
بود. راه اندازی بازار انرژی و ایجاد امکان خرید و فروش سهمیه بنزین 

از دیگر پیشنهادهای مطرح شده در این جلسه بود.
بــه گزارش ایرنا؛ در این جلســه، گزارشــی از وضعیت پیش روی 
حوزه انرژی در برنامه هفتم توسعه توسط معاونت سیاست گذاری 

اقتصادی وزارت اقتصاد ارائه شد.

متاسفانه نخبگان و افرادی را هم که می توانند در جامعه ما اثربخشی 
مثبت داشته باشند، فراری داده ایم. ما تمام عناصری را که موجب 
اتحاد، همبســتگی و وحدت اجتماعی می شوند، از کار انداخته ایم 
و در مقابل، تمامی نیروهای گسســت اجتماعی را فعال کرده ایم. 
وضعیت انهدام اجتماعی تا حدی پیش رفته که حتی خانواده های ما 
نیز در حال از بین رفتن هستند. جنگ برادر علیه برادر، جنگ برادر 
علیه خواهر و خواهر علیه برادر، نمونه هایی کوچک از خشونت هایی 
است که در نهاد خانه و خانواده شکل می گیرد. بیشترین نزاع ها نه 
در خیابان ها، بلکه در خانه ها رخ می دهد، بیشــترین قتل ها از دل 
خانه ها بیرون می آید. خانه ای کــه روزی امن ترین مکان دنیا بود، 

ناامن ترین نقطه جهان شده است.
مهدی فروزش، مدیرکل پزشکی قانونی استان تهران از افزایش نزاع 
منجر به آســیب در تهران خبر داد و گفت: »از ابتدای فروردین تا 
پایان شهریور امسال، ۵۵ هزار و ۲۹۹ نفر به دلیل آسیب های ناشی 
از نزاع به مراکز پزشکی قانونی این استان مراجعه کردند که این رقم 
در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته )۱۴۰۱( نیم درصد افزایش 

یافته است.«
نگاهی به آمارهای ســال گذشته نشان می دهد که از ابتدای سال 
۱۴۰۱ تا پایان دی ماه، استان تهران با ۸۷ هزار و ۳۰۶ نفر، مراجعه 
آسیب های ناشــی از نزاع در صدر اســتان های پر خشونت کشور 
ایســتاده بود. وقتی در تاریخچه نرخ نزاع های منجر به مراجعه به 
پزشکی قانونی دقیق تر می شویم. با شیب صعودی مواجه می شویم. 
گرچه سال ۱۴۰۱ نســبت به سال ۱۴۰۰ آمار نزولی را ثبت کرد، 
اما در ســال ۱۳۹۶ تهرانی ها با ۹۳ هزار و ۲۹۵ مورد نزاع منجر به 
آســیب، رکورد ســال ۱۳۹۵ را زده اند. این در حالی است که آمار 
سال ۱۴۰۱ تا پایان دی ماه، فاصله بسیار کمی با آماری دارد که تا 

پایان سال ۱۳۹۶ ارائه شده است.
مقایســه آمارهای ســال ۱۳۹۵ با ســال ۱۳۹۶، ابعاد تفاوت در 
رکوردهایی که اخیرا ثبت شــده را بهتر مشخص می کند. در سال 
۱۳۹۵ تعداد ۶ هزار و ۹۲۸ نفر به علت صدمات ناشــی از نزاع به 
مراکز پزشکی قانونی اســتان تهران مراجعه کردند و از این تعداد، 
۲هزار و ۵۹۵ نفر را زنان تشــکیل می دادند. در مقایسه با این آمار، 
تنها در ۶ ماه نخســت سال جاری، ۲۰ هزار و ۷۰۹ نفر زن قربانی 

نزاع منجر به آسیب شده اند.
با وجود این که از دهه ۱۳۹۰ تا کنون، طی برخی سال ها، آمارهای 
نزاع منجر به آسیب در پایتخت روندی همراه با فراز و فرود داشته، 
اما تفاوت های آماری بین سال های دهه ۱۳۹۰ با دهه ۱۴۰۰ کاملا 
مشــخص است. با توجه به این شرایط پرسش هایی مطرح است از 
جمله این که علل رشد خشونت در جامعه چیست و چگونه می توان 
از خشــونت و نزاع اجتماعی در جامعه ایرانی فاصله گرفت. سعید 
معید فرد، جامعه شناس، در گفتگو با فرارو به این پرسش ها پاسخ 

داده است:

< جامعه از استقلال و خودگردانی اجتماعی فاصله گرفته است
خطر گسســت اجتماعی و »افردگرایی مطلــق« در جامعه ایرانی 

سعید معید فرد گفت: »معتقدم شرایط فعلی و خشونت اجتماعی، 
می توانست به مراتب بدتر از چیزی باشد که اکنون است. جامعه ما 
تا حدی »خود کنترلی« دارد. جامعه ما تحمل و صبر بالایی دارد و 
به برخی بنیان ها، ارزش ها و هنجارهای دیرینه، اعتقاد دارد. افرادی 
در جامعه ما حضور دارند که با چنگ و دندان تلاش دارند از وخامت 
اوضاع بکاهند. اگر اینطور نبود، وضعیت باید بسیار بدتر از چیزی بود 
که اکنون شاهدیم. مردم ما نجابت بسیار بالایی دارند، اما مسئولان 
در اموری اجتماعی ورود می کنند که نتایجی مخرب به بار می آورد. 
بسیاری از سیاست گذاری های حوزه اجتماعی و تصمیم گیری ها، 

عملا هیچ تناسبی با واقعیت های جامعه ما ندارد. «
وی افزود: »درســت است که تاکید دارم جامعه ما همچنان جامعه 
با نجابتی است، اما در شــرایط فعلی نمی توانم برای آینده جامعه 
مســیری مشــخص کنم و بگویم باید این اتفاقــات در جامعه رخ 
دهد تا شاهد تغییراتی گسترده در کنترل خشم اجتماعی باشیم. 
معتقدم که باید اجازه داده شــود جامعه روی پای خود ایستاده و 
»خودگردانــی« انجام دهد. مداخله های بیــش از حد اجتماعی از 
سوی نهادهای قدرت، نتیجه ای منفی بر ساز و کار اجتماع خواهد 
داشت. متاسفانه این رفتارها باعث شده، اصول و ارزش های جامعه 

یکی یکی بی اعتبار و نابود شوند. «

< شیوع فردگرایی در جامعه ایرانی
این جامعه شناس در ادامه گفت: »حاکمیت باید فضایی ایجاد کند 
که مردم و رســانه ها بتوانند به راحتی درباره مشکلات و معضلات 
اجتماعی صحبت کنند و راهکاری برای شــرایط اندیشــیده شود. 
تاکید دارم که مهمترین مشکل جامعه ما، مشکل اقتصادی نیست 
و این که تمامی علت خشــم مردم جامعه را، مسائل اقتصادی در 
نظر بگیریم نیز اشتباه است. مهمترین مشکل ما که اتفاقا مشکل 
اقتصادی نیز به آن ضمیمه شــده، از »حیز انتفاع« ســاقط شدن 
جامعه یا »مرگ جامعه« اســت. ما جامعه را کشته ایم. ما تمامی 
نهادهایی را که می توانند زمینه ســاز حیات یک جامعه باشــند از 
اعتبار خارج کرده ایم. ما امکان کنشــگری فعــال جامعه را از آن 
گرفته ایــم و یک انفعال کامل اجتماعی را جایگزین کرده ایم. ما از 
فعالیت هر نهاد اجتماعی که ســعی داشته تلاشی در جهت تغییر 
جامعه انجام دهد، ممانعت کرده ایم. ما نخواســتیم جامعه همان 
شــکلی که می خواهد باشد. بلکه ســعی کردیم جامعه را به شکل 

دلخواه خودمان تبدیل کنیم. «
وی افزود: »جامعــه ای که از ماهیت خود خارج شــود، نمی تواند 
پیشرفت کند یا مشــکلات اقتصادی و اجتماعی خود را حل کند. 
مردم ما طی قرن ها در سخت ترین و طاقت فرساترین شرایط زندگی 
کرده اند. درواقع مردم ما آموخته اند زیر بار مشــکلات کمر راست 
کرده و دوباره به حیات خود ادامه دهند. اما وقتی اجازه ندهیم این 
جامعه به روش خود رشــد کند، افراد جامعه را به یک »فردگرایی 
مطلق« ســوق می دهیم و آنان را درگیــر »جنگ همه علیه هم« 
می کنیــم. در چنین فضایی نه تنها خشــونت رواج پیدا می کند، 
بلکه اقتصاد رشد نمی کند و فرهنگ و ارزش های اجتماعی منهدم 

می شــود. مناقشات و تضادهای بین فردی نیز در همین فضا روند 
صعودی پیدا خواهد کرد. بر این اساس، ریشه همه مشکلات »فقر 
اجتماعی« است. ریشه همه مشکلات این است که نگذاشتیم جامعه 

روی پای خود بایستد و قدرتمند شود. «

< تضعیف نهاد خانواده و از بین رفتن اتحاد اجتماعی
معید فرد گفت: »متاسفانه نخبگان و افرادی را هم که می توانند 
در جامعه ما اثربخشی مثبت داشــته باشند، فراری داده ایم. ما 
تمام عناصری را که موجب اتحاد، همبستگی و وحدت اجتماعی 
می شوند، از کار انداخته ایم و در مقابل، تمامی نیروهای گسست 
اجتماعــی را فعال کرده ایم. وضعیــت انهدام اجتماعی تا حدی 
پیش رفته کــه حتی خانواده های ما نیز در حــال از بین رفتن 
هستند. جنگ برادر علیه برادر، جنگ برادر علیه خواهر و خواهر 
علیه برادر، نمونه هایی کوچک از خشونت هایی است که در نهاد 
خانه و خانواده شــکل می گیرد. بیشترین نزاع ها نه در خیابان ها، 
 بلکــه در خانه ها رخ می دهد، بیشــترین قتل هــا از دل خانه ها 

بیرون می آید.«
وی افزود: »ما عرصه های اجتماعی مکمل را که می توانســتند به 
کمک نهاد خانواده آمده و از خانواده صیانت کنند از دست داده ایم، 
بنابراین خانه، »تنها« شده است. این دقیقا شرح وضعیتی است که 
ما داریم. برخی نهادها برای نشــان دادن اقتدار خود، سایر نهادها و 
تشــکل ها را نابود کرده و از کار انداخته اند. نتیجه این نوع رفتار را 
نیز می بینیم. اگرچه معتقدم وضعیــت می تواند از این چیزی که 
می بینیم بدتر هم باشد، اما جامعه نیاز به احیا دارد. اگر جامعه احیا 
نشــود، همه چیز بر فناست. اساس زندگی ما انسان ها، در »حیات 
اجتماعی« اســت. با تداوم این وضعیت شاهد جمعیت کثیری از 
افراد پراکنده و غیراجتماعی خواهیم بود که خاصیت و اثربخشــی 

خاصی ندارند. «
این جامعه شــناس گفت: »اساسا ناامیدی بخشی از شرایط جامعه 
است. وقتی شما احساس پیوند خود را با دیگران از دست می دهید، 
در نتیجه هیچ امیدی نخواهید داشــت. امــا ناامیدی را نمی توان 
ریشه اصلی مشکلات فعلی دانست. باز هم به اصول درست زندگی 
اجتماعی بر می گردم. بســیاری از افراد با وجود این که وضع مالی 
خوبی ندارند و حتی در یک روستا زندگی می کنند، حس همکاری 
دارند. این افراد در شــرایط ســخت حاضرند همه نوع ایثارگری و 
کمک به همنوع داشته باشند، حتی در بدترین شرایط و با حداقل 
امکانات. علت مشخص است. چون جامعه شکل سالم خود را حفظ 

کرده و اتحاد اجتماعی وجود دارد.«
وی افزود: »متاسفانه بسیاری از سخنانی که جامعه شناسان مطرح 
می کنند، اساسا مورد توجه مسئولان قرار نمی گیرد و هشدارهای ما 
عملا بی فایده اســت. مشکل این است که حاکمیت مجال مداخله 
کنشــگران دانشگاهی و صاحب علم را در امور اجتماعی نمی دهد. 
بخشــی از علــت این که آمارهــای ما حادتر شــده نیز به همین 
بی توجهی به بحران های موجود و تشــدید بحران های پیشین در 

سایه این بی توجهی ها مرتبط است.«
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رئیس مجلس با تأکید بر اینکه پایدارسازی در کار جهادی از اهمیت 
بالایی برخوردار اســت، گفت: کار داوطلبانه هیــچ منافاتی با نظم، 

انضباط و دقیق و علمی بودن ندارد.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در مراسم اختتامیه 
مهرواره ملی برای ایران که در دانشــگاه تربیت مدرس برگزار شــد، 
اظهار داشــت: امام حسن عسکری )ع( می فرمایند دو خصلت هست 
که از بالاترین خصلت هاست؛ یکی ایمان به خدا و دیگری نفع رساندن 

به مردم است.
وی با اشاره به کارهای داوطلبانه، خیریه و جهادی، افزود: یک تفاوت 
ماهوی بین کارهای خیریه و جهادی در محیط دانشــگاه و علمی و 
در عموم جامعه و توده های جامعه وجود دارد، تفاوت این اســت که 
حتماً اینجا باید پیشقراول و پرچم دار مدیریت دانش در این عرصه هم 
باشند و بتوانند با بهره برداری از علم و دانش خود این فرهنگ بسیار 
غنی کار خیر و جهادی را با مبانی مســتحکم پیش ببرند و تجربه ها 

را کنار هم قرار دهند.
رئیس مجلس گفت: یکی از نکاتی که باید توجه کرد خاســتگاه کار 
خیر اســت. بدون شک در هر کار داوطلبانه اولین موضوعی که باید 
به آن توجه کرد روحیه جهادی است. روحیه جهادی مبنای هر کار 

داوطلبانه و خیر است.
قالیباف تصریح کرد: روحیه جهادی برخاسته از جوهره و درون افراد 

اســت و هرگز تحت تأثیر عوامل بیرونی قرار نمی گیرد، همچنین در 
فراز و نشیب ها باعث کندی و تندی و ناامیدی نمی شود.

وی ادامه داد: هیچ وقت روحیه جهادی، خسته نمی شود چون کار برای 
خدا خستگی و ناامیدی ندارد و قطعاً بدون نتیجه نخواهد بود. هرگز 
این خاستگاه برخاسته از یک نظام بروکراسی و اداری و وظیفه مندی 

نیست بلکه در یک فضای ایثارگری و ازخودگذشتگی است.
رئیس مجلس با بیان اینکه دومین نکته ماهیت و صورت این فعالیت 
داوطلبانه اســت، تأکید کرد: در مجلس یازدهم در برنامه هفتم یک 

بند الحاقی برای گروه های جهــادی و نیروهای داوطلب وجود دارد 
این بدان معنا نیست که گروه های جهادی را در ضابطه اداری بیاوریم 
بلکه از این بابت آورده شــده است که اشکالات سیستم اداری مانع 

حرکت های جهادی نشود.
قالیباف گفت: در بحث فعالیت های جهادی اولین موضوعی که باید 
به آن توجه شــود، الگوسازی اســت، بدین معنا که ما نیازمندیم که 
الگوهای اجتماعی در عرصه های فعالیتی متفاوت، دنبال و تنظیم و 
مستند شود که همه از آن استفاده کنند و یک گام رو به جلو برداریم.

رئیس مجلس خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه عرصه های خدمت رسانی 
در کار جهادی بسیار متنوع است و موضوعات مختلف حوزه فنی، علوم 
انســانی و هنر را شامل می شود باید این تحرکات الگوسازی شود تا از 

ابتدا مشخص باشد که چه کاری می خواهیم انجام بدهیم.
وی اضافه کرد: علاوه بر این بحث شبکه سازی نیز در حوزه فعالیت های 
جهادی بسیار مهم و اساسی است، ضمن اینکه ما نمی توانیم بگوییم 
کــه صرفاً فعالیتی را انجام می دهیم بدون توجه به نتیجه بخشــی و 
حتماً باید اقداماتی که انجام گرفته است، دارای اهداف مشخص باشد.
به گزارش ایرنا؛ رئیس مجلس با تأکید بر اینکه پایدارســازی در کار 
جهادی از اهمیت بالایی برخوردار اســت، گفت: کار داوطلبانه هیچ 
منافاتــی با نظم، انضباط نــدارد و دقیق و علمی بــودن منافاتی با 

نهادسازی ندارد.

محمدباقر قالیباف: 

کار جهادی منافاتی با انضباط و نهادسازی ندارد
دولت

سوخت

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: دولت مردمی، 
توصیه ها و نکاتی کــه در بیانیه گام دوم انقلاب 
مطرح شده را صرفاً یک توصیه و سفارش نمی داند 
بلکه آن را تکلیف و وظیفه قانونی و شرعی می داند 
از این رو اعتقاد و باور دولت این اســت که آن ها 
را به طور کامل اجرا کند. ســید محمد حسینی 
معاون پارلمانی رئیس جمهور در نشست جمعی از 
نیروهای جبهه انقلاب از سراسر کشور با موضوع 
»تبیین اقدامات دولت در جهت اجرای بیانیه گام 
دوم«، اظهار داشــت: بیانیه گام دوم در چهلمین 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی و در دوره دولت 
قبل منتشر شد اما متاسفانه توجه کافی نسبت 
به اجرای آن صورت نگرفت اما این دولت اجرای 
این بیانیه و توصیه ها و نکات ذکر شــده در آن را 
به عنوان یک سند بالادستی مورد توجه قرار داده 
و ضمن اینکه ســند تحول دولت و برنامه هفتم 
بر مبنای این بیانیه تدوین شــده است، وزرا نیز 
برنامه هــا و ماموریت های خود را با توجه به مفاد 
بیانیه تقدیم مجلس کردند و برای عملیاتی شدن 
توصیه های هفت گانه در حوزه کاری خود تلاش 
می کنند. وی خاطرنشــان کرد: در دوره گذشته 
نه تنها نســبت به اجرای بیانیه گام دوم انقلاب 
اسلامی کم توجهی وجود داشت حتی دولت وقت 
اعتقادی به تدوین برنامه ششم توسعه نداشت و 
با پیگیری ها مســئولان از جمله نمایندگان یک 
سری احکام را به نام برنامه تقدیم مجلس کرد که 
مورد قبول قرار نگرفت و بعد هم حاضر نشد آن 
را تکمیل و تصحیح کند لذا برای اولین بار مجلس 
شورای اسلامی با اذن رهبر معظم انقلاب برنامه 
ششم توسعه را تهیه و تصویب کرد و بدیهی است 
دولت وقت اراده و اهتمامی به اجرای آن نداشت. 
معاون پارلمانی رئیس جمهور یکی از ویژگی های 
بارز دولت سیزدهم را اعتقاد و باور به اندیشه های 
والای امام راحل و رهنمودهای رهبر فرزانه انقلاب 
اســلامی دانست و اظهار داشت: بلافاصله پس از 
فرمایشات رهبر معظم انقلاب در هر مناسبت و 
موضوعی، محورهای اصلی ســخنان حضرت آقا 
در اولین جلســه دولت مورد بحث و تبادل نظر 
قرار می گیرد و وظایف دســتگاه ها برای اجرای 
آن مشخص می شود. حسینی تاکید کرد: دولت 
مردمــی، توصیه ها و نکاتی که در بیانیه گام دوم 
انقلاب مطرح شده را صرفاً یک توصیه و سفارش 
نمی داند بلکه آن را تکلیف و وظیفه قانونی و شرعی 
می داند از این رو اعتقاد و باور دولت این است که 
آن ها را به طور کامل اجرا کند. وی با بیان اینکه 
دولت با روحیه انقلابی و مدیریت جهادی مسیر 
رفع موانع و پیشرفت کشور را طی می کند اظهار 
داشــت: در آغاز دولت سیزدهم عده ای به رئیس 
جمهور ایراد می گرفتند که با توجه به نبود منابع 
کافی در کشور، ســفرهای استانی چه فایده ای 
دارد؟ اما دولت با روحیه جهادی و تلاش بی وقفه 
همزمان با رفع موانع و افزایش درآمدهای کشور، 
دستاوردهای بزرگی را در تکمیل زیرساخت ها و 
خدمت به مردم عاید کشــور کرده است. معاون 
رئیس جمهور در امور مجلس گفت: متاسفانه در 
گذشته همه امور بویژه اقتصاد کشور را به همراهی 
و اراده غربی ها گره زده بودند حتی واردات واکسن 
کرونا را منوط به برجام و امضای اف ای تی اف اعلام 
می کردند اما این دولت با خودباوری روحیه »ما 
می توانیم« نادرســت بودن رویکرد گذشته را به 
اثبات رساند. حسینی خاطرنشان کرد: شعارهایی 
مانند اســتقلال، آزادی عدالــت، عزت، اخلاق و 
معنویت، عقلانیت و برادری که در بیانیه گام دوم 
انقلاب بر آن تاکید شــده، شعارهای درخشان، 
فطری، جهانی و گمشده بشریت هستند و همه 
ملت ها تشنه و شیفته تحقق آن ها هستند، این 
شعارهای اساسی انقلاب اسلامی متعلق و محدود 
به مقطع زمانی ۴۵ ســال گذشته نیست بلکه 
همواره پرجاذبه و پرطرفدار است. وی همچنین 
با اشــاره به اهمیت علم و پژوهش در بیانیه گام 
دوم انقلاب، گفت: رهبر فرزانه انقلاب همواره بر 
این مولفه که العلم سلطان و اینکه دانایی توانایی 
اســت تاکید دارند و در این راستا دولت مردمی 
حمایت از نخبگان و شرکت های دانش بنیان را با 
جدیت در دستورکار خود قرار داده این شرکت ها 
از لحاظ کمی و کیفی رشد قابل توجهی داشتند 
به نحوی که در حال حاضر بیش از ۸ هزار شرکت 
دانش بنیان در کشــور مورد حمایت است و ۱۲ 

هزار محصول دانش بنیان به سایر کشورها صادر 
می شود و دولت نیز بطور کامل از تولید، بازاریابی 
و صــادرات این محصولات حمایت می کند، اگر 
در گذشته منافع شخصی برخی دست اندرکاران 
در واردات بــود و با کم توجهــی به تولید داخل 
موجب ورشکستگی و بی انگیزگی سرمایه گذاران 
و نخبگان و صاحبان ایده می شدند، در این دولت 
با جدیت از تولید داخــل و به ویژه دانش بنیان 
حمایت می شــود. معاون پارلمانی رئیس جمهور 
افــزود: در راســتای حمایــت از نخبگان مجوز 
اســتخدام ۵ هزار نیروی نخبه در وزارتخانه های 
مختلف صادر شده است و همچنین دولت، مزایا 
و معافیت های مالیاتی برای حمایت از شرکت های 
دانش بنیــان و پارک های علم و فناوری در نظر 
گرفته اســت. در همین مدت جایگاه کشورمان 
در حوزه نوآوری و ابتکار ۷ رتبه ارتقا یافته است. 
حسینی اخلاق و معنویت را توصیه دوم بیانیه گام 
دوم انقلاب ذکر کرد و گفت: عده ای در گذشته با 
طرح این مســئله که نمی توان کسی را به زور به 
بهشت برد! عملا وظیفه هدایت گری و زمینه سازی 
برای گرایش به آداب و ارزش های اســلامی را از 
دوش خود ساقط کردند! رهبر معظم انقلاب در 
پاسخ به این شــبهه فرمودند که اولا مسئولان 
خود باید منش و رفتار اخلاقی و معنوی داشته 
باشند چون سبک زندگی فردی و اجتماعی آنان 
ملاک عمل دیگران می شود و ثانیا وظیفه دارند 
زمینه ترویج اخلاق و معنویت را در جامعه فراهم 
کنند و خلاصه اجازه ندهند که جهنمی ها مردم 
را با زور و فریب جهنمی کنند. وی افزود: دولت 
سیزدهم برای ترویج اخلاق و معنویت برنامه های 
گسترده ای دارد که از آن جمله می توان به حضور 
پررنگ دستگاه های اجرایی در تسهیل راهپیمایی 
اربعین، حمایت از فعالیت های برجسته فرهنگی 
و هنری، توجه به راهیان نور و همچنین اجرای 
دقیق و کامل ســند تحول بنیادیــن آموزش و 
پرورش اشاره کرد. معاون پارلمانی رئیس جمهور 
در ادامــه به موضوع اقتصــاد در بیانیه گام دوم 
انقلاب اشــاره کرد و گفت: بــا توجه به این که 
بســیاری از ناهنجاری های اجتماعی و ضعف و 
سستی ایمان از آثار فقر و فلاکت در یک جامعه 
محسوب می شود دولت سیزدهم تلاش کرده در 
کنار رسیدگی و بهبود معیشت مردم، طرح ها و 
پروژه های پیشــران اقتصــادی را در بخش های 
مختلف و در راستای افزایش درآمد کشور اجرایی 
و عملیاتی کند لذا طرح های زیرساختی متعددی 
در حوزه صنعت، نفت، جــاده و ریل، آب، برق و 
معادن را با جدیت پیگیری می کند و تعدادی را 
در ۲۵ ماه گذشــته به بهره برداری رسانده است. 
حسینی گفت: دولت همچنین به احیا و راه اندازی 
کارخانجات و واحدهای تولیدی نیمه تعطیل و 
تعطیل اهتمام ویژه ای داشته و تاکنون بالغ بر ۵ 
هزار واحد صنعتی احیا و به چرخه تولید بازگشته 
اســت همچنین در حوزه بهداشت و درمان ۲۰ 
هزار طرح درمانی و بهداشــتی در سراسر کشور 
در خدمت مردم قرار گرفته اســت. وی توجه به 
کشــاورزی و خرید تضمینی ۱۰ میلیون ۴۰۰ 
هزار تن گندم از کشــاورزان، هدف گذاری برای 
تامین ۹۰ درصد محصولات کشاورزی در داخل 
کشور، تســهیل صدور مجوزهای کسب و کار، 
جذب سرمایه گذاری، استفاده از ظرفیت معادن 
و صدور خدمــات فنی و مهندســی را از دیگر 
اقداماتی دانســت که دولت در راســتای بهبود 
اقتصادی کشور با جدیت پیگیری می کند. معاون 
پارلمانی رئیس جمهور کاهش نرخ بیکاری، رشد 
اقتصادی، کاهش ضریب جینی و فاصله طبقاتی، 
تقویت روحیه امید نشاط و سرمایه اجتماعی نظام 
از جمله آثار و نتایج فعالیت های اقتصادی دولت 
دانست و گفت: استقبال باشکوه از رئیس جمهور 
در جریان سفرهای استانی از جمله در سنندج و 
شهر کرد نشان دهنده آن است که مردم در حل 
مشــکلات خود به دولت اعتماد و امید دارند. به 
گزارش تسنیم؛ حسینی اهتمام دولت به اجرای 
عدالــت را به عنوان یکی دیگر از مولفه های مهم 
بیانیه گام دوم انقلاب مورد اشاره قرارداد و گفت: 
دولت تلاش کرده افراد سالم، پاکدست، متعهد و 
متخصص را در رأس امور قرار دهد ضمن اینکه با 
جدیت نظارت و بازرسی می شود تا خدای نکرده 

مفسده ای شکل نگیرد.

ســخنگوی صنف جایگاه داران کشــور گفت: 
طرح تخصیص یارانه بنزین به اشــخاص طرح 
خوبی اســت، ولی روش اجرایی آن متاسفانه 
پیچیده سازی شده است و در نتیجه کل طرح 
به سمت توقف رفته است. رضانواز، سخنگوی 
صنف جایگاه داران کشــور اظهار داشــت: اگر 
دولت بتواند در ســطوح عالی تصمیم بگیرد و 
با تعارض منافع هــا و نگاه های تعصبی مقابله 
کند و مانع تعیین تکلیف نمودن دستگاه ها به 
دولت شــود و یارانه بنزین را به جای خودروها 
که روشــی منســوخ شده اســت به اشخاص 
تخصیص دهد، همزمان بــه چندین موفقیت 
که به نفع مردم و کشــور است دست می یابد 
و قطعا مردم استقبال خواهند نمود. وی افزود: 
زیرســاختهای لازم را داریم و پیچیده ســازی 
در این مــورد پذیرفتنی نیســت و ادامه روند 
فعلی به نفع کشــور نیســت. سخنگوی صنف 
جایگاه داران کشــور تصریح کرد: در تدوین و 
اجرای طرح بنزینی کیش یا طرح های مشــابه 
مشــاوره های ناقصی به دولت داده شده بود و 
خصوصا ایــن نواقص در فرآیندهــای اجرایی 
توزیع در سطح جایگاه ها مشهود بود، در همان 
موقع نیز اعلام کردیم که طرح تخصیص یارانه 
بنزین به اشخاص طرح خوبی است، ولی روش 
اجرایی آن متاســفانه پیچیده سازی شده است 

و در نتیجــه کل طرح به ســمت توقف رفته 
اســت. وی ادامه داد: ما بارها اعلام کردیم که 
می توانیم مشاوره های تخصصی به دولت ارائه 
دهیم کــه طرح هایی که به نفع مردم اســت 
بدون کوچکترین مشــکلی تدوین و اجرا شود. 
نواز با بیان اینکه »دولت باید با هر جریانی که 
در این مورد دنبال حفظ وضع موجود اســت 
مقابله نماید«، گفت: امروزه تخصیص سهمیه 
لیتری از طریق کارت ســوخت کاربرد خود را 
از دست داده، پایشی جدی در خصوص مصرف 
یا بهینه سازی نمی تواند انجام دهد و مشکلات 
زیادی را موجب شده است که به عینه در حال 
مشاهده آن هستیم و میتوان همین تخصیص 
را با روش های بهتر و کم هزینه تری انجام داد 
که زیرســاختهای آن خصوصا در بحث بانکی 
موجود اســت و هم در حالت آنلاین و هم در 
آفلاین امکان ارائه ســرویس وجود دارد و کار 
پیچیده ای نیاز نیســت. به گزارش تسنیم؛ وی 
افزود: چــون روش فعلی تخصیص ســهمیه 
کارایی لازم را از دست داده و بسیاری از مردم 
نیز معترض هستند، امیدواریم مجلس و دولت 
تصمیم مناســبی بگیرند تا شاهد ارتقا و تغییر 
وضعیت فعلی باشیم؛ چرا که ادامه روند موجود، 
آســیب های فراوانی را به کشــور وارد نموده و 

خواهد نمود که شاید جبران پذیر نباشد.

معاون پارلمانی رئیس جمهور:

دولت تکلیف خود می داند که بیانیه گام دوم را اجرا کند

تغییر تخصیص یارانه بنزین از خودرو به اشخاص ضروری است

مشکلی که از اقتصاد مهم تر است

خطر گسست اجتماعی و »فردگرایی مطلق« در جامعه ایرانی

وزیر اقتصاد:

هزینه زیادی برای سیاستگذاری انرژی دادیم اما کمتر درس گرفتیم


